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روزنامه صبح ایران

جعفرزاده، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: 

قیمت بنزین در سال 98 افزایش نمی یابد

نگاهی تاریخی و تحلیلی به نامه نگاری وزرا به رهبری 

نامه ای با محتوای مسوولیت و مطالبه همراهی 

درآمدهای مالیاتی سال ۹۸ چقدر است؟ 

فرمانده کل سپاه :

پیشبرد اهداف انقلاب بدون نقش آفرینی 
مستقیم مردم ممکن نیست

رئیس قوه قضاییه: به زودی اعلام می شود

عفو گسترده
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از  شدت  به  دشمن  امروز  گفت:  سپاه  کل  فرمانده 
درگیری با ایران اسلامی پرهیز می کند و باید دانست 
نقش آفرینی  بدون  اسلامی  انقلاب  اهداف  پیشبرد 

گسترده و مستقیم مردم ممکن نیست.
سردار سرلشکر محمدعلی جعفری فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی در دومین اجلاسیه مجمع اساتید 
طرح صالحین کشور که در مجتمع فرهنگی آموزشی 
امامت مشهد برگزار شد، اظهار داشت: انقلاب اسلامی 

دستاوردها و ثمرات گرانسنگ و ارزشمند بسیاری داشته 
است و برشمردن آن زمان زیادی را می طلبد، اما مروری 
بر آن در چهل سالگی انقلاب اسلامی یک ضرورت است.
وی با اشاره به اهمیت شناخت مولفه اصلی در رقم خوردن 
این دستاورد ها و پیروزی ها و ضرورت تقویت آن، تصریح 
کرد: نقش مردم در انقلاب اسلامی و به ویژه دفاع مقدس 
نقشی بی نظیر و مثال زدنی بود که می توان از آن به عنوان 

یک الگو یاد کرد...

*  افزایش زندانی به نفع کشور نیست
* تندروی بی معنا اثر معکوس دارد

رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: تمامی نمایندگان 
مجلس مدیران هزینه هستند، مدیر منابع تولید نیستند و به همین 
دلیل است که بودجه پوک می شود. محمدرضا باهنر در جلسه 
ماهانه انجمن اسلامی مهندسین با موضوع اقتصاد ایران، دیروز، 
امروز، فردا، اظهار کرد: ماه بهمن مصادف با سالگرد استقرار نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران است. امسال، سال ویژه ای است و 

اینکه نظام به سن چهل سالگی خود می رسد...

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اهتمام دولت برای تامین 
و  دام  قاچاق  از  جلوگیری  بر  مردم،  نیاز  مورد  اساسی  کالاهای 
هماهنگی دستگاه های دولتی برای تامین گوشت قرمز مورد نیاز مردم 
تأکید کرد. اسحاق جهانگیری صبح روزپنج شنبه در جلسه بررسی 
وضعیت بازار گوشت کشور با اشاره به اهمیت تأمین مایحتاج مردم به 
ویژه گوشت و منابع پروتئینی گفت: در صورت نیاز حجم واردات دام 

و گوشت قرمز به کشور افزایش می یابد...

محمدرضا باهنر : 

نمایندگان مجلس 
مدیران هزینه هستند

معاون اول رییس جمهور تاکید کرد

باید با قاچاق دام از کشور 
برخورد جدی شود 
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ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

علی مطهری :

نباید برای دست یابی به قدرت 
حاکمیت را زیر سوال ببریم

ترسیم خطوط قرمز مصنوعی
 آفت انقلاب است 

استاندار قم با اشاره به مشکلات ناشی از کلنگ زنی طرح های عمرانی غیرکارشناسی در 
سالهای گذشته گفت:  آغاز پروژه های عمرانی منوط به درنظر گرفتن پیوست های کارشناسی 
است.بهرام سرمست در نشست با مدیران استانی وزارت راه و شهرسازی طی سخنانی با تاکید 
بر حاکمیت نگرش سیستمی در مجموعه های عمرانی استان اظهار داشت: برنامه محوری باید در 
اولویت نخست مدیران استان باشد.وی تعیین اولویت های کاری در حوزه های مختلف را ضروری 
دانست و افزود: مدیران دستگاه های اجرایی باید در کنار انجام رسالت کاری خود، یک پروژه ی 
اولویت دار تعریف و تحقق آن را با تعامل و پیگیری جدی میسر نمایند.استاندار قم بیان داشت: 
چشم اندازهایی که از سوی دستگاه های دولتی مشخص می شوند باید دست یافتنی باشند.

سرمست در ادامه با بیان اینکه مزیت های نسبی بسیار خوبی در استان قم داریم...

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم جزییات بودجه پیشنهادی شهرداری قم 
برای سال آینده را تشریح کرد.محسن رنجبر در نشست خبری تشریح بودجه پیشنهادی 
شهرداری قم برای سال 1398، با بیان اینکه بودجه 1398 شهرداری سومین بودجه در قالب 
برنامه  قم 1400 است اظهار کرد: سیستم های بازخورد استراتژیک و… در این سال ها وظیفه نظارت 
بر روند تحقق بودجه طبق برنامه و چشم انداز شهر قم را بر عهده داشته است.وی با بیان اینکه 
شهرداری برای رسیدن به اهداف اقداماتی تعریف کرده که وارد بودجه شده است تصریح کرد: 
این اقدامات زمانی ارزشمند هستند که اهداف ما را برای رسیدن به چشم انداز پوشش دهند؛ مثلا 
اگر سرانه فضای سبز را به میزان ایده آل مورد نظر برنامه برسانند جذاب هستند.معاون شهردار 

قم با تاکید بر اینکه چشم انداز شهر قم 7 گزاره دارد که ...

استاندار قم:

پروژه ای که توجیه اقتصادی ندارد
 نباید آغاز شود

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم تشریح کرد

جزییات بودجه پیشنهادی شهرداری قم 
برای سال آینده
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ارکستری که 
سمفونی اقتدار می نوازد

دیوار چین را هم فرو ریختیم تا این بار در انتظار نبرد 
سرنو ست ساز با مردان سرزمین آفتاب تابان باشیم. آنچه 
که در نزد تیم ملی ما بیش از پیش نمود عینی دارد، این 

است که هر چه از زمان می گذرد »تیم ورک تر« می شویم و همنوازی در خطوط سه 
گانه بیشتر می شود. در بازی با چین، بالندگی خطوط سه گانه به خوبی به چشم آمد و 
بر این نظریه صحه گذاشته شد که دایره کارآمدی تیم ما روز به روز گسترده تر می شود. 
بی اغراق باید تصریح کرد که بزرگترین شاخصه تیم ملی ما انسجام تاکتیکی و حس 
برتری جویی است که این همگرایی دست به دست هم داده و خون خودباوری را در نزد 
ملی پوشان به جوش آورده است. حالا تیم ملی فوتبال کشورمان به گونه ای با حساب 
و کتاب توپ را در گستره زمین به گردش در می آورد که تفکر پیروزی در تمامی لایه 
ها و قشرهای جامعه ما ریشه دوانده است.در این بازی حساس نیز برتری خود را دیکته 
کردیم، هارمونی تیمی و پیوند میان خطوط سه گانه تیم ملی فوتبال کشورمان باعث شد 
تا از حریف زهر چشم بگیریم و کمربند دفاعی یاران مارچلو لیپی را روی لبه تیغ ببریم. 
ماحصل این موج حملات و بلوغ تاکتیکی، روحی و روانی تیم ملی ما سه گل بود که 
هوشمندی یکایک نفرات موجب شد تا همای پیروزی روی شانه تیم ایران بنشیند. از اینها 
که بگذریم، اگر نگاهی به آمار بیندازیم می توانیم به عزم مصمم و اراده آهنین شاگردان 
کی روش پی ببریم. 4 برد، یک مساوی ، 12 گل زده، بدون گل خورده.فاکتور دیگری که 
بر مزیت تیم ملی کشورمان مهر تایید می زند، آلترناتیو های قدرتمند در نیمکت ذخیره 
هاست تا غیبت طارمی در بازی بعدی ما را در لاک نگرانی فرو نبرد. امید می رود در 
مرحله نیمه نهایی مقابل ژاپن نیز اقتدار تیم ملی فوتبال کشورمان به منصه ظهور برسد 
و بتوانیم بلیت حضور در فینال معتبرترین میدان فوتبال در قاره کهن را دریافت کنیم.

دست مریزاد به تفکرات و اندیشه های کارساز کارلوس کی روش و بازیهای قابل تحسین 
ملی پوشان ما در آن سوی آبهای نیلگون همیشه خلیج فارس.

* کارشناس فوتبال

تصمیم ترامپ
 تله برای روس هاست

تلاش دولت های عربی برای بازگشایی سفارت هایشان 
در دمشق، روشن ساخت که راهبرد آنها برای حل بحران 
سوریه، شکست خورده است.عقب نشینی آمریکا از سوریه 

و تلاش دولت های عربی بویژه عربستان برای بازگشایی سفارت هایشان در دمشق، 
روشن ساخت که راهبرد آنها برای حل بحران سوریه به نفع خود، از طریق مداخله نظامی، 
شکست خورده است و تنها راه برای خروج از بحران جنگ نیابتی در سوریه، اتخاذ شیوه 
های سیاسی و پذیرفتن نقش مردم سوریه در تعیین سرنوشت خویش است.شاید یکی 
از  اقدامات درست ترامپ در دوران ریاست جمهوری اش خارج کردن نظامیان آمریکایی 
و پایان دادن به حضور نظامی پر هزینه ایالات متحده از سوریه باشد که می تواند مسیر 
را برای پایان دادن به آوارگی و رنج مردم سوریه باز کند. احتمالاً آمریکا فکر می کند از 
طریق همکاری روسیه و اسرائیل بتواند از نقش ایران و حزب الله در سوریه بکاهد و ترکیه 
را نیز در اثر گذاری بر تحولات سوریه و سرکوب کردها باز دارد. به نظر می رسد آمریکا بنا 
دارد تا روسیه را در باتلاق سوریه به گونه ای درگیر کند تا هم هرینه های نظامی روسیه 
ادامه یابد و هم با کمک روسیه نقش ایران را در کنار رژیم صهیونیستی محدود سازد و 
هم امنیت اسرائیل را از مرزها و فضای سوریه تضمین نماید. اما تحولات سوریه مسیر خود 
را می پیماید و کردهای سوریه نیز فهمیده اند که تکیه به پشتیبانی آمریکا در درازمدت 
پایدار نخواهد ماند و همراهی با دولت سوریه، امنیت آنها را بهتر تامین خواهد کرد. اما 
بعضی از کشورهای ثروتمند عربی هم به دنبال آنند تا از تحولات آینده سوریه عقب 
نمانند، سفر سفارشی عمرالبشیر به سوریه در ماه های گذشته بیانگر آنست که عربستان 
و امارات نگران بازسازی خرابی های سوریه توسط شرکت های ایرانی هستند که باعث 
توسعه علاقه ملت و دولت سوریه به ایرانیان پس از نجات آنها از دست گروه هایی مانند 
داعش و النصره شده است. به هر حال باید دید تقسیم کار آمریکا و اسرائیل و عربستان 
علیه ایران در صحنه سوریه به چه سرانجامی خواهد رسید؟ پس باید همچنان منتظر 

آینده ماند. الیس الصبح بقریب؟

حجت  الاسلام سید رضا اکرمی تاکید کرد

لزوم شفافیت درباره تصمیم گیری ها به مردم
 یک عضو جامعه روحانیت مبارز می گوید: خیلی سریع باید تکلیف لوایح سی اف تی 
و پالرمو مشخص شود و رسیدگی به این لوایح مرتبا به جلسات بعدی مجمع تشخیص 

مصلحت نظام موکول نشود و به تأخیر نیفتد.
حجت  الاسلام سید رضا اکرمی، درباره نامه اخیر وزرای دولت دوازدهم به رهبری با 
موضوع ضرورت تصویب لوایح FATF، به ایرناپلاس می گوید: گره لوایح پالرمو و سی اف 
تی به دست مجمع تشخیص مصلحت نظام است و این مجمع است که باید تصمیم 
بگیرد. بنابراین نامه وزرا به رهبری برای تسریع در این کار، طبیعی است.اکرمی همچنین 
معتقد است که خیلی سریع باید این موضوع تعیین تکلیف شود و رسیدگی به این لوایح، 
مرتبا به جلسات بعدی مجمع موکول نشود و به تأخیر نیفتد. چون همین طولانی شدن 
تصویب آن باعث می شود این موضوع هم در مجلس، هم در مجمع تشخیص مصلحت 

نظام و هم در نامه به رهبری ابهام و معما باقی بگذارد و دشمن از آن سوء استفاده کند.
این عضو جامعه روحانیت مبارز با تأکید بر لزوم شفافیت درباره تصمیم گیری ها به 
مردم، تصریح می کند: ابتدا باید چهار لایحه پالرمو و پولشویی کاملا روشن و واضح برای 
جامعه بازگو شود و گفته شود که این لوایح، چه هست و چه می خواهد بگوید. علاوه بر این 
تا زمانی که اصل مطلب روشن نشود مردم، دولت، نمایندگان مجلس شوراس اسلامی و 
دیگران با ابهام جلو می روند.وی ادامه می دهد: باید مشخص شود که آیا ما می خواهیم در 
شرایط عادی درباره این چهارلایحه تصمیم بگیریم یا در شرایط ویژه؟ مثل ماجرای برجام 
که با وجود اینکه یک و سال و اندی از آن می گذرد همچنان برای مردم توضیح ندادیم و 
شرایط را نگفتیم که دشمن چه قصد و اندیشه ای دارد. ما به مردم نگفتیم که می خواهیم 
چه کاری انجام دهیم. بنابراین برجامی که دوسال برای آن زحمت کشیده شد نهایتا با 
خروج ترامپ، مانند استخوان لای زخم باقی مانده است.اکرمی همچنین می گوید: به نظرم 
این مسائل باید شفاف و روشن شود و تصمیم گیری ها باید واضح باشد چون ما گاهی در 

زندگی صفر و صدی عمل می کنیم.

یک فعال سیاسی:

تاخیر اروپا در ایجاد کانال مالی نباید 
دستاویزی برای مخالفان دولت شود

قائم مقام حزب همبستگی با بیان این که »ادامه برجام بدون آمریکا تصمیم درستی 
است که در جهت خنثی سازی یا کاهش تاثیر تحریم های ظالمانه آمریکا از سوی نهادهای 
کلیدی نظام از جمله دولت اتخاذ شده است«، گفت: تاخیر اروپا در ایجاد کانال مالی نباید 

دستاویزی برای مخالفان دولت شود.
محمد سالاری با انتقاد از تعلل کشورهای اروپایی در عملیاتی کردن کانال مالی میان 
اروپا و ایران اظهار کرد: خروج آمریکا از برجام، کشورهای اروپایی را دچار نوعی سردرگمی 
کرده است؛ چراکه نه توان مقابله با آمریکا را دارند و نه تخلفی از سوی ایران در اجرای 
برجام صورت گرفته تا بهانه لازم برای خروج از برجام را داشته باشند، از طرفی دیگر 
تقابل میان اروپا و آمریکا در موضوع توافق هسته ای بیش از آن که مربوط به حمایت از 
ایران باشد، دفاع از جایگاه اتحادیه اروپا در مناسبات بین المللی است که توسط ترامپ به 
صراحت به چالش کشیده شده است.وی با تاکید بر این که »صبر ایران در مواجهه با تاخیر 
اروپا در خصوص اجرایی شدن SPV مدبرانه و البته محدود است«، افزود: همانگونه که 
مذاکرات و پذیرش توافق هسته ای یک تدبیر هوشمندانه از سوی کلیت نظام بود، ادامه 
برجام بدون آمریکا نیز تصمیم درستی است که در جهت خنثی سازی یا کاهش تاثیر 
تحریم های ظالمانه آمریکا از سوی نهادهای کلیدی نظام از جمله دولت اتخاذ شده است 
تا همه راه های ممکن برای کم کردن فشارهای اقتصادی و جلوگیری از انزوای کشور در 

جامعه بین الملل طی شده باشد.

حجت الاسلام والمسلمین صدیقی در خطبه های نماز جمعه تهران:

دشمنان می خواهند ما را خلع سلاح کنند
خطیب نمازجمعه تهران گفت: دشمنان می خواهند ما را خلع سلاح کنند و 

می خواهند از روی قانونی که خودمان امضا می کنیم ما را متهم کنند.
حجت الاسلام والمسلمین کاظم صدیقی ظهر دیروز در خطبه های نماز جمعه تهران 
با اشاره به چهل سالگی انقلاب، با اشاره به دشمنی های صورت گرفته با انقلاب اسلامی 
اظهار داشت: اینکه دشمن بنشیند و در یک اتاق فکر برای ما تصمیم گیری کنند و ما 
هم آنها را قبول کنیم، خلاف استقلال فرهنگی است چرا که ما تابع قرآن و ائمه اطهار 
هستیم.صدیقی افزود: این ما هستیم که باید به آنها درس دهیم نه اینکه آنها بنشینند و 
برای ما تصمیم بگیرند.خطیب نمازجمعه تهران بیان داشت: اینها در جنگ اقتصادی نیز 
می خواهند مجاری و مخارج ما را رصد کنند تا ببینند چطور و از کجا درآمد داشته و با چه 

کسانی ارتباط داریم و در دنیا چه کسانی با ما مراودات اقتصادی دارند.

علی مطهری :

ترسیم خطوط قرمز مصنوعی آفت انقلاب است 
 نایب رییس دوم مجلس شورای اسلامی معتقد است که ترسیم خطوط قرمز 
مصنوعی و سختگیری بی مورد در مواجهه با منتقدان و مخالفان یکی از آفتهای فراروی 

نظام است و این رویه باید اصلاح شود.
علی مطهری روز پنجشنبه در کنگره مجمع وفاق و توسعه استان گلستان در کانون 
طه گرگان گفت: یکی از دستاوردهای مهم انقلاب شکوهمند ایران تحقق آزادی بود و 
خوشبختانه توفیقات زیادی داشته ایم اما برخی رویه های اشتباه نیازمند اصلاح است.وی 
افزود: تاکنون روند سینوسی آزادی به نوعی بوده که سطح آزادی مطلوب وجود داشته و 
در برهه هایی نیز با ترسیم خطوط قرمز مصنوعی به آزادی منتقدان لطمه وارد شده است.

مطهری با ذکر مثالی گفت: اخیرا دادستان کشور بر علیه یکی از مسوولان به سبب 
یک اظهار نظر اعلان جرم کرد که چرا گفته از حصر فقط یک پوسته باقی مانده است؛ این 
روش درست نیست و باید اصلاح شود؛ بر فرض که آن مسوول اشتباه کرده؛ رویه برخورد 
و اعلان جرم صحیح نیست و نمی شود دهانها را بست.به اعتقاد نایب رییس مجلس یکی 
از دیگر از چالش ها حاکمیت دوگانه است مثلا برای بررسی تخلف یک مجله یا روزنامه 
هیات نظارت بر مطبوعات داریم؛ اینکه یک روزنامه در هیات مربوطه به یک تذکر یا اخطار 

محکوم می شود و در مقابل دادستان حکم به تعطیلی آن می دهد قابل قبول نیست.
وی به آنچه که دور زدن قانون توسط برخی نهادها نامید اشاره کرد و گفت: نهاد قانون 
گذار مجلس شورای اسلامی است اما اینکه شورای عالی انقلاب فرهنگی با وضع قانون از 
سوی خود یک دانشجو را از ادامه تحصیل بازداشته و یا شورای عالی امنیت ملی به جای 
قوه قضاییه تصمیم می گیرد و حکم و مجازات تعیین می کند؛ صحیح نیست و این رویه 
ها باید اصلاح شود.نایب رییس مجلس همچنین گفت: پس از انقلاب توفیقاتی زیادی 
در کشور حاصل شد که یکی از آنها توفیق نسبی در عدالت است اما با این وجود شکاف 

طبقاتی بیشتر شده و توفیق قابل قبولی در زمینه ترمیم شکاف اقتصادی نداشته ایم.
* نباید برای دست یابی به قدرت حاکمیت را زیر سوال ببریم

مطهری با بیان اینکه پس از طرح مباحثی در دوران تبلیغات ریاست جمهوری دوره قبل 
اعتماد مردم کم شده است، گفت: اینکه در تلویزیون یک مسوول نظام را متهم کنیم موجب 
سلب اعتماد عمومی می شود.وی اظهار داشت: با بررسی های صورت گرفته مشخص شد 
که کمتر از چهارصد نفر از حقوق های غیر متعارف استفاده کردند و البته پول ها برگشت 
داده شد اما اثر منفی آن به دلیل همین تبلیغات، زیاد بود. وی ابراز داشت: قاطبه مدیران نظام 
جمهوری اسلامی پاک دست هستند و اینکه برای دست یابی به قدرت به هر وسیله ای 
متوسل شده و حاکمیت را زیر سوال ببریم، قابل قبول نیست.مطهری گفت: اینکه در شرایط 
سخت تحریم دولت را خائن بدانیم و یا مدیریت آن را زیر سوال ببریم درست نیست و باید با 
وحدت به دشمن نشان دهیم که تحریم فایده ندارد؛ آنها باید بفهمند که تحریم بی اثر بوده؛ 
موضوعی که هم اینک برخی از سیاستمداران آمریکایی بیان کرده و در روزنامه های آنها 
منعکس شد. وی ادامه داد: انقلاب اسلامی علاوه بر اینکه نقش ایران را در مناسبات جهانی 
پررنگ و قوی کرد، جایگاه اسلام را هم در دنیا ارتقا داد.وی با بیان اینکه انقلاب اسلامی ایران 
با وجدان بیدار و فطرت پاک مردم پیروز شد و محدود به قشر و صنف خاصی نبوده و نیست، 
گفت: نمی توانیم بگوییم انقلاب محدود به محرومان بود چراکه به پولدارها هم تعلق دارد و 
اساسا همه افراد جامعه صاحب انقلاب هستند.مطهری از اقشار مختلف مردم خواست در راه 

پیمایی 22 بهمن شرکت کنند.
 

علاءالدین بروجردی:

اجلاس لهستان هیچ نتیجه ای 
در برنخواهد داشت

یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی هدف 
آمریکا از برگزاری اجلاس ضد ایرانی در لهستان را ترویج فضای ایران هراسی و افزایش 
فشار بر جمهوری اسلامی ایران دانست و در  عین  حال تاکید کرد که این اجلاس 
هیچ نتیجه ای در برنخواهد داشت و ایران بیدی نیست که با این بادها بلرزد.علاءالدین 
بروجردی با اشاره به برگزاری اجلاس ضد ایرانی در لهستان، اظهار کرد: آمریکا با برگزاری 
این اجلاس به دنبال ابراز مخالفت و افزایش فشار به جمهوری اسلامی ایران و ایجاد فضای 
ایران هراسی است. آمریکا برای رسیدن به این اهداف از هیچ فرصتی فروگذار نمی کند.

وی با اشاره به انصراف برخی از کشورها همچون روسیه و فرانسه جهت حضور در این 
اجلاس، در این باره، گفت : همین رویکرد وزن اجلاس را  پایین می آورد. اجلاسی که 
در نهایت نتیجه ای در بر نخواهد داشت و ایران بیدی نیست که با این بادها بلرزد.عضو 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در پایان در واکنش به 
اظهار نظرات مقامات لهستانی مبنی بر اینکه اجلاس لهستان درباره مسائل منطقه و نه 
صرفا ایران است، گفت : با توجه به میزبانی لهستان چنین اظهار نظرهایی طبیعی است، 
چون لهستان می خواهد توجیه گر باشد. پرداختن به موضوعات ضد ایرانی در این اجلاس 
از همان ابتدا اعلام شده است و با توجه به اینکه آمریکا صحنه گردان است، طبیعی است 

که ماهیت ضد ایرانی داشته باشد؛ لذا موضع لهستان هیچ چیزی را تغییر نمی دهد.

جعفرزاده، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: 

قیمت بنزین در سال ۹۸ افزایش نمی یابد
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره به اینکه قیمت بنزین در سال ۹۸ 

افزایش نخواهد یافت، گفت: مجلس و دولت به دنبال افزایش فشار بر مردم نیستند.
غلامعلی جعفرزاده شامگاه چهارشنبه درگفتگوی ویژه خبری شبکه باران به روند 
بررسی لایحه بودجه سال ۹۸ در مجلس شورای اسلامی اشاره کرد و گفت: براساس 
قانون اساسی دولت ها باید سند درآمد و هزینه یکساله خود راتنظیم و در قالب لایحه به 

مجلس ارائه دهند تا نمایندگان مجلس مطالبات مردمی را در این لایحه پیگیری کنند.
وی با بیان اینکه همیشه لایحه بودجه پیشنهادی دارای موافقان، مخالفان و منتقدانی 
است، افزود: نمایندگان مجلس شورای اسلامی به دنبال تصویب لایحه بودجه پیشنهادی 
دولت هستند در این زمینه نقدهایی نیز مطرح شده است.نماینده رشت در مجلس 
شورای اسلامی به برخی از نقدهای مطرح شده از سوی نمایندگان مجلس نسبت به 
بودجه پیشنهادی سال ۹۸ از سوی دولت اشاره کرد و گفت: نگارش بودجه واقعی یکی از 
نقدهای است که نمایندگان نسبت به لایحه بودجه دارند.وی در ادامه با اشاره به وضعیت 
حقوق کارکنان دولت و بازنشستگان، تصریح کرد: یکی از نقشه های دشمن ایجاد شرایط 
اقتصادی و معیشتی سخت برای ملت ایران است تا آنها دچار مشکلات شده و از نظام 
روی گردان شوند اما مجلس، دولت و قوه قضاییه برلزوم ایجاد رفاه و حل مشکلات 
اقتصادی و معیشتی مردم تأکید دارند.  نماینده رشت در مجلس شورای اسلامی در ادامه 
با اشاره به اینکه با توجه به تورم، دولت درسال آینده بسته های حمایتی برای مردم درنظر 
گرفته است، افزود: دوسوم درآمد نفتی در سال آینده به ۹ کالای اساسی که جزو امنیت 
غذایی برای مردم هستند اختصاص یافته است.  وی همچنین با اشاره به موضوع انتقال 
آب دریای خزر به کویر، اظهارکرد: اجرای این پروژه مستلزم  تأمین اعتبارات فراوان است. 

اجرای این پروژه به هیچ عنوان محقق نخواهد شد.

یک نماینده مجلس :

فیلترینگ هم یک روز مانند
 مزاحمت تلفنی تمام خواهد شد 

یک عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس گفت: همانطور که روزی مشکل 
کشور ما مزاحمت های تلفنی بود و امروز به واسطه ارتقاء  سطح فرهنگ مردم این مشکل 
برطرف شده است، در بحث فضای مجازی هم آرام آرام همه متوجه خواهند شد که از این 

فضا هم می شود برای بشریت برای رفاه و دوستی و عشق استفاده کرد.
میرحمایت میرزاده در واکنش به اظهارنظر برخی مبنی بر اینکه به واسطه فضای 
مجازی فساد ایجاد می شود، گفت:  اول اینکه گفته می شود به واسطه فضای مجازی فساد 
ایجاد می شود بنده این را قبول نمی کنم بلکه فضای مجازی باعث شده اگر جایی فسادی 
هست روشن تر شده و دیده شود.وی تاکید کرد:  این نیست که قبلا فساد نبود اگر یک 
جایی فساد بوده از قبل بوده، اما جلوی دوربین ها نمی آمده و ثبت و ضبط نمی شده است. 
از طرف دیگر هم فضای مجازی یک تکنولوژی است که در حوزه های مختلف به وجود 
آمده است. داستان فضای مجازی هم مثل یک شمسیر یا چاقوی دولبه است که می توان 
برای پوست کندن میوه یا کشتن کسی از آن استفاده کرد. مهم این است که افراد از 
آن چطور استفاده می کنند.سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس یادآور شد: 
خیلی ها که در فضای مجازی هستند 24 ساعته برای کشور و نظام و اعتقاداتش از این 
فضا استفاده می کنند کسی دیگر هم به شکلی دیگر استفاده می کند.این عضو فراکسیون 
با اشاره به بحث فیلترینگ در کشور گفت:  بالاخره یک روز این فیلترینگ هم تمام خواهد 
شد. ما باید یاد بگیریم که سطح فرهنگ جامعه و فرزندانمان را بالا ببریم تا از این چاقو 
درست استفاده کنند و به شکم کسی نزنند. این بحث قطعا هم حل خواهد شد.این 
نماینده اصلاح طلب مردم گرمی در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: روزی یکی 
از مشکلات جامعه ما مزاحمت های تلفنی بود. در همین کشور کسی که تلفن می گرفت 
اولین کارش شماره ناشناس گرفتن بود اما الان دیگر تمام شده است. آیا دیگر می شنوید 
که کسی بگوید مزاحم تلفنی دارم؟ اصلا معنی ندارد. چرا؟ چون که سطح فرهنگ بالا 
رفت و همه فهمیدند استفاده از این وسیله برای ایجاد مزاحمت معنایی ندارد. حتی 
به خاطر ترس هم نیست بلکه به این خاطر است که سطح آگاهی شان بالا رفته و معنی 
و مفهومی ندارد که شماره ای گرفته شود و مزاحمتی ایجاد شود.میرزاده ادامه داد: بحث 
فضای مجازی هم همین است، آرام آرام همه متوجه خواهند شد که از این فضا هم 

می شود برای بشریت برای رفاه و دوستی و عشق استفاده کرد.

رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری 
گفت: تمامی نمایندگان مجلس مدیران 
هزینه هستند، مدیر منابع تولید نیستند 
و به همین دلیل است که بودجه پوک 

می شود. 
ماهانه  جلسه  در  باهنر  محمدرضا 
موضوع  با  مهندسین  اسلامی  انجمن 
اقتصاد ایران، دیروز، امروز، فردا، اظهار کرد: 
ماه بهمن مصادف با سالگرد استقرار نظام 
است.  ایران  اسلامی  جمهوری  مقدس 
امسال، سال ویژه ای است و اینکه نظام 
به سن چهل سالگی خود می رسد. چهل 
سالگی در معارف دینی معنای خاصی 

دارد و به معنی بلوغ و کمال کامل است.
وی افزود: علاقه مندم در جلسات دهه 
فجر، تلاشمان بر این باشد که کارنامه ای 
از کارهای مثبت و خارق العاده که در 
ارائه  را  داده  رخ  اسلامی  مقدس  نظام 
دهیم. همچنین به خود متذکر شدم که 
چه خوب است در پایان چهل سال، یک 
تحلیل عالمانه و عادلانه از عملکرد نظام 
اسلامی  جامعه  باشیم.دبیرکل  داشته 
 70 امروز  کرد:  خاطرنشان  مهندسین 
کسانی  ما  کشور  شهروندان  از  درصد 
هستند که بعد از انقلاب متولد شده اند و 
سن آنها 40 و زیر 40 سال است.  اگر 
قدرت تمیز و تشخیص را در حد کم، سن 
10 سال در نظر بگیریم آن موقع می توان 
شهروندان  درصد  حدود ۸0  که  گفت 
را  انقلاب  از  قبل  اسلامی،  ایران  امروز 
درک نکرده اند و به عقل و شعور خود در 
نظام جمهوری اسلامی رسیده اند.رئیس 
بیان  امام و رهبری  پیروان خط  جبهه 
کرد: طبیعی است که این ۸0 درصد از 
شهروندان از ما سوال کنند که شما و نظام 
اسلامی برای ما چه کاری انجام داده اید؟ 
حرف دوم این است که اگر انقلاب نبود 
چه اتفاقی رخ می داد؟  باهنر عنوان کرد: 
همچنین با نگاه به گزارش پیشرفت ها، 
ممکن است سوال پیش آید که بعد از 
چهل سال همه کشورها و حکومت ها 
کارهایی از قبیل ساخت جاده، دانشگاه 
و مدرسه و پیشرفت بهداشت و تغییر 
علم و فناوری، معاملات و بیزنس ها انجام 
داده اند و در ایران نیز بعد از چهل سال 

امری طبیعی است، اما سوال این است که 
ما چه کرده ایم که دیگران انجام نداده اند؟ 
رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری 
حکومت ها  عملکرد  امروز  کرد:  تشریح 
رشد  شاخص های  اساس  بر  ملت ها  و 
این  مجموعه  و  رفاه  میزان  اقتصادی، 
پارامترها که شامل رفاه، توسعه و پیشرفت 
می شود، در پارامتر توسعه انسانی خلاصه 
می شود. توسعه انسانی دارای شاخه هایی 
آموزش،  سطح  بهداشت،  سطح  چون 
سطح رفاه و سطح پیشرفت تکنولوژی و 
...  می شود و به طور کلی دارای هشت 
زیر شاخه است.باهنر مطرح کرد: پاسخ 
ما به این شهروندان این است که ما در 
شاخص توسعه انسانی در دنیا در اوایل 
انقلاب رتبه 160 را داشتیم و امروز به 
رتبه 20 رسیده ایم و فکر می کنم با این 
حرف به این دو سوال پاسخ داده  می شود. 
درست که همه کشورها تلاش کرده اند 
اما ما از 140 کشور دیگر تندتر، سریع تر 
و نتیجه بخش تر عمل کرده ایم.وی ادامه 
داد: پیشرفت هایی در فناوری های نو که 
شامل هسته ای، هوا فضا، بایوتکنولوژی، 
بنیادی  سلول های  و  نانوتکنولوژی 
می شود، داشته ایم. صنعت حدود 300 
سابقه  سال  خودروسازی 200  و  سال 
دارد، ولی عمر این فناوری های نو حدود 
50 سال است. اوایل انقلاب در رابطه با 
فناوری های نو در کشور ما هیچ خبری 
نبود و صنعت نیز وضع خوبی نداشت، ولی 
در بعضی فناوری ها همچون نانوتکنولوژی 

در دنیا رتبه چهارم را دارا هستیم.

خرج  و  مصرف  ما  کشور  در   *
کردن بیش از درآمد است 

مهندسین  اسلامی  جامعه  دبیرکل 
گفت: ما می خواهیم یک گزارش عالمانه 
عالمانه  از  ارائه دهیم. منظور  و عادلانه 
این است که در آن اغراق، خلاف و غلو 
وجود نداشته باشد و عادلانه نیز به این 
را  لیوان  پر و خالی  نیمه  معناست که 
ببینیم؛ یعنی هم نقاط ضعف و هم نقاط 
قوت گفته شود. رئیس جبهه پیروان خط 
امام و رهبری یادآور شد: در سال 12۸5 
شمسی یعنی 15 سال قبل کودتا رضا 
خان، قیمت یک دلار در ایران یک و نیم 
ریال، در سال 1320 به 15 ریال، در سال 
1326 یعنی بعد جنگ جهانی دوم به 20 
ریال، در سال 1332 یعنی بعد از کودتای 
2۸ مرداد به  35 ریال، در دولت منصور تا 
زمان سقوط رژیم طاغوت به 6۸ ریال، در 
اواخر  بنی صدر به 300 ریال، دهه 60 به 
1500 ریال، دهه هفتاد به 4500 ریال، 
دهه هشتاد به 10 هزار ریال، اوایل ۹0 
تا ۹2 یعنی قبل از دولت یازدهم به 30 
هزار ریال و امروز به 110 هزار ریال رسیده  

است. این ارقام چه معنی دارد؟
من  اینکه  علت  کرد:  بیان  باهنر 
این مسیر را گفتم این بود که به یک 
نتیجه گیری سیاسی برسم؛ یعنی نباید 
یقه روحانی، احمدی نژاد، خاتمی و مرحوم 
هاشمی رفسنجانی را بگیریم و بگوییم که 
شما مقصر هستید، خیر همه ما مقصر 
هستیم؛ اگر  این روند را به صورت منحنی 
رسم کنیم در بعضی از نقاط کمی بالا 

رفته و در بعضی نقاط کمی به پایین آمده 
ولی این اشکال در اقتصاد ما وجود دارد و 
آن این است که و این حرف شامل تمامی 
افراد از کمیته امدادی ها تا دولت را شامل 
می شود. وی افزود: قیمت پول ملی روز 
به روز ارزان تر می شود، البته عرض کردم 
این قرارداد است. چند وقت پیش بحث 
عوض کردن واحد پول ملی بود. واحد پول 
اهمیت زیادی ندارد، بلکه مهم حرکت 

است که چگونه انجام شود.
* حل مشکلات کشور نیاز به یک 

اراده ملی همگانی دارد
رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری 
گفت: تمامی نمایندگان مجلس مدیران 
هزینه هستند، مدیر منابع تولید نیستند 
و به همین دلیل است که بودجه پوک 
می شود.  بودجه ما همچون کیکی است 
که ظاهرا 5 کیلو دارد ولی زمانی که بر 
روی ترازو قرار می گیرد یک کیلو و 200 
وزن گرم دارد و زمانی که کسری می آورند 
بودجه متورم می شود.باهنر در خصوص 
علت عدم ارائه راهکار توسط دولت برای 
حل  کرد:  اظهار  کشور  مشکلات  حل 
مشکلات نیاز به یک اراده ملی همگانی 
دارد. امروز هر دانش آموزی که به مدرسه 
دولتی می رود سالانه سه میلیون تومان 
نیز  کارمندان  دارد.  هزینه  دولت  برای 
وضعیت مالی بدی دارند. دبیرکل جامعه 
اسلامی مهندسین خاطرنشان کرد: برای 
کنترل مصرفی نیاز به کارهای مدیریتی و 
قیمتی داریم. بنده یک پیشنهاد به مجلس 
دادم که هر فرد اگر در سال 30 درصد 
کمتر مصرف کند، هیچ پولی بابت پول 
آب، برق و ... از وی گرفته نشود زیرا اگر 
30 درصد در مصرف انرژی صرفه جویی 
شود سه برابر مبلغی که دولت از اشخاص 
بابت مصرف برق دریافت می کند، دولت 
پیروان  جبهه  کرد.رئیس  خواهد  سود 
خط امام و رهبری بیان کرد: ما می توانیم 
بعضی از فرمایشات امام همچون مجانی 
کردن برق و ... را عملی کنیم. امروز مجانی 
کردن برق عملی است و حتی به نفع 
دولت است. 1000 تومانی که بابت فروش 
بنزین گرفته می شود از قیمت حمل آن 

در داخل کشور کمتر است.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: 
سامانه های پدافند هوایی اس 300 روسیه که در سوریه مستقر هستند در زمان حمله 

صهیونیست ها به این کشور غیر فعال می شوند.
 حشمت الله فلاحت پیشه، رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس عصر پنجشنبه پس 
از بازگشت از آنکارا در گفت وگوی اختصاصی با ایرنا، در این رابطه اظهار داشت: در این 
بین نقدی جدی به روسیه وجود دارد، که در زمان حملات رژیم صهیونیستی سامانه 
پدافند هوایی اس 300 خود را غیر فعال می کند.وی ادامه داد: اگر سامانه اس 300 روس 
ها به درستی عمل کند رژیم صهیونیستی نمی تواند به راحتی حملاتی را در خاک سوریه 
انجام دهد.رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: 
به نظر می رسد نوعی هماهنگی بین حملات رژیم صهیونیستی و پدافند هوایی روسیه 

که در سوریه مستقر است، وجود داشته باشد.فلاحت پیشه در بخش دیگری از صحبت 
های خود اعلام کرد: من به فاصله چند ساعت پس از یکی از حملات رژیم صهیونیستی 
در محل حاضر شدم؛ آمارهایی که صهیونیست ها اعلام می کنند صحت ندارد و این 
صحبت ها بلف هستند.وی هدف صهیونیست ها را از اقدامات نظامی در سوریه ایجاد 
اخلال در روند ایجاد ثبات در این کشور دانست و گفت: آنها می خواهند ایران را وادار 
به یکسری واکنش ها کنند تا چالشی جدید در سوریه شکل بگیرد.فلاحت پیشه افزود: 
صهیونیست ها مدعی هستند که اقدامات آنها علیه جمهوری اسلامی ایران است در حالی 
که این حملات علیه سوریه و تاسیسات دفاعی، زیرساختی و امنیتی این کشور است.

وی تاکید کرد: صهیونیست ها می دانند در میدان عمل حتی مقابل نیروهای مقاومت 
که فقط از جمهوری اسلامی ایران الگوگیری کرده اند نیز متحمل شکست خواهند شد.

محمدرضا باهنر : 

نمایندگان مجلس مدیران هزینه هستند

اس 300 های روسیه در زمان حمله به سوریه غیر فعال می شوند

انتقاد فلاحت پیشه از روسیه

اخبــار سرمقاله

یادداشت

اخبــار

رئیس  گفت:  رهبری  خبرگان  مجلس  نماینده 
جمهوری هیچگاه بر ضد حجاب صحبت نکرده است، 
از این رو تحریف صحبت های وی کاری خلاف شرع 

محسوب می شود.
 آیت الله امان نریمانی ، در رابطه با واکنش ها به 
صحبت های اخیر رئیس جمهوری، اظهار داشت: بدون 
شک حجاب و عفاف از الزامات دین مبین اسلام است و 

چیزی نیست که بتوان علیه آن صحبت کرد.
وی توضیح داد: منظور رئیس جمهوری در صحبت 
های اخیر خود در وزارت ارتباطات این بود که مردان نیز 
باید به مقوله حجاب اهمیت دهند و از نگاه های آلوده به 
نامحرم بپرهیزند.این نماینده مجلس خبرگان رهبری با 
بیان اینکه حجاب موضوعی مشترک بین زنان و مردان 
است، افزود: رئیس جمهوری انسانی مومن و معتقد است 
و به طور قطع در صحبت های اخیر خود علیه حجاب 

صحبتی نکرده است.
آیت الله نریمانی عنوان کرد: همان طور که رئیس 
جمهوری گفتند حجاب یک موضوع درونی است و انسان 

ها باید خود به این باور برسند که خود را بپوشانند و از نگاه 
های گناه آلود بپرهیزند.

وی با بیان اینکه حجاب یک هدیه الهی برای زنان 
محسوب می شود، توضیح داد: زنان در جامعه باید به 
این باور برسند که حجاب برای حفاظت از آنها و ایجاد 

امنیت است.
این استاد حوزه و دانشگاه در بخش دیگری از صحبت 
های خود به موضوع فیلترینگ نیز اشاره کرد و اظهار 
داشت: فیلترینگ یک موضوع کاملا تخصصی است و نمی 

شود با تحلیل های سطحی به آن پرداخت.
برای  راه  بهترین  داد:  توضیح  نریمانی  الله  آیت 
فیلترینگ تولید محتوا و برنامه های ارزشمند در رسانه 

های داخلی است تا مردم به سراغ دیگر رسانه ها نروند.
عضو مجلس خبرگان رهبری در بخش دیگری از 
صحبت های خود تحریف صحبت های رئیس جمهوری 
از نظر اسلام تحریف  را خلاف شرع دانست و گفت: 
صحبت های هر شخصی گناه محسوب می شود؛ اگر 
شخص مورد نظر دارای جایگاهی همچون جایگاه ریاست 

جمهوری باشد با توجه به تاثیرات تحریف صحبت های 
وی در جامعه، این گناه بزرگتر خواهد بود.

وی تاکید کرد: اگر کسی به خدا و روز قیامت اعتقاد 
داشته باشد، حق ندارد که افترا بزند و به تحریف صحبت 

های دیگران بپردازد.
المسلمین حسن  و  الاسلام  :حجت  است  گفتنی 
ارتباطات  وزارت  در  بهمن  اول  دوشنبه  روز  روحانی 
صحبت هایی در رابطه با حجاب و رسانه ها مطرح کرد 
که باز نشر تقطیع شده این صحبت ها با واکنش هایی 

همراه بود.
پس از انتشار این واکنش ها دفتر رئیس جمهوری 
با صدور اطلاعیه ای درباره سخنان رئیس جمهوری در 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکید کرد: انتظار 
می رود هرگونه روایت یا قضاوت در مورد این سخنان با 
مراجعه به متن سخنرانی صورت پذیرد و افراد تحت تاثیر 
روایت های غیر مستقیم یا تحریف و تقطیع شده ای که 
گاه با انگیزه ای سیاسی و تخریبی از سوی برخی جریان 

ها صورت می گیرد، واقع نشوند. 

عضو مجلس خبرگان رهبری :

تحریف صحبت های رئیس جمهوری خلاف شرع است

مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
فضای  توسعه  گفت:  اسلامی  شورای 
کسب و کار نیازمند استفاده بهینه از 
فضای مجازی و اینترنت است به همین 
فیلترینگ  از  حرف  که  کسانی  دلیل 
می زنند اطلاعی از دنیای کسب و کار 

امروزی ندارند.
اختتامیه  در  کواکبیان  مصطفی 
همایش ملی کارآفرینی تولید ملی و 
کنفرانس  سالن  در  اقتصادی  توسعه 
دانشکده مدیریت تهران اظهار داشت: 
بینش  بر  مبتنی  دقیق  ریزی  برنامه 
صحیح درک درست فعالان اقتصادی 
به منافع مصرف کنندگان و  توجه  و 
آشنایی با فضای مجازی برای توسعه 
کسب و کار اینترنتی سه شرط اساسی 

کارآفرینی  عرصه  در  موفقیت  برای 
محسوب می شود.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 
شورای اسلامی ایران افزود: کارآفرینان و 
فعالان اقتصادی باید با توجه به شرایط 
منافع  این  از  کمی  کشور  اقتصادی 
با درک  و  پوشانده  فردی خود چشم 
درست از شرایط معیشتی مردم به تولید 

محصولات جدید اقدام کنند.
این نماینده مجلس شفافیت را یکی 
دیگر از لازمه های بهبود فضای کسب 
و کار دانست و تصریح کرد: متاسفانه 
بسیاری از ما دوست نداریم که شفافیت 
روی بدهد زیرا دامنه آلودگی ها گاهی 
اوقات به بخش خصوصی نیز کشیده 

شده است.

عملکرد  از  انتقاد  با  کواکبیان 
خودروسازان کشور خاطرنشان ساخت: 
دو شرکت خودروسازی ایران ۸0 هزار 
میلیارد تومان بدهی دارند و این در حالی 
است که با پیش فروش محصولاتی که 
هنوز تولید هم نشده است پول از مردم 
دریافت کرده اند ولی حاضر به تحویل 

خودرو به آنها نیستند.
مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
شورای اسلامی یادآور شد: بسیاری از 
فروش  پیش  خودروهای  که  کسانی 
پس  و  طلا  کرده اند  خریداری  شده 
انداز فرزندان و همسر خویش را تحویل 
نباید  بنابراین  اند  داده  خودروسازان 
حقوق اولیه این افراد نادیده گرفته شود.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 

شورای اسلامی ایران با اشاره به تحریم 
های ظالمانه ای که از سوی آمریکا و 
متحدانش به ایران تحمیل شده است 
گفت: پدیده ترامپ به گونه ای نیست که 
بگوییم با مذاکره با این شخص می توانیم 
از تحریم ها عبور کنیم به علاوه اینکه 
اروپایی ها نیز نشان دادند که چندان به 

تعهدات خود پایبند نیستند.
در  اروپاییان  اینکه  به  اشاره  با  وی 
برجام نسبت به ایران تعهداتی داشتند 
که وقوع دو حادثه را بهانه ای برای عدم 
دادند  قرار  خود  تعهدات  به  پایبندی 
البته صحبت هایی مطرح شده  گفت: 
مبنی بر اینکه تا دو هفته آینده اروپاییان 
قرار است، خط مالی ارتباطی بین ایران و 

اروپا را برقرار کنند.

مصطفی کواکبیان:

طرفداران فیلترینگ با دنیای جدید آشنا نیستند

فرمانده کل سپاه گفت: امروز دشمن به شدت از 
درگیری با ایران اسلامی پرهیز می کند و باید دانست 
نقش آفرینی  بدون  اسلامی  انقلاب  اهداف  پیشبرد 

گسترده و مستقیم مردم ممکن نیست.
سردار سرلشکر محمدعلی جعفری فرمانده کل سپاه 
اجلاسیه مجمع  دومین  در  اسلامی  انقلاب  پاسداران 
اساتید طرح صالحین کشور که در مجتمع فرهنگی 
آموزشی امامت مشهد برگزار شد، اظهار داشت: انقلاب 
اسلامی دستاوردها و ثمرات گرانسنگ و ارزشمند بسیاری 
داشته است و برشمردن آن زمان زیادی را می طلبد، 
اما مروری بر آن در چهل سالگی انقلاب اسلامی یک 
ضرورت است.وی با اشاره به اهمیت شناخت مولفه اصلی 
در رقم خوردن این دستاورد ها و پیروزی ها و ضرورت 
تقویت آن، تصریح کرد: نقش مردم در انقلاب اسلامی 
و به ویژه دفاع مقدس نقشی بی نظیر و مثال زدنی بود که 

می توان از آن به عنوان یک الگو یاد کرد؛ اینکه موتور 
انقلاب اسلامی روشن است و به جلو می رود به دلیل 
الگوی درخشان دفاع مقدس و حماسه های شکل گرفته 
در این مقطع تاریخ ساز است.فرمانده کل سپاه با اشاره به 
نقش پذیری درست مردم و به خصوص جوانان در دوران 
دفاع مقدس و عبور پیروزمندانه از آن، گفت: در روزهای 
اول جنگ تحمیلی و زمانی که فرماندهی کل قوا با بنی 
صدر بود، دیدگاه لیبرالی بنی صدر با طرفداری از جنگ 
کلاسیک، حضور مردم را مضر و مزاحم می دانست.وی با 
بیان اینکه پاسداری غیرمحافظانه کارانه از انقلاب و تحقق 
اهداف والای آن مطالبه رهبر معظم انقلاب اسلامی از 
سپاه است، اظهار کرد: پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی 
بدون نقش آفرینی گسترده و مستقیم مردم ممکن 
نیست و پیشتازی و خط شکنی آن با نسل جوان است.

فرمانده کل سپاه با بیان اینکه دشمن با سوار شدن بر 

مطالبات معیشتی و اقتصادی مردم در دی ماه سال 
۹6 در صدد پیگیری فتنه ای دیگر برای مقابله با نظام 
اسلامی و ملت ایران در آمده بود، گفت: آن جماعت ضد 
انقلاب آموزش دیده پس از شکست در برابر هوشمندی 
و بصیرت مردم، در پی آن بودند تا نیات شوم خود را 
تحت فرمان و پشتیبانی آمریکایی ها در تابستان امسال 
موسوم به "تابستان داغ" دنبال کنند که با آگاهی مردم 
شکست دیگری را تجربه کردند.وی با تاکید بر اینکه امروز 
دشمن به شدت از درگیری با ایران اسلامی پرهیز می 
کند، گفت: همانگونه که جوانان مومن و انقلابی در دوران 
دفاع مقدس و در برابر متجاوزان بعثی حماسه ای بزرگ 
را رقم زدند، امروز نیز با برخورداری از 36 میلیون جوان، 
با مدیریت صحیح و معتقد به بکارگیری جوانان مومن 
انقلابی از این ظرفیت عظیم می توان به بهترین شکل 

استفاده کرد.

فرمانده کل سپاه :

پیشبرد اهداف انقلاب بدون نقش آفرینی مستقیم مردم ممکن نیست

رضا میرزاییان *

حسین علایی
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وزیر کار از تلاش برای ایجاد یک شرکت جدید پتروشیمی خبر داد: 

حفظداراییهایوزارترفاهدرعینخروج
ازمدیریتبنگاهها

وزیر کار از تلاش برای ایجاد یک کمپانی جدید در حوزه پتروشیمی خبر داد که در 
چارچوب آن، دارایی های این وزارتخانه حفظ می شود، اما سهم آن غیرمدیریتی خواهد بود. 
محمد شریعتمداری، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در گفت وگو با ایرناپلاس گفت: 
نظر رئیس جمهور این است که وزارت کار به عنوان بزرگ ترین مسئول حکومتی در حوزه 
فعالیت های اجتماعی، درگیر اداره بنگاه ها نشود. این مسئله همان چیزی است که 
پیش از آمدن به این وزارتخانه نسبت به آن انتقاد می کردم. شریعتمداری در این رابطه 
اضافه کرد: اگر بخواهید درباره پالایشگاه ها سؤالی بپرسید باید وزیر دفاع جواب دهد و 
اگر سؤالی درباره پتروشیمی ها داشته باشید، باید وزیر کار جواب دهد. در حالی که این 
دو دستگاه تخصص این کار را ندارند و وزیر نفت باید درباره این دو پاسخگو باشد. این در 
حالی است که دو وزارتخانه یادشده، بخش قابل توجهی از پالایشگاه ها و پتروشیمی ها 

را در اختیار دارند.
*خروج وزارت کار از بنگاه داری

وی در دیدار از مجموعه اداره چندرسانه ای ایرنا و ایرناپلاس اظهار کرد: رئیس جمهوری 
از وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی خواسته اند که صندوق های بازنشستگی و تأمین 
آتیه کارکنان دولت یا بخش خصوصی را از نظام بنگاه داری خارج کند. شریعتمداری 
درباره واگذاری شرکت های زیرمجموعه شستا )شرکت سرمایه گذاری سازمان تأمین 
عملیات  طریق  از  را  شرکت ها  از  بخشی  گفت:  بازنشستگی  صندوق  و  اجتماعی( 
یکپارچه سازی فعالیت ها پیش می بریم و به این ترتیب سهم ما کاهش می یابد. مثلًا در 
حال حاضر صد درصد پتروشیمی های امیرکبیر، جم و... را به صورت مستقل و جداگانه 
اداره می کنیم. وی در این رابطه افزود: اگر با سایر شرکای خود تفاهم کنیم که یک 
شرکت بزرگ پتروشیمی تحت عنوان یک کمپانی جدید ایجاد کنیم که در آن پتروشیمی 
خلیج فارس و برخی دیگر از شرکت ها نیز حاضر باشند، در این بدنه جدید، سهم ما 
غیرمدیریتی خواهد بود. وزیر کار درباره فواید این شیوه گفت: با این کار، مدیریت آن 
شرکت ها در اختیار ما نیست، اما از منافع آن به عنوان امانت دار سهم بیمه گذاران در 
صندوق های بازنشستگی و تأمین اجتماعی بهره مند می شویم. در عین حال، نوع 
عملیات ما واگذاری نیست، بلکه حفظ دارایی ها است، ولی در قالب یک کمپانی 
جدید بزرگ که سهم وزارتخانه کار در آن کمتر از 50 درصد است. وی یادآوری کرد: اگر 
پتروشیمی جم یا سایر پتروشیمی ها را به بخش خصوصی واگذار کنیم، بحث اهلیت، 
قالب واگذاری و اینکه از طریق وزارتخانه یا سازمان خصوصی سازی انجام شود، مطرح 
می شود و حواشی زیادی را ایجاد می کند. ولی مسیری که مد نظر ما است این فشارها را 
ندارد. شریعتمداری در این رابطه افزود: اگر در جایی مجبور شدیم واحدی را بفروشیم، 
باید اصل شفافیت بر آن حاکم باشد. بر اساس اصول و روش های قانونی و کاملًا شفاف 
عمل کنیم و طبیعتاً در این صورت با نظارت نمایندگان کارگران و کارفرمایان، با دقت و با 

حفظ منافع آن ها واگذاری انجام شود.

معاون اول رییس جمهور تاکید کرد

بایدباقاچاقدامازکشوربرخوردجدیشود
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اهتمام دولت برای تامین کالاهای اساسی مورد 
نیاز مردم، بر جلوگیری از قاچاق دام و هماهنگی دستگاه های دولتی برای تامین گوشت 

قرمز مورد نیاز مردم تأکید کرد. 
اسحاق جهانگیری صبح روزپنج شنبه در جلسه بررسی وضعیت بازار گوشت کشور با 
اشاره به اهمیت تأمین مایحتاج مردم به ویژه گوشت و منابع پروتئینی گفت: در صورت 
نیاز حجم واردات دام و گوشت قرمز به کشور افزایش می یابد.  جهانگیری ادامه داد: 
موضوع قاچاق دام و خروج آن از کشور باید به طور جدی در برنامه های وزارت کشور، 
نیروی انتظامی و ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز قرار بگیرد و اقدامات جدی در این باره 
انجام شود.  وی با بیان این که دستورالعمل جابجایی دام و ممانعت از انتقال آن به شهر 
های مرزی باید هر چه سریع تر ابلاغ و اجرا شود، گفت: در عین حال در دو ماه پایانی 
سال ۱۳۹۷باید تدابیر لازم برای واردات گوشت و دام از سوی وزارت جهاد کشاورزی 
به منظور تامین ذخایر گوشت مورد نیاز کشور در شب عید اتخاذ شود.  جهانگیری 
افزود: نظارت بر توزیع گوشت در مراکز فروش موضوعی جدی است و وزارت صنعت، 
معدن و تجارت باید راهکارهای لازم را بررسی و اجرا کند تا در نقاط بیشتری گوشت 
به قیمت تنظیم بازار عرضه شود و در اختیار مصرف کنندگان واقعی قرار گیرد. معاون 
اول رییس جمهور با ابراز نگرانی از ایجاد صف های طولانی و بروز مشکل برای مردم 
در مراکز فروش خاطرنشان کرد: مصرف کنندگان عمده گوشت مانند نیروهای مسلح، 
دانشگاه ها و بیمارستان ها باید نیازهای خود را از طریق واردات و راهکار های دیگر مرتفع 
کنند تا گوشت توزیع شده در مراکز فروش به آسانی در اختیار شهروندان قرار گیرد. در 
این جلسه که وزیر جهاد کشاورزی و رییس کل بانک مرکزی و فرمانده مرزبانی کشور، 
نمایندگان وزارت اطلاعات، سازمان برنامه و بودجه، وزارت کشور، وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، سازمان تعزیرات حکومتی و اتاق اصناف نیز حضور داشتند؛ دکتر جهانگیری 
از وزارت جهاد کشاورزی خواست تا با همکاری بانک مرکزی و وزارت کشور اقدامات لازم 

برای واردات گوشت و گوسفند زنده از کشور های همسایه را در دستور کار قرار دهند.

مدیرعامل صندوق بیمه سرمایه گذاری فعالیت های معدنی اعلام کرد

بخششدیرکردبدهیبدهکارانمعدنی
طبق اعلام مدیرعامل صندوق بیمه سرمایه گذاری فعالیت های معدنی، معدنکاران 
بدهکار به این صندوق که بدهی خود را هر چه سریع تر تعیین تکلیف کنند، بابت دیرکرد 

بدهی تنها سود یک سال را پرداخت خواهند کرد.
فرید دهقان اظهار کرد: هدف اصلی تشکیل این صندوق، پوشش ریسک اکتشاف 
معادن بوده و طی این سال ها تلاش شده که بیمه نامه سرمایه گذاری در اکتشافات، 
استخراج و فرآوری صادر شود؛ البته در کنار این امر، ایجاد تمهیدات لازم جهت تسهیل 
دسترسی معدن کاران به منابع مالی نیز دنبال می شود.  وی اعلام کرد: معدنکارانی که 
بدهی های خود به صندوق را به صورت یک جا پرداخت کنند، بابت دیرکرد بدهی تنها 
هزینه سود یک سال را پرداخت خواهند کرد؛ اما چنانچه به صورت اقساطی بدهی 
معوق خود را پرداخت کنند، به تناسب پرداخت اقساط، سود فقط برای یک سال محاسبه 
می شود. مدیرعامل صندوق بیمه سرمایه گذاری فعالیت های معدنی با تاکید بر اینکه 
معدن کاران نیز می توانند ماشین آلات مورد نیاز خود را در صورت تامین منابع مناسب و با 
هماهنگی بین دستگاهی، بدون نیاز به بانکهای عامل از صندوق دریافت کنند، گفت: 
البته این امر مستلزم ایجاد ساختار منسجم است که البته صندوق آمادگی لازم برای 
چنین موضوعی را دارد. وی افزایش سرمایه صندوق و کاهش بروکراسی را دو رویکرد 
مهم صندوق برشمرده و معتقد است که بخش معدن می تواند اشتغال پایدار و مکمل، 
در راستای توسعه متوازن در کشور ایجاد کند. همچنین اصلی ترین وثیقه برای دریافت 
تسهیلات صندوق، پروانه بهره برداری است که با ظهرنویسی )ظهرنویسی یا پشت نویسی 
با اهداف مختلف همچون به قصد انتقال، وکالت یا ضمانت صورت می گیرد(  در رهن 

صندوق قرار می گیرد.

با دستور وزیر ارتباطات صورت گرفت

لغومجوز30دفترخدماتارتباطی
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات اعلام کرد: به علت بی توجهی به اخطارها ، مجوز ۳0 

دفتر خدمات ارتباطی از سوی سازمان تنظیم مقررات لغو شد. 
این خبر را »محمد جواد آذری جهرمی « روز  پنجشنبه در توییتر خود منتشر کرد؛ 
اقدامی که در چهارچوب دستور و انتقاد رئیس جمهوری در نشست روز دوشنبه با 
مدیران وزارت ارتباطات صورت گرفت. حسن روحانی رئیس جمهوری در آن نشست 
به صراحت گفت: بدون اجازه افراد نباید پیامک تبلیغاتی برای آنها ارسال شود.  آذری 
جهرمی نیز بلافاصله پس از انتقاد رئیس جمهوری درباره مزاحمت پیامک های انبوه 
تبلیغاتی در توییتی به دفاتر خدمات ارتباطی که با شیوه های غیرقانونی سیم کارت تلفن 
همراه در اختیار ارسال کنندگان پیامک های مزاحم قرار می دهند، اخطار جدی داد. 
وی در پیام توییتری خود همان روز تاکید کرده بود که »جریمه »لغو مجوز« بدون اغماض 
و پذیرش توجیه در قبال این تخلف، به سازمان تنظیم مقررات ابلاغ و از امروز - دوشنبه 
- اجرایی خواهد شد.  وزیر ارتباطات روز )پنجشنبه( در حساب توییتری خود از برخورد 
قاطع به بی توجهی به اخطارها خبر داد و نوشت: »امروز مجوز ۳0دفتر خدمات  ارتباطی 
از سوی سازمان تنظیم مقررات لغو شد«.  وزیر ارتباطات اعلام کرد: »همچنین سیستم 

شناسایی مزاحم ها، امروز 840 سیم کارت متخلف را شناسایی و قطع کرد. «
وی در ادامه یادداشت خود اضافه کرد: »این قاطعیت در برخورد با مزاحمان را ادامه 

می دهیم. ۹0 درصد کاهش مزاحمت در سه روز چشم گیر است«.

واکنش  وزیر راه به تحریم هواپیمایی ماهان:

ایرانایرهمدرلیستتحریمقرارگرفتهاست
 وزیر راه و شهرسازی در واکنش به تحریم پروازهای ماهان توسط آلمان گفت: ما همواره 
شاهد حرکت های تروریستی آنها بوده ایم، آمریکا حامی تروریسم و تروریست پرور است و 

به صورت من درآوردی مزاحمت ایجاد می کنند.
 محمد اسلامی در حاشیه بازدید از پروژه های راهسازی استان البرز در جمع خبرنگاران 
در پاسخ به واکنش ایران در قبال تحریم هواپیمایی ماهان گفت: همه شرکت ها و صنعت 

هوایی ما را تحریم کرده اند، ماهان هم یکی از این شرکت هاست.
اسلامی افزود: شماره و لیست هواپیماهای ایران ایر هم در لیست تحریم قرار گرفته 
است. وی ادامه داد: این کار غیرقانونی و خلاف حقوق بین الملل است و  از این کارها 
آمریکا کرده و می کند. وزیر راه و شهرسازی در پایان اعلام کرد: نامه هواپیمای کشوری 

آلمان را پاسخ داده ایم، چون اتهاماتی در آن مطرح شده بود که زیبنده نیست.

اختلافات وزارت راه و شهرسازی و نظام مهندسی در زمان وزیر سابق سبب شد تا 
موضوع بازنگری در قانون این سازمان و استقلال بیشتر نظام مهندسی دوباره مطرح 

شود. اما آیا این استقلال با توجه به قانون مصوب مجلس امکانپذیر است؟ 
بحث بازنگری قانون نظام مهندسی چند سالی است که مطرح شده زیرا علاوه بر آنکه 
بیش از 20 سال از تصویب این قانون می گذرد، گسترش ابعاد این سازمان و عضویت 

بیش از 500 هزار مهندس در آن لزوم تغییر در این قانون را محسوس تر کرده است.
یکی از مباحث مورد اختلاف بین وزارت راه و شهرسازی با نظام مهندسی، فاصله 
گرفتن این سازمان از نهادهای دولتی است زیرا بر اساس قانون مصوب در سال ۷4، 
وزارت مسکن وقت و اکنون وزارت راه و شهرسازی وظیفه نظارت بر فعالیت های نظام 
مهندسی را بر عهده دارد؛ وظیفه ای نظارتی که در برخی موارد از آن به دخالت در امور 
این سازمان برداشت می شود.همین نقش نظارتی بود که این امکان را فراهم کرد تا وزیر 

سابق راه و شهرسازی، رئیس شورای مرکزی نظام مهندسی را تعلیق کند. 
با این حال در بین اعضای فعلی و سابق هیات مدیره نظام مهندسی نگاه یکسانی در 

این مورد وجود ندارد.
* نظام مهندسی سرمایه ملی است

فرج الله رجبی، رئیس شورای مرکزی نظام مهندسی ساختمان در گفت و گو با ایرنا 
اظهار داشت: در ابتدا سازمان های نظام مهندسی با وزارت راه و شهرسازی در مورد 
اعمال اصلاحات هم نظر بودند، اما در ادامه به نظر می رسید رویکرد وزیر سابق، ایجاد 

ساختارهای جدیدی است که منجر به حذف سازمان نظام مهندسی می شود.
»سازمان های نظام مهندسی ساختمان با وجود فراز و نشیب ها، به دلیل ساختار و 
موجودیتی که دارند یک سرمایه ملی هستند و از همین رو باید با وجود اصلاحات جدی، 

ساختار و کلیت حفظ شود.«
وی با بیان اینکه این اختلاف نظر و همزمانی آن با موضوع استیضاح وزیر سابق راه و 
شهرسازی شرایط را سخت تر کرد، ادامه داد: این موضوع در کمیسیون عمران مجلس 

مطرح و سبب شد به جای اصلاح در فرآیندها، فشار را بر سازمان ها بیشتر کنند.
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی افزود: در کنار آن در مجلس تاکید 
بر فعال سازی بخش مسکن وجود داشت زیرا بر اساس آمار، تولیدات مسکن در ۱5 
سال گذشته به کمترین میزان رسیده بود که در صورت ادامه، وعده های دولت برای حل 

مشکل بیکاری و اشتغال بدون تحرک مسکن تحقق پیدا نمی کرد. 
این نماینده مجلس با اشاره به اینکه سیاست های مسکن مسائل ملی است و در حوزه 
اقتصادی نقش راهبردی دارد، تاکید کرد: رئیس جمهوری نیز بر حوزه مسکن تاکید 

دارد.
10* درصد از مهندسان کار دارند

رجبی یکی از دغدغه های وزیر جدید را توجه به حوزه مسکن دانست و گفت: تاخیر در 
اجرای سیاست ها به مسکن لطمه زده است؛ وزیر فعلی به عنوان راهبرد حل مشکلات 

اقتصادی به مسکن نگاه می کند و مدیران جدید نیز بیشتر اجرایی هستند. 
رئیس شورای مرکزی نظام مهندسی ساختمان افزود: تحرک در بازار مسکن می تواند 
از دیدگاه مهندسی اشتغال ایجاد کند در حالی که بر اساس آمار اکنون زیر ۱0 درصد از 

مهندسان کار دارند. 
وی گفت: وزیر جدید راه و شهرسازی در جلسات خود اصل را بر تعامل دانسته تا اگر 
ایرادی وجود دارد در قالب تعامل و همکاری و رویکرد مصالح مردم و بهره بردار حل و فصل 

شود که نشان می دهد راهی برای همکاری مقابل شروع شده است. 
رجبی ادامه داد: موضوعات منحصر به افراد نمی شود و موضوع بر سر یک سازمان 

ملی است که 500 هزار عضو دارد.
رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور با اشاره به نامه ای که به تازگی به محمد 
اسلامی وزیر راه و شهرسازی نوشته است، افزود: در آن نامه درخواست شده کارگروه 
مشترکی مامور شود تا علاوه بر تنظیم برنامه عملیاتی راهبردهای مصوب اجلاس بیستم، 
نسبت به رفع ابهامات حاصل از شیوه نامه های ابلاغی یک سال اخیر به ویژه موضوعاتی 
همچون ارجاع نظارت، کنترل نقشه ها، موجودیت دفاتر طراحی، صدور شناسنامه فنی 
و ملکی، مشمولان تعارض منافع در استفاده از پروانه اشتغال و همچنین تعرفه خدمات 

مهندسی اقدام کند.
* نظرات نظام مهندسی در اصلاح قانون لحاظ شود

در این زمینه سعید سعیدیان، عضو اصلی هیات مدیره نظام مهندسی ساختمان تهران 
در گفت و گو با ایرنا، به موضوع بازنگری در قانون نظام مهندسی اشاره کرد و گفت: 

طبیعی است قوانین دست بشر هر چند وقت یکبار به روز و اصلاح شود.
به گفته سعیدیان، قانون نظام مهندسی از سال زمان تصویب در سال ۷4 بازنگری 
نشده و تغییری نداشته است؛ همچنین با وجود آنکه همه این مواد و موضوعاتی که مد 
نظر این قانون بوده اجرایی نشده و مغفول است اما در این فرآیندی که بیش از20 سال 
از آن می گذرد، اشکالاتی دیده شده و باید برای اصلاح قانون اقدام کرد که بیشتر به 

عهده مجلس است.
وی با اشاره به اینکه در ابتدای تاسیس نظام مهندسی وزارت مسکن وقت به عنوان 
متولی آن قانون را پیشنهاد داد، افزود: اما در شرایط فعلی وزارت راه و شهرسازی تنها 
نیست و باید نظرات نظام مهندسی ساختمان را که اکنون بیش از 500 هزار نفر عضو 

دارد در اصلاح قانون در نظر بگیرد. 
سعیدیان ادامه داد: نظام مهندسی در این سال ها به بلوغی رسیده که وزارت راه و 
شهرسازی نمی تواند به تنهایی تصمیم بگیرد و باید نظر صنف را بخواهد. همچنین در 

روند اصلاح قانون در مجلس نیز نظر این سازمان باید لحاظ شود. 
* لزوم کاهش وابستگی نظام مهندسی به نهادهای دولتی

وی با بیان اینکه موضوع بازنگری قانون نظام مهندسی تاکنون چند بار این موضوع 
مطرح شده است، گفت: چهار سال پیش نیز این موضوع در مجلس مطرح شد اما رای 
نیاورد. در ادامه دو سال پیش نیز این باب باز شد و جلسات مختلفی نیز در کمیسیون 
عمران شکل گرفت و امیدواریم اصلاح این قانون زودتر به صحن مجلس باز گردد و به 
سمتی برویم که استقلال سازمان بیشتر شده و وابستگی به نهادهای دولتی کاهش پیدا 

کند و به دست خود مهندسان اداره شود.
عضو اصلی هیات مدیره نظام مهندسی ساختمان تهران ادامه داد: سازمان نظام 
مهندسی با وزیر سابق اختلاف نظر داشت و برخی دستورات را مغایر با قانون می  دانست 
زیرا نظم نسبی این بازار را نیز بر هم زده بود اما با آمدن وزیر جدید راه و شهرسازی، این 
مشکل تا حدی فروکش کرد و دعوای بین وزارت راه و شهرسازی با شورای مرکزی نظام 

مهندسی و یا مجلس آرام شده است.
سعیدیان تاکید کرد: وزیر سابق در مقطعی، رئیس وقت نظام مهندسی تهران را 
با استناد به اینکه دستورهای وی را اجرا نمی کند، تعلیق کرد در حالی که بر اساس 
قانون، دستورالعمل هایی که وزارت راه و شهرسازی ابلاغ می کند باید از ناحیه شورای 
مرکزی به نظام های مهندسی ابلاغ شود بنابراین اگر شورای مرکزی ابلاغ نمی کرد، وی 

نمی توانست اینکار را انجام دهد. 
* تلاش برای حفظ پشتوانه قانونی نظام مهندسی

در این بین اما برخی از اعضای نظام مهندسی معتقدند که بحث استقلال این سازمان 

موضوعیت ندارد و نمی توان آن را مطرح کرد زیرا ممکن است پشتوانه قانونی این سازمان 
را به خطر بیندازد.

در این زمینه حیدر جهانبخش نائب رئیس سابق نظام مهندسی ساختمان تهران در 
گفت و گو با ایرنا معتقد است که قانون رابطه نظام مهندسی و وزارت راه و شهرسازی 
را مشخص کرده و برای هر اقدامی که به تغییر منجر شود باید توجه کرد که وجه قانون 

خدشه دار نشود. 
وی با اشاره به اینکه اگر تنها به قانون نظام مهندسی نگاه کنیم ممکن است بحث 
استقلال این سازمان توجیه پذیر باشد، گفت: نظام مهندسی تشکل بزرگ و نهادعمومی 
- مردمی است که به واسطه قانونی که در مجلس تصویب شده وجاهت پیدا می کند و در 
همین قانون نظارت یک سازمان دولتی)وزارت راه و شهرسازی( مورد تایید است. بنابراین 

اگر نظارت دولتی را حذف کنیم آیا این قانون پابرجا می ماند؟
جهانخش ادامه داد: اگر می پذیریم که قانون پس از تصویب در مجلس باید یک نهاد 
نظارتی دولتی داشته باشد نمی  توان گفت که مستقل شود زیرا پشتوانه قانون را از دست 
می دهد و آن زمان یک تشکل مردم نهاد می شود که فرآیند ها و مسئولیت هایی دارد اما 

پشتوانه قانونی نخواهد داشت.
* دخالت به جای نظارت

جهانبخش با بیان اینکه این بحث در چارچوب روابط قانونی و ساختارهای فعلی کشور 
منطق پیدا نمی کند، گفت: اکنون شرایط پیچیده است زیرا در چهار سال اخیر نهاد 
نظارتی )وزارت راه و شهرسازی( نشان داد به جای نظارت، دخالت می کند، با این حال، 
این اشکال قانون نیست بلکه از نهاد نظارتی برخاسته و باید دستگاه های ارزیابی عملکرد 

این مجموعه دولتی را مورد بررسی قرار داده و در صورت لزوم وارد عمل شوند.
به گفته جهانبخش در چهار سال اخیر دخالت ها به حدی بود که جنس نظارتی 
نداشت و سطوح این سیاست  گذاری و فرآیندهای عملیاتی رعایت نمی شد البته این 

اتفاقات قائل به شخص نیست و ساختار اشکالاتی دارد.
دلیل  به  نظارتی  نهاد  حذف  تهران  ساختمان  مهندسی  نظام  سابق  رئیس  نائب 
دخالت های یک مدیر یا وزیر را بی منطق دانست و تاکید کرد: دو موضوع مطرح است 
که یکی بازنگری قانون برای اصلاح فرآیندهای روابط بین دستگاه های دولتی و نظارتی 
بر اینگونه تشکل های عمومی مردم نهاد است و موضوع دیگر تصویب قوانین تکمیلی و 

اصلاحی به دنبال گسترش تشکل هایی مانند سازمان نظام مهندسی است. 
وی با تاکید بر اینکه ابهاماتی که در سال های اخیر در نظام مهندسی بوجود آمده، 
شرایطی ایجاد کرده که تغییر جدی به ساختار روابط و محتوای مسئولیت ها شود، افزود: 
ناکارآمدی فرآیندهای کنونی و دغدغه هایی که از سوی شورای مرکزی و یا اعضا هیات 
مدیره مطرح می شود، نشان می دهد گفتمان دوسویه به هم ریخته و حتی اگر این 

گفتمان شکل گرفته باشد، منطق روابط را پوشش نمی دهد.
* استقلال تحت نظر نظام مهندسی

نظام  می گوید  که  دارد  وجود  مهندسی  نظام  استقلال  مقوله  در  نیز  دیگری  نگاه 
مهندسی در حال حاضر استقلال را داراست و در بازنگری قانون توجه به یکپارچه سازی 

فعالیت نظام مهندسی با نظام فنی و اجرایی مطرح می شود. 
بیژن خطیبی عضو اصلی هیات مدیره نظام مهندسی ساختمان تهران در گفت و 
گو با ایرنا در همین زمینه گفت: اکنون نیز در قانون نظام مهندسی تقریبا این سازمان 
استقلال را دارد البته در قانونی که در مجلس تصویب شده عامل های نظارتی برای این 

استقلال گذاشته اند که اکنون وزارت راه و شهرسازی است.
وی با اشاره به اینکه وزارت راه و شهرسازی نیز طبق قوانین و مقررات که دارد سعی 
می کند نقش نظارتی داشته باشد، افزود: در این بین گاهی اختلاف سلیقه وجود دارد 
و نظام مهندسی معتقد است که بیشتر از حدی که در قانون مقرر شده بخشنامه و 
دستورالعمل از سوی وزارت راه و شهرسازی ابلاغ می شود اما در مقابل وزارتخانه فعالیت 

خود را در قالب قانون می داند. 
به گفته خطیبی، قانونی که اکنون در مجلس در دست رسیدگی است به دو بحث 
یکپارچه سازی نظام فنی - اجرایی با نظام مهندسی و یا تغییر قانون 20 ساله نظام 

مهندسی می پردازد. 
وی تاکید کرد: درست است استقلال ۱00 درصدی نداریم اما کار خود را انجام می 
دهیم؛ برخی عقیده دارند وزارت راه و شهرسازی نظارت استصوابی دارد اما اگر این 

وزارتخانه هم این کار را انجام ندهد یک سازمانی باید صلاحیت ها را بررسی کند.
* تعلیق برای اختلاف نظر

خطیبی به موضوع اختلافات گذشته بین نظام مهندسی و وزارت راه و شهرسازی 
اشاره کرد و گفت: در آن زمان اختلاف نظری بین وزیر سابق راه و شهرسازی و ریاست 

شورای مرکزی در ابلاغ بخشنامه ها و به ویژه ارجاع نظارت وجود داشت.
عضو هیات مدیره نظام مهندسی ادامه داد: وزیر وقت در آن زمان از اختیارات قانونی 
خود استفاده و حکم تعلیق ریاست شورای مرکزی را صادر کرد که به دنبال این تعلیق، 

ریاست سابق شورای مرکزی از انتخابات دوره بعد جا ماند و منع شد.
وی با اشاره به انتخاب وزیر جدید راه و شهرسازی افزود: با آمدن وزیر جدید راه و 
شهرسازی جلسه ای تشکل و صحبت های طرفین شنیده شد که با درخواست ریاست 
سابق شورای مرکزی مبنی بر بازگشت و رفع تعلیق، وزیر جدید مدت تعلیق را کوتاه کرد 
و مشکل حل شد و ایشان علاوه بر آنکه دوباره پروانه خود را گرفت در شورای مرکزی نیز 

باقی ماند. 

وابستگی نظام مهندسی به نهادهای دولتی  باید کاهش یابد

استقلال نظام مهندسی؛ نظارت به جای دخالت 

ظاهرا حجم نقدینگی ایجاد شده را نه با حذف صفر و نه با 
هیچ شیوه مالی دیگری نمی توان کنترل کرد؛ در این رابطه یک 
اقتصاددان معتقد است تنها بستری که می تواند پذیرای این 

حجم از نقدینگی باشد عرصه "تولید" است.
طبق آخرین آمارهای بانک مرکزی، حجم نقدینگی تا پایان 

مهرماه امسال به حدود ۱۷00 هزار میلیارد تومان رسیده است. 
این حجم عظیم از نقدینگی اگر در بستر مناسب خود که همان 
فعالیت های مولد است قرار نگیرد بحران زا می شود. کمااینکه تا 
اینجای کار هم بسیاری از اقتصاددان ها معتقدند بخش عمده ای 

از تورم ایجاد شده ناشی از فوران حجم عظیم نقدینگی است.
نقدینگی در واقع مجموعه پول شامل سپرده های دیداری 
بخش غیردولتی نزد بانک ها و اسکناس و مسکوک در دست 
اشخاص و شبه پول شامل سپرده های سرمایه گذاری مدت دار، 
متفرقه  سپرده های  و  پس انداز  قرض الحسنه  سپرده های 
نقدینگی است که  به صورت خلاصه می توان مجموع اسکناس 
و مسکوکات و منابع اعتبارات بانکی را مهم ترین اجزای تشکیل 

دهنده نقدینگی به حساب آورد.
هیئت  بازنشسته  عضو  نیکواقبال،  اکبر  علی  رابطه  این  در 
علمی دانشگاه تهران در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه حدود  

و  سازمان ها  اختیار  در  موجود  پول  شبه  و  پول  از  درصد   ۷0
شرکت ها است اظهار کرد: تمرکز این حجم از نقدینگی بیشتر 
در دست یک درصد از شرکت ها است. این وضعیت نمی تواند 
پدیده مثبتی باشد چرا که به هر کجا می رود باعث ایجاد خرابی 

می شود.
او تنها مقصد مناسب برای حجم ۱۷00 هزار میلیارد تومانی 
هدایت  گفت:  و  کرد  ارزیابی  تولیدی  حوزه های  را  نقدینگی 
نقدینگی به سمت فعالیت های مولد باعث ایجاد رونق اقتصادی 
خواهد شد. به وجود آمدن ثروت در حوزه های تولیدی چندین 
بازارهای  در  سرمایه گذاری  که  حالی  در  می کشد  طول  سال 

سرمایه ای و واسطه ای برخی ها را یک شبه ثروتمند می کند.
 نیکو اقبال شکست یا پیروزی اقتصاد را در گرو میزان موفقیت 
واحدهای  ورشکستگی  و  سرمایه  فرار  از  جلوگیری  در  دولت 
تولیدی ارزیابی کرد و گفت: اگر دولت موفق شود این حجم 

از نقدینگی و سرمایه های کلان را در راه تولید هزینه کند آنگاه 
می توان به رشد اقتصادی هم امیدوار بود در غیر این صورت این 
نقدینگی باعث ایجاد شکاف شدید طبقاتی، تورم و فقر خواهد 

شد.
این اقتصاددان همچنین کاهش تعرفه های گمرکی را گزینه ای 
برای کاهش حجم قاچاق ارزیابی کرد و گفت: افزایش حجم 
قاچاق باعث ضعف و در نهایت شکست شرکت های تولیدی 
خواهد شد؛ به طوری که  می توان مرگ و زندگی اقتصاد ایران را 

می توان در گرو این مساله دانست.
حجم نقدینگی کشور تا مهرماه سال جاری به ۱۶۹۳ هزار 
میلیارد تومان رسید که نسبت به نقدینگی در اسفندماه سال 
گذشته ۱0.۷ درصد افزایش یافته است. این حجم نقدینگی 
تا اسفندماه سال گذشته ۱52۹ هزار میلیارد تومان بوده که تا 

مهرماه امسال ۱۶4 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است.

یک اقتصاددان مطرح کرد
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 وزیر جهاد کشاورزی بر ضرورت مقاومت مردم و مسئولان برای پیروزی در جنگ 
اقتصادی و عبور از شرایط تحریم تاکید کرد و خوداتکایی در گندم را عامل بی اثر شدن 

تحریم غذایی ایران دانست.
محمود حجتی در جمع معاونین این وزرات و مدیران حفظ نباتات کشور با تاکید بر 
این که باید باور کنیم که در شرایط سخت و جنگ اقتصادی قرار داریم، اظهار داشت: 
این موضوع را همگان بیان می کنیم ولی باور نداریم زیرا اگر موضوعی را باور داشته 

باشیم، این باور در نگرش ها، عملکرد و رفتار ما باید نشان داده شود.
وی ادامه داد:متاسفانه ما آن طور که باید باور داشته باشیم این باور را نداریم که 
شرایط و دوره سختی را پشت سر می گذاریم و در بوجود آمدن این شرایط سخت نیز 

خود ما به ویژه در این دوره سهم و تاثیری نداشته ایم.
حجتی با اشاره به این که ایران در چارچوب توافقات بین المللی مسیر خود را طی می 
کرد، خاطرنشان کرد: یک برنده انتخابات در آمریکا می خواست روی رقیب انتخاباتی 
خود را کم کند، شعارهایی داد و قلدری های دیکتاتور مآبانه یک فرد به عنوان رئیس 

جمهور آمریکا باعث شد یک سری مشکلاتی در نظام جهانی برای ما ایجاد شود.
وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد:رسانه های بیگانه سعی می کنند القاء نمایند که این 
مشکلات را ما با دست خود ایجاد کرده ایم؛ جنگ روانی سختی را در پیش گرفته اند تا 
به نوعی موضوع را به داخل کشور بر گردانند ولی ما که در چارچوب مقررات، ساختارها 

و سازوکارهای بین المللی که در دنیا جاری هست، توافق کردیم.
حجتی با طرح این سئوال که در این شرایط آیا باید مقاومت کنیم و یا عزت نفس 
فردی و ملی خود را زیر پا بگذاریم؟ یادآور شد:هجوم رسانه های بیگانه راه دوم را به ما 

القاء می کنند.
وی افزود: مصلحت خود ما و نسل های آینده ما و امانتی را که به عنوان ایران اسلامی 
تحویل ما شده ایجاب می کند که راه اول را بپذیریم و بر اصول خودمان پافشاری کنیم 
زیرا رویکرد ما پافشاری بر اصول و هنجارهایی بود که در چارچوب های بین المللی به 

تفاهم رسیده بودیم.
حجتی خاطرنشان کرد: در دوره تحریم قبلی، به غلط ادعاهایی را مطرح می کردند 
که ایران با سازمان جهانی انرژی اتمی همکاری نکرده و یا با ساختارهای جهانی 
همراه نبوده است اما در این دوره در چارچوب برجام این همکاری ها و همراهی را 
انجام دادیم و نباید خدای نکرده این تبلیغات این القاء را ناخودآگاه در ما ایجاد کند که 

ظالمانه به شرایط طرف مقابل تن دهیم.
وی گفت: ما راه و مسیر خود را طی می کردیم؛ یک آقایی جایی رای آورده و عامیانه 
زیر هر آنچه که توافق قبلی ما در چارچوب ۱+5 بوده زده نه فقط در ارتباط با برجام و 

ایران در سطح بین المللی در زمینه سایر توافقات مثل مسائل تغییر اقلیم در نشست 
پاریس، مسائل در ارتباط با پیمان های منطقه ای آتلانتیک و آ س آن و همچنین با 
شرکای تجاری خودشان مثل چین،   مکزیک، ژاپن، کانادا، اتحادیه اروپا همه این را زیر 

پا داشته است؛ با این شرایط ما راهی جز مقاومت نداریم.
حجتی با اشاره به این که بحث جهانی شدن و دهکده جهانی که از دهه های قبل 
مطرح می شد، امروزه عملا اتفاق افتاده است، اظهار کرد: امروز اروپا آیا مستقل از 
آمریکا و اقتصاد جهانی می تواند تصمیمی بگیرد و یا کاری کند؟ تمام مسایل دنیا به 

هم گره خورده است.
وی اضافه کرد:این شرکت ها و بانک های چند ملیتی که در سطح دنیا ایجاد شده 
به هم گره خورده و همه اینها باعث ایجاد مشکلات جدی بر سر راه روند روزانه ما شده 
است. قطعا ما نمی توانیم مثل گذشته کشور خود را اداره و زندگی کنیم و بگوییم پشت 

درهای بسته کشور، ما کار خودمان را انجام می دهیم.
حجتی تاکید کرد:امروز این گره خوردگی و سازوکارهای پیمان های جهانی و منطقه 

ای گاهی در خدمت قلدری قرار می گیرد و باعث شده ما به زحمت بیفتیم.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که در این شرایط یا باید تن بدهیم به هر آنچه که 
آنها می خواهند و یا باید مقاومت کنیم، افزود: باید توجه داشت که خواسته های آنان 
توقف ناپذیر است زیرا آنچه را که می گفتند و اعلام می کردند را ما تفاهم کردیم؛ پس 

ناچار از مقاومتیم.
حجتی گفت: محدودیت های زیادی را حتی در زمینه غذا و دارو که به عنوان مسائل 
انسان دوستانه اعلام کردند، برای ما ایجاد کردند؛ این را هم عملا دروغ می گویند که 

ما در زمینه تامین غذا و دارو محدودیتی ایجاد نکرده ایم.
وزیر جهاد کشاورزی افزود: خداروشکر در حال حاضر همه چیز در کشور ما وجود 
دارد؛ ممکن است گاهی اوقات کالایی بیش از حد خودش گران شده باشد. برخی 
گرانی ها طبیعی است زیرا قیمت ارز، قیمت محصولات خارجی و هزینه حمل و نقل 
و مبادله کالا افزایش پیدا کرده ولی برخی گرانی ها هم غیر طبیعی است که مردم باید 

همکاری کنند تا ان شاء الله بتوانیم آرامش بیشتری را به بازار برگردانیم.
حجتی ادامه داد:خدا را شاکریم که امروز هر کسی هر کالایی در ارتباط با غذا در 
کشور نیاز داشته باشد علیرغم همه مشکلات، تامین شده و به وفور در بازار موجود 

است.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: ما به عنوان دستگاهی که مسئول تامین غذای مردم 

است کاری که انجام می دهیم، حساسیت بالایی دارد.
حجتی یادآور شد:اگر امروز مثل سال های ۹۱ و ۹2 می خواستیم ۶ میلیون تن 

گندم وارد کنیم، ببینید چه وضعیتی می داشتیم. ما ذرت، دانه روغنی، کنجاله سویا و 
یا روغن را که می خواهیم وارد کنیم با مشکلات زیادی رو به رو هستیم حالا اگر علاوه بر 
این محصولات می خواستیم سالانه ۶ میلیون تن گندم هم وارد کنیم و یا می خواستیم 
۱.5 تا 2 میلیون تن شکر هم وارد کنیم هم تامین منابع و هم چگونگی مبادله پول با 
این محدودیت هایی که ایجاد شده و انتقال کالا به کشور چه میزان به مشکلاتمان 

افزوده می شد.
وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد:پس بپذیریم که در شرایط سخت و جنگ اقتصادی 
قرار داریم و در این شرایط ما باید غذای مورد نیاز مردم خود را تامین کنیم و امروز از هر 

روزی این امر بر ما روشن تر است که باید متکی به خودمان باشیم.

وزیر جهاد کشاورزی:

خودکفاییگندمتحریمغذاییایرانرابیاثرکرد
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معاون وزارت ورزش: 

دخالتی در مورد آینده کی روش نداریم
معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان، گفت: دخالتی در مورد 

آینده »کارلوس کی روش« و ماندن و رفتن او از ایران نداریم.
»محمدرضا داورزنی« معاون ورزش قهرمانی وزارت ورزش و جوانان در حاشیه مجمع 
فدراسیون دو و میدانی در جمع خبرنگاران حاضر شد و گفت: در حال حاضر بیش از 10 
فدراسیون با سرپرست اداره می شوند و تلاش ما این است که در کوتاه ترین زمان ممکن 

انتخابات آنها برگزار گردد. 
او ادامه داد: مشکل موجود به قانون بازنشستگی روسای هیات های استانی بازمی گردد 
که آیا آنها شامل قانون منع به کارگیری بازنشسته ها می شوند یا نه. برخی روسا بازنشسته 
هستند و سازمان بازرسی نیز به این مساله ورود کرده است. ما به دنبال این هستیم که این 

موضوع حل شود و کارها را پیش ببریم. 
معاون وزیر ورزش در پاسخ به این سوال که چرا وزارت ورزش به مشکلات »احسان 
حدادی« قهرمان پرتاب دیسک ورود نکرده است؟ بیان کرد: موضوع حدادی یک مشکل 
نیست. به نظر ما همه فدراسیون ها باید مسائل خود را در داخل خود و درون خانواده حل 
کنند. اینطور مسائل در تمامی فدراسیون ها وجود دارد. نزدیک 18 ماه تا المپیک مانده 
و رئیس فدراسیون نیز در تلاش است که با حمایت کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش 
موضوع را حل کند. داورزنی درباره وضعیت تیم ملی فوتبال و اظهارات کی روش، توضیح 
داد: دعا می کنیم که امروز تیم ملی برابر چین برنده شود. ما دعا می کنیم که تیم ملی 
قهرمان آسیا شود، اما وزارت ورزش هیچ دخالتی در تصمیم های فدراسیون ها ندارد و 
دوستان خودشان تصمیم می گیرند. بحث هایی که در رسانه ها واقع می شود خلاف 
واقع است.  او افزود: ما تنها از برنامه های فدراسیون ها حمایت می کنیم. جایگاه وزارت 
ورزش این نیست که از یک مربی حمایت کند یا مخالف مربی باشد. ما امیدواریم که تیم 
ملی قهرمان شود و دل مردم ایران بعد از 4 دهه شاد شود.  او درباره فدراسیون کشتی و 
نظر وزارت ورزش بر روی بنی تمیم برای انتخابات این فدراسیون نیز بیان کرد: بنی تمیم 
و کادرهای فنی کشتی در ستاد عالی بازی های المپیک حاضر شدند و در آن جلسه تمام 
برنامه هایشان تا المپیک توکیو را اعلام کردند. دغدغه ما نیز انجام این برنامه است. ما درباره 

یک نفر صحبت نمی کنیم و گزینه ای هم برای انتخابات فدراسیون کشتی نداریم. 
معاون ورزش قهرمانی وزارت ورزش در پایان به عملکرد ورزش ایران در 40 سالگی انقلاب 
اسلامی اشاره کرد و گفت: عملکرد ورزش ایران قابل مقایسه با قبل از انقلاب نیست. ما 
اولین های زیادی داشتیم. در برخی رشته ها جایگاهی در دنیا نداشتیم، اما اکنون به سطح 
بالایی رسیده ایم و افتخارهای زیادی کسب کرده ایم. به مدال المپیک در بخش بانوان 
رسیدیم. سریع ترین سنگنورد دنیا از ایران است. با وجود محدودیت هایی که استکبار 

ایجاد کرده توانسته ایم، موفقیت های زیادی بدست بیاوریم.
 

خبرگزاری فرانسه بعداز بدنبال پیروزی و صعود ایران نوشت

بیانیه هشدارآمیز ایران به جام ملت های آسیا
خبرگزاری فرانسه بدنبال پیروزی و صعود ایران به مرحله نیمه نهایی جام ملت های 
2019 آسیا نوشت: تیم ملی ایران پس از اینکه به شکلی بی رحمانه با سه گل شاگردان 

»مارچلو لیپی« را به پکن فرستاد، بیانیه هشدار آمیزی برای جام ملت ها صادر کرد.
به گزارش ایرنا، خبرگزاری فرانسه پنجشنبه شب در گزارش خود با اشاره به صعود ایران 
به مرحله نیمه نهایی جام ملت های آسیا آورده است: ایرانی ها در ادامه تلاش های خود 
برای پایان دادن به قحطی جام ملت های آسیا که 43 سال است دامنگیر آنها شده، به 
لطف سه گل »مهدی طارمی«، »سردار آزمون« و »کریم انصاری فرد« راهی مرحله نیمه 
نهایی هفدهمین دوره جام ملت ها شد. شاگردان »کارلوس کی روش« پس از گذشت 18 
دقیقه از نبردی که به شکلی مضطرب کننده یک طرفه می نمود، با پاسی که آزمون به 
لطف اشتباهات فاجعه آمیز خط دفاعی چین، در دهانه دروازه برای طارمی فراهم آورد، 
دست پیش را از چینی ها گرفتند. گل دوم ایران هم در میان بهت لیپی که از کنار زمین و با 
وحشت نظاره گر بازی بود، تقریبا مشابه گل نخست این تیم به ثمر رسید و این بار، »لیو یی 
مینگ« در تخمین محل فرود آمدن توپ بلند ارسالی ایرانی ها دچار اشتباه شد و همین 
کافی بود تا آزمون توپ باد آورده را قاپیده و پس از عبور از »یان یون لینگ« دروازه بان این 
تیم، چهارمین گل خود را در این تورنمنت به ثمر برساند. ایرانی ها بار دیگر با ارائه نماشی 
برتر تیم سلطه گر میدان بودند؛ تیمی که با احتساب این بازی موفق شد به رکورد پنج بازی 
بدون گل خورده در جریان یک دوره این رقابت ها دست یابد؛ رکوردی که پیش از این تنها 
در اختیار کره جنوبی بود. به عبارت دیگر، برترین تیم آسیا در رنکینگ جهانی پس از هت 
تریک کردن در کسب عنوان قهرمانی جام ملت های آسیا در سال 1976، بدنبال چهارمین 
عنوان قهرمانی خود در این رقابت ها بوده و به همراه کره جنوبی، محتمل ترین گزینه بالا 
بردن جام محسوب می شوند. تیم ملی چین در سال های 1984 و 2004 عنوان نایب 
قهرمانی را از آن خود کرده است اما شیرهای خفته آسیا که خیال بیدار شدن از خواب را 
ندارند، موفق نشدند تا در جریان نبردی که برای آنها با آه و افسوس و هق هق پایان پذیرفت، 

دردسر قابل توجهی برای ایران ایجاد کنند.
 

حسین کاظمی:

 تفکرات کی روش برتر از لیپی بود
بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران با بیان اینکه تفکرات تاکتیکی »کارلوس کی روش« 
برتر از »مارچلو لیپی« بود، گفت: بهترین و خطرناک ترین خط حمله آسیا را در اختیار 

داریم.
»حسین کاظمی« پنجشنبه شب در گفت وگویی ، اظهار داشت: تیم ملی فوتبال در نیمه 
نخست نمایشی عالی و دیدن داشت و توانست به 2 گل برسد تا در نیمه دوم با خیال آسوده 
تری به بازی ادامه دهد. وی افزود: چین در بازی با ایران 2 مدافع مرکزی خود را در اختیار 
نداشت و بازیکنان ما با تدابیر کادر فنی از این موضوع نهایت استفاده را بردند. تعویض هایی 
که لیپی در نیمه اول انجام داد، حکایت از این داشت که بازیکنان جایگزین در خط دفاعی 
نتوانستند، اهداف مورد نظر او را در زمین پیاده کنند. کاظمی با تمجید از عملکرد مهدی 
طارمی و سردار آزمون، گفت: به نظرم بهترین، خطرناک ترین و با هوش ترین خط حمله 
فوتبال آسیا را داریم که می توانند برای هر تیمی خطرناک باشد. وی در پاسخ به این پرسش 
که تیم ملی می تواند ژاپن را شکست داده و به فینال جام ملت های آسیا صعود کند، گفت: 
بازی سختی است و این مسابقه را باید فینال زود هنگام جام ملت های آسیا نامید. هر دو 
تیم از قدرت های برتر قاره کهن محسوب می شوند و می خواهند به فینال جام ملت ها 
صعود کنند. امیدوارم تیم ملی کشورم در پایان این مسابقه برنده از زمین خارج شود تا به یک 
قدمی قهرمانی برسد. کاظمی با بیان اینکه تیم ملی ایران بازیکنان و کادر فنی توانمندی 
دارد، گفت: امیدوارم که پس از سال ها به قهرمانی جام ملت های آسیا دست یابیم. یکی 
از بهترین تیم های ملی خود در سال های اخیر را در اختیار داریم که همه بازیکنان متحد و 
یکدل به فکر موفقیت در این مسابقات هستند. کاظمی در پایان گفت: ژاپن تیم باهوش و با 
تجربه ای است که باید مراقب آن ها باشیم، اما پیروزی امروز انگیزه بازیکنان ما را بالاتر برد.

طارمی: 

بازی با ژاپن خیلی سخت است 
مهاجم تیم ملی فوتبال ایران گفت:  در پنج بازی چهار گل زده ام. 

 مهدی طارمی بعد از پیروزی 3 بر صفر ایران مقابل چین و صعود به نیمه نهایی جام 
ملت های آسیا گفت: خدا را شکر که دل مردم را شاد کردیم، می توانستیم گل های بیشتری 
هم به چین بزنیم، اما مهم این بود که صعود کردیم.  وی در مورد اینکه در ورزشگاه محمد 
زائد امارات خیلی خوب گلزنی می کند، گفت: من در پنج بازی تیم ملی چهار گل زده ام و 
فقط در یک بازی گل نزده ام، اما یا گل زده ام یا حرکت مثبتی هم انجام داده ام طارمی در 
مورد هماهنگی اش با سردار آزمون در خط حمله گفت: مهم برد تیم ملی بود، من و سردار 
هم از بازی همدیگر شناخت داریم و خیلی با هم هماهنگ هستیم.  طارمی در مورد بازی 
با ژاپن عنوان کرد: بازی خیلی سختی است، ژاپن تیم خوبی است اما ما هم تیم خوبی 
هستیم و تیم اول آسیا هستیم این بازی می تواند بازی پایاپای باشد که امیدوارم ما پیروز 

شویم و به فینال برسیم.

را در طول 16  تیم ملی اسکی گفت: مشکلات  کاپیتان 
سال حضور در تیم ملی لمس کرده ام و به نظرم قربانی تسویه 

حساب های شخصی شده ام. 

 حسین ساوه   شمشکی درباره خط خوردنش از لیست نفرات 
اعزامی به مسابقات قهرمانی جهان در سوئد اظهار داشت: اگر 
حرفی بخواهم بزنم، باز هم مخالف و منتقد فدراسیون می شوم 

و در فدراسیون می گویند که چون خط خورده ام، این حرف ها 
را می زنم.

وی افزود: متاسفانه هیچکس درباره خط خوردنم جواب 
قانع کننده ای نداد. امروز مسابقات رده نوجوانان به منظور 
انتخاب نفرات اعزامی به مسابقات آسیایی برگزار شد و دو 
اسکی باز ایرانی الاصل که از استرالیا و کانادا یا آمریکا آمده 
تیم ملی نوجوانان  به عضویت  با ثبت بهترین زمان  بودند، 
درآمدند. خب، من هم مثل این دو اسکی باز در اردو نبودم، اما 
توانستم زمان خوبی را به ثبت برسانم. ضمن اینکه غیبتم در 

اردو به دلیل مصدومیت بود، نه چیزی دیگر.
نامه ای  در  مصدومیتم  داد:  ادامه  اسکی  ملی پوش  این 
توسط کمیته پزشکی فدراسیون هم تایید شد و حتی جواب 
MRI را به سرمربی نشان دادم، اما 5 روز بعد از این اتفاقات 
مصوبه ای نوشتند که درست در زمان نقاهت چهار هفته ای 
من، مسابقات انتخابی تیم ملی برگزار شود. دوران نقاهتم 26 
آذر تمام می شد و دقیقاً در همان روز مسابقه انتخابی تیم ملی 
در حال برگزاری بود. من در دور اول مسابقه دادم و بهترین تایم 

را هم داشتم. بلافاصله گفتند که اگر می خواهم در دورهای 
بعدی حضور داشته باشم، باید به رئیس فدراسیون نامه بزنم که 
این کار را انجام دادم و اجازه حضورم صادر شد. من همچنین 
در رشته مارپیچ کوچک یک بار اول و یک بار هم دوم شد. در 

لیگ هم دو مقام دومی و یک مقام سومی کسب کردم.
ساوه شمشکی عنوان کرد: ملاک در همه جای دنیا ابتدا 
امتیاز جهانی و سپس زمانی است که ورزشکار ثبت می کند. 
جواب  و  زدند  حرف  مدل  چند  من  با  اینجا  در  متاسفانه 
قانع کننده ای هم ندادند. واقعاً نمی دانم چه اتفاقی افتاده 
است. مسئولان می گویند چون شانس کسب مدال در سوئد 
هم  ضعیف تر  نفرات  به  می خواهند  را  فرصت  این  نداریم، 

بدهند.
وی با انتقاد از شرایط موجود در اسکی ایران گفت: وقتی 
همه عوامل به جز افتخاری رئیس فدراسیون دست به دست 
هم می دهند و به صورت خطی عمل می کنند و از برخی افراد 
استفاده ابرازی می کنند که به خاطر حرمت آنها حرفی زده 

نشود، چنین وضعیتی رخ می دهد.

حسین ساوه  شمشکی: 

قربانی تسویه حساب های شخصی شده ام 

 سامورایی ها لرزیدند

 گل های ایرانی دیوار چین را شکست
ملی فوتبال ایران با پیروزی برابر تیم ملی چین در مرحله یک 
چهارم نهایی هفدهمین دوره رقابتهای جام ملت های آسیا 
درحالی به نیمه نهایی صعود کرد که یک رکورد خوب را از خود 

برجای گذاشت. 
دیدار تیم های ملی فوتبال ایران و چین در مرحله یک چهارم 
نهایی هفدهمین دوره رقابتهای فوتبال جام ملت های آسیا از 
ساعت 19:30 روز پنجشنبه در ورزشگاه محمد بن زاید شهر 
ابوظبی امارات آغاز شد که این بازی با برتری 3 بر صفر ایران 
به پایان رسید. مهدی طارمی)18(، سردار آزمون)31( و کریم 

انصاریفرد)92( برای ایران گل زدند.
علیرضا  ترکیب:  با  دیدار  این  در  ایران  فوتبال  ملی  تیم 
بیرانوند، رامین رضاییان، احسان حاج صفی، میلاد محمدی، 
ابراهیمی،  امید  گنجی،  پورعلی  مرتضی  کنعانی زادگان، 
علیرضا  طارمی،  مهدی  چشمی(،  روزبه  دژاگه)75  اشکان 
کریم  آزمون)86  سردار  و  قدوس(  سامان  جهانبخش)68 

انصاریفرد( به میدان رفت. 
تیم ملی فوتبال ایران با این پیروزی به حسرت 15 ساله حضور 
در نیمه نهایی پایان داد و بعد از جام ملت های سال 2004 به 
نیمه نهایی صعود کرد. ضمن اینکه تیم ایران رکورددار کلین 

شیت در این مسابقات شد.
دقیقه 3: ایران بازی را با سرعت گردش توپ آغاز کرد اما 
دروازه  روی  خطری  نداد  اجازه  ها  چینی  پرتعداد  خطاهای 

حریف ایجاد شود.
دقیقه 5 : چینی ها در یک ضد حمله صاحب موقعیت عالی 
برای گلزنی شدند که ضربه زمینی بازیکن حریف در آستانه ورود 
به دروازه با تکل خوب رضاییان مواجه شد و جدی ترین خطر از 

بیخ گوش ایران گذشت.
دقیقه 10: درحالی که تیم ملی ایران به دنبال رسیدن به 
دروازه حریف بود، چینی ها چشم به ضد حملات دوخته بودند 

و در یکی دو صحنه هم خطرناک ظاهر شدند.
دقیقه 11: ارسال کرنر برای ایران با ضربه سر سردار آزمون 
همراه شد که در آستانه ورود توپ به دروازه مدافع چین با پا توپ 
را دفع کرد. در برگشت بازهم سردار آزمون ضربه ای را به توپ زد 

که از کنار دروازه به بیرون رفت. 
دقیقه 18: تعلل مدافع تیم ملی فوتبال چین در دفع توپ 
فرصت را به سردار آزمون داد تا با توپ ربایی عالی وارد محوطه 
جریمه شود و پاس عرضی را برای مهدی طارمی ارسال کند 
که ضربه آرام و زمینی این بازیکن گل نخست را برای ایران به 

ارمغان آورد. 
دقیقه 21: مهدی طارمی پا به توپ وارد محوطه جریمه شد 
که برخورد وی با مدافع حریف باعث سرنگون شدنش شد اما 
داور اعتقادی به پنالتی نداشت. اعتراض ایرانی ها هم ثمری 

نداشت و سیستم داوری هم به داد ایران نرسید.
دقیقه 23: نمایش خوب تیم ملی ایران ادامه داشت و پاس 
های کوتاه و کم اشتباه بازیکنان فرصت های زیادی را برای 
خوش  با  ها  چینی  اما  کرد  ایجاد  حریف  دروازه  به  رسیدن 
شانسی اجازه ندادند بیشتر گل بخورند.  یک دقیقه بعد مارچلو 

لیپی دست به یک تعویض زد و یکی از مدافعانش را تغییر داد.
دقیقه 26: ایران می توانست به دومین گل دست پیدا کند که 
مهدی طارمی دروازه خالی پیش رویش را کج دید و پاس خوب 
کنعانی زادگان را به بیرون زد. کی روش از این فرصت سوزی 

بسیار عصبانی شد. 
دقیقه 27: لیپی دومین تعویض خود را انجام داد تا نقاط 

ضعف تیمش را برطرف کند.
دقیقه 31: سردار آزمون بازهم از اشتباه مدافع تیم ملی چین 
بهترین بهره را برد و با توپ ربایی عالی دروازه بان حریف را هم 

دریبل کرد و گل دوم را به ثمر رساند.
شکل  پرتعداد  های  پاس  با  که  ایران  حملات  دقیقه 40: 
می گرفت همچنان روی دروازه چین ادامه داشت و بازیکنان 
اجازه نمی دادند چینی ها از لاک دفاعی خارج شوند و شیوه 

تهاجمی را انتخاب کنند.
دقیقه 45: ایران حملاتش را همچنان پی ریزی کرد تا به 
حریف اجازه ندهد به سمت دروازه اش حمله کند. بازیکنان 
ایران که متوجه شده بودند چین در خط دفاعی ضعف دارد به 

دنبال فشار آوردن به بازیکنان این منطقه بودند.
دقیقه 47 : شروع نیمه دوم با گردش توپ در میانه میدان 
همراه شد و تیم ایران سعی در حفظ توپ داشت. درگیری 

بازیکنان در دقایق ابتدایی نیمه دوم زیاد بود.
دقیقه 51: ملی پوشان ایران که فشار را روی دروازه حریف 

بیشتر کرده بودند با دو ارسال از جناحین دروازه چین را تهدید 
کردند که در آخرین صحنه ضربه سر مهدی طارمی از بالای 

دروازه به بیرون رفت.
دقیقه 57: مهدی طارمی با توپ گیری عالی تیم ایران را از 
زیر فشار چین خارج کرد و یک ضد حمله را پی ریزی کرد اما 
تعلل سردار و ضربه کم دقت جهانبخش این فرصت را از ایران 

گرفت که به گل سوم برسد.
دقیقه 60: ایران صاحب یک موقعیت دیگر برای گلزنی شد 
که توپ ارسالی سردار آزمون عرض دروازه را طی کرد و در گوشه 
محوطه جریمه به حاجی صفی رسید که شوت زمینی این 

بازیکن را دروازه بان حریف به کرنر فرستاد.
دقیقه 67: مهدی طارمی به خاطر خطای بی مورد روی 
بازیکن تیم چین از داور کارت زرد گرفت و بازی بعدی ایران - در 

صورت صعود به نیمه نهایی - را از دست داد. 
دقیقه 70: چینی ها فشار روی دروازه ایران را زیاد کردند تا 
به گل برسند. ارسال های بلند پشت مدافعان ایران جزو برنامه 
چینی ها بود اما ملی پوشان کشورمان اجازه نزدیک شدن به 

دروازه را ندادند.
دقیقه 75: اشکان دژاگه جای خود را به روزبه چشمی داد. 

بعد از او احسان حاجی صفی کاپیتان تیم ملی ایران شد.
دقیقه 80: چینی ها در یک ضد حمله خطرناک در موقعیت 
گلزنی قرار گرفتند اما بیرانوند با خروج به موقع زوایه بازیکن 

حریف را تنگ کرد تا او توپ را به بیرون بزند.
دقیقه 92: مدافعان چینی که در این دیدار کمک زیادی به 
پیروزی ایران کردند در این دقیقه بازهم تعلل کردند تا طارمی 
توپی را در عمق برای کریم انصاریفرد تازه وارد ارسال کند و این 
بازیکن پس از چند متر حرکت به سمت دروازه با ضربه بغل پا 

گل سوم را وارد دروازه چین کرد. 
طارمی دیدار با ژاپن را از دست داد

مهدی طارمی با این کارت دو اخطاره شد تا دیدار با ژاپن را در 
مرحله نیمه نهایی دست بدهد.

طارمی بعد از دریافت کارت، بسیار ناراحت بود و احسان 
حاجی صفی به او دلداری داد. همچنین کارلوس کی روش 
سرمربی ایران از کارت گرفتن طارمی، متعجب و عصبانی بود. 

سردار آزمون بهترین بازیکن شد
سردار آزمون مهاجم تیم ملی فوتبال ایران بهترین بازیکن 

دیدار با چین در جام ملت های آسیا شد. 
پس از پایان دیدار تیم ملی ایران برابر چین، سردار آزمون از 
سوی کارشناسان AFC به عنوان بهترین بازیکن دیدار تیم ملی 

ایران برابر چین انتخاب شد.
آزمون در این بازی یک گل زد و یک پاس گل داد تا زمینه 
صعود تیم ملی به مرحله نیمه نهایی را فراهم کند. این مسابقه با 

نتیجه 3 بر صفر به سود ایران تمام شد. 
کی روش: مستحق این برد بودیم

 باید از اشتباهاتمان درس بگیریم 
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: بازیکنانم تلاش زیادی 
کردند تا بازی را در دست بگیرند و مستحق این برد بودیم و 4 روز 

دیگر باید با ژاپن بازی کنیم. 
کارلوس کی روش بعد از پیروزی 2 بر صفر مقابل چین و صعود 
به نیمه نهایی جام ملت های آسیا در نشست خبری گفت: در 

درجه اول برد را به هر دو تیم تبریک می گویم. بازی سختی را 
پشت سرگذاشتیم. چین سازماندهی خوبی داشت و آمادگی 
خوبی داشت و بعد از چند سال توانستم بازی را کنار لیپی برگزار 
بازیکنانم تلاش  بازیکنان خوبی ساخته  است.  کنیم.لیپی 
زیادی کردند تا بازی را در دست بگیرند و مستحق این برد بودیم 

و 4 روز دیگر باید با ژاپن بازی کنیم.
* بازی ساده و سهل نبود

وی در مورد اینکه برنامه هایش برای مرحله بعدی چیست 
به  قاره آسیاست، گفت:بازی  از  فراتر  و  رویایی تر  تیم ملی  و 
هیچ عنوان ساده و سهل نبود و هر لحظه ای که کوچکترین 
اشتباهی  می کردیم بازیکنان چین روی ما فشار می گذاشتند 

و نزدیک می شدند به ما.
*  یکی از بهترین مربیان تاریخ فوتبال در چین بود 

کی روش افزود: بازیکنان نشان دادند از نظر تمرکز و انگیزه 
بسیار خوب هستند و چین بازیکنان خوبی دارد. یکی از بهترین 
مربیان تاریخ فوتبال در چین بود پس هوشیارانه و با تمرکز بالا 
بازی کردیم.یک بازی دیگر داریم که از نظر انگیزه ها و مسائل 
تبدیل به بازی بزرگتر می شود ولی وقتی داور سوت بازی را به 

صدا در می آورد یک بازی دیگر می شود.
* مدعیان فوتبال آسیا به سمتمان می آیند

باید تلاش کنند  تیم ملی تصریح کرد:بازیکنانم  سرمربی 
تا پیروز میدان شوند به خصوص الان که تیم های بزرگ به 
اصطلاح خودشان به سمت مان می آیند. مدعیان فوتبال آسیا 
به سمت مان می آیند، ژاپن و کره جنوبی.نتیجه اینکه کره 
جنوبی و ژاپن مدعی فوتبال آسیا هستند و به بازیکنانم گفتند 
که باید عالی نشان بدهند.بازی که امشب نشان دادیم کافی 

نیست. باید از اشتباهات مان درس بگیریم تا بهتر شویم.
* طارمی را خیلی ساده از دست دادیم

از دست  را خیلی ساده  اینکه مهدی طارمی  وی در مورد 
او چه خواهید  بدون  و  انجام شد  مورد  بی  و خطایی  دادیم 
کرد،گفت:هنوز فیلم بازی را ندیدم اما احساس می کنم طارمی 
لیز خورد ولی من در جایگاهی نیستم که بخواهم قضاوت کنم.
هیچ وقت خوب نیست که بازیکنی را از دست می دهید. فرقی 
نمی کند اسم بازیکن چه باشد. بازی قبل امیری را از دست 

دادیم و این بازی هم طارمی را.
* از AFC می خواهم در قانونش بازبینی کند

کی روش دامه داد: فقط می خواهم از این فرصت استفاده 
کنم به صورت خاضعانه حرفم را به گوش ای اف سی برسانم 
که دو کارت زرد مانع از این نمی شود که بازیکنان وارد رختکن 
نشوند درست است بازیکن محروم است و نمی تواند وارد زمین 
شود این منطقی است اما اگر بازیکن نتواند به رختکن برود و در 
شادی تیمش و یارانش باشد منصفانه نیست. خاضعانه از ای 
اف سی می خواهم در این مورد بازبینی مجدد کند.بازیکنان 
برای مردمشان بازی می کنند و تا سرحد توان تلاش می کنند 

و به خاطر انجام دو خطای ورزشی نباید تبدیل به مجرم شوند.
* از تکنولوژی باید برای دفاع از اعتبار فوتبال استفاده شود

سرمربی تیم ملی در مورد استفاده از کمک دور ویدئویی 
گفت:همانطور که دیدید در صحنه گل و  آفساید از این سیستم 
استفاده شد من همیشه مدافع استفاده از تکنولوژی مدرن 
هستم و سالیان است که اینگونه هستم اما وقتی از تکنولوژی 

استفاده می شود باید برای دفاع از اعتبار و وجاهت فوتبال 
استفاده شود.وی افزود: یک نقطه نظر فنی هم دارم اینکه 

منطقی نیست که از دو سیستم مختلف داوری استفاده شود.
* باعث افسوس است که لیپی از چین می رود

کی روش در پاسخ به سوال خبرنگار چینی و پیشرفت فوتبال 
این کشور در دوسال اخیر گفت: چین پیشرفت چشمگیری 
داشتند و نسبت به مقدماتی جام جهانی آمادگی بالاتری دارد. 
شاید این یک افسوس باشد که لیپی از چین می رود. مربیان 
بزرگی مثل لیپی، کاپلو و سرآلکس می توانند تاثیرگذار باشند و 

نباید از خدمات آنها به سادگی گذشت.
 سرمربی تیم ملی در مورد حضور 8 ساله اش در فوتبال ایران 
و چالش هایی که با آن مواجه بوده و مثل تحریم ها و... مسایل 
دیگر چه مساله ای باعث شد که شما در فوتبال ایران بمانید و 
نیمه اول بازی با چین یکی از بهترین بازی های تیم ایران بوده 
، اظهار داشت:این سوال برای خودم و خانواده ام پاسخ دادنش 
سخت است البته من 70-80 درصد از مربیگری ام را به صورت 
بلند مدت با تیم ها کار کردم. جمعا 12 سال با پرتغال بودم بیش 
از 6 سال در انگلیس بودم چند سالی در ژاپن و الان هم 8 سال 

است در تیم ملی ایران حضور دارم.
لیپی: 

برابر تیمی مثل ایران نباید اشتباه می کردیم
سرمربی تیم ملی فوتبال چین پس از شکست برابر ایران و 
ناکامی در رسیدن به نیمه نهایی جام ملت های آسیا گفت: 
برابر تیمی مثل ایران نباید اشتباه می کردیم که این کار را چند 

بار انجام دادیم. 
مارچلو لیپی پس از این دیدار گفت: بازی خیلی بزرگی بود. 
فکر می کنم هواداران فوتبال هم نمایش خوب و بازی بزرگی 

را شاهد بودند.
سرمربی تیم ملی فوتبال چین افزود: تجربه بالای ایران در 
این بازی سبب شد تا آنها نتیجه خیلی خوبی بگیرند. مخصوصا 
اینکه چند اشتباه بسیار تاثیرگذار داشتیم. ایران تیم خیلی قوی 
است که نباید مقابل آنها اشتباه داشت. اما این اتفاق افتاد و آنها 

در هر سه گل نشان دادند که تیم قدرتمندی هستند.
لیپی اظهار داشت: به هر حال من از بازیکنانم تشکر می کنم 
که تلاش کردند. اما در بازی امشب اشتباهاتی داشتیم که روی 
ناخوش خودش را به ما نشان دادند. مقابل تیمی قدرتمند بازی 
داشتیم. وقتی اشتباهاتی مقابل تیم پرقدرت داشته باشید 

نمی توانید بازنده نباشید.
سرمربی تیم ملی فوتبال چین اذعان داشت: باید بگویم این 
اشتباهات باعث شد تا هواداران فوتبال چین ناراحت شوند و ما 
باید باید بهتر از اینها شویم و تلاش بیشتری کنیم. من امیدوارم 

راه و روش بهتری را در ادامه پیش بگیریم.
لیپی با بیان اینکه به دلیل داد زدن زیاد صدایش در نمی آید، 
حاضر به پاسخگویی به سوالی نشد و با عذرخواهی از حاضرین 
در نشست، در میان تشویق خبرنگاران چینی نشست خبری 

را ترک کرد.
علی خسروی : 

کارت زرد طارمی سختگیرانه بود 
کارشناس داوری فوتبال ایران معتقد است بازیکنان ایرانی 

بیش از حد با داوران صحبت می کنند. 
 علی خسروی در مورد داوری نیمه دوم بازی ایران مقابل چین 
گفت: در نیمه دوم اتفاق خاصی را شاهد نبودیم، تنها کارت 
زردی بود که طارمی دریافت کرد و من معتقدم این تصمیم داور 
سختگیرانه بود. طارمی در آن صحنه سر خورد، اما به نظرم به 
خاطر ذهنیتی که داور از بازیکنان ایرانی داشت، به او کارت 
داد، بازیکنان ایرانی عادت دارند با داور صحبت کنند و این 
کار را زیاد انجام می دهند، در حالی که در هیچ کجای دنیا این 

مسئله دیده نمی شود. 
خسروی در مورد عملکرد تیم داوری در این بازی گفت: باید 
از تیم داوری تشکر کنیم که قضاوت عادلانه ای داشتند و این 
مسئله باعث شد ما به گل سوم هم برسیم، الحق روی گل سوم، 
کمک داور عالی کرد، در آن صحنه انصاری فرد و مدافع حریف 
روی یک خط قرار داشتند و تصمیم کمک داور کاملا درست بود 
که باعث شد تیم ما برای سومین بار دروازه حریف را باز کند، 
ضمن اینکه کمک داور در نیمه اول در سه چهار مورد بازیکنانی 
که در وضعیت آفساید قرار داشتند و صاحب توپ نشدند را 
جریمه نکرد، در واقع کمک داور قطری با استاندارد بالایی در 
این بازی انجام وظیفه کرد، در مجموع تیم داوری این مسابقه 

عملکرد خوبی داشتند و تصمیمات آنها درست بود.

سامورایی ها در دیداری نزدیک و به لطف سیستم VAR موفق به برتری 
برابر ویتنام و صعود به نیمه نهایی شدند.

در نخستین دیدار مرحله یک چهارم نهایی جام ملت های آسیا، تیم های 
ژاپن و ویتنام در ورزشگاه »آل مکتوم« دوبی به مصاف هم رفتند که ژاپن 
به عنوان پرافتخارترین تیم این رویداد با سختی و با حساب یک بر صفر به 

پیروزی رسید.
»محمد عبدالله حسن« از امارات قضاوت این دیدار با کمک های دو 

هموطنش برعهده داشت.
مطابق انتظار این دیدار با حملات ژاپن آغاز شد و این تیم در دقیقه 24 با 
ضربه سر »مایا یوشیدا« به گل دست یافت که داور اماراتی بعد از مشورت 
با کمک داور ویدئویی و بازبینی صحنه، خطای هند یوشیدا را اعلام کرد و 

گل را نپذیرفت.
بازیکنان ویتنام که از این تصمیم روحیه گرفته بودند با استفاده از تعلل 
مدافعان ژاپن، 2 فرصت خوب برای گلزنی به دست آوردند که با واکنش 

های مناسب دروازه بان حریف، منجر به گل نشد.

در دقیقه 45 »دانگ وان لام« دروازه بان ویتنام با واکنشی تماشایی اجازه 
گلزنی به ژاپنی ها را نداد.

ژاپنی ها که نمی خواستند اسیر غافلگیری شوند در نیمه دوم تلاش 
بیشتری برای گلزنی انجام دادند.

در دقیقه 56 مهاجم این تیم در محوطه جریمه سرنگون شد که داور با 
استفاده از کمک داور ویدئویی نقطه پنالتی را نشان داد.

»ریتسو دوان« از این فرصت استفاده کرد و گل نخست بازی را برای 
سامورایی ها به ارمغان آورد.

همچون  نیز  ها  ژاپنی  و  نداشتند  توانی  جبران  برای  ویتنام  بازیکنان 
سایر دیدارها با حوصله زیاد از اندوخته خود محافظت کردند تا به عنوان 

نخستین تیم راهی مرحله نیمه نهایی شوند. 
با این اوصاف تیم ملی ژاپن در مرحله نیمه نهایی به مصاف برنده دیدار 

ایران و چین می رود.
دیدار تیم های ملی فوتبال ایران و چین از ساعت 19 و 30 دقیقه امروز در 

ورزشگاه »محمدبن زاید« ابوظبی برگزار می شود.
فردا )جمعه( در سایر دیدارهای مرحله یک چهارم نهایی و از ساعت 16 
و 30 دقیقه، قطر به مصاف کره جنوبی می رود و از ساعت 19 و 30 دقیقه 

استرالیا و امارات رو به رو می شوند.
*ترکیب ویتنام:

دانگ وان لام، دو دوی مان، کوانگ های، بی تی دانگ، دوآن وان هائو، 
نوین ترانگ هوانگ)پونگ هونگ(، نوین هوی هانگ، دو هانگ دانگ)وان 
توان(، نوین چانگ های، فان وان دوک )لانگ ژانگ تورانگ( و نوین چانگ 

فونگ
*ترکیب ژاپن:

شوئیچی گوندا، واتارو اندو، مایا یوشیدا، هیروکی ساکای، یوتو ناگاتومو، 
تاکهیرو تومی یاسو، گاکو شیباساکی، کویا کیتاگاوا)یویا اوساکو(، گنکی 

هاراگوچی)تاکاشی اینوئی(، ریتسو دوآن و تاکومی مینامینو

پنالتی، سد راه شگفتی ساز جام ملت ها؛ 

ویتنام صفر- ژاپن 1؛ بردِ ویدئویی! 
عضو تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت های 2004 معتقد است که ایران تنها با قهرمانی می تواند انتقام سال 

2004 را از چینی ها بگیرد.
محمد علوی، پیشکسوت فوتبال ایران ، درباره پیروزی 3 بر صفر ایران مقابل چین در مرحله یک چهارم نهایی جام 
ملت های آسیا اظهار کرد: تیم ملی بازی خیلی خوبی مقابل چین انجام داد و با اقتدار توانستیم به مرحله نیمه نهایی 
برسیم. ان شاءالله بتوانیم در بازی بعد مقابل ژاپن بدون غرور و بدون این که فکر کنیم ژاپن ضعیف است، بازی کنیم 

و با اقتدار به فینال و سپس قهرمانی جام ملت های آسیا برسیم.
او درباره نمایش خوب خط حمله ایران مقابل چین که با درخشش سردار آزمون و مهدی طارمی همراه بود، گفت: 
خط حمله ما در  این بازی واقعا متفاوت بود. البته واقعیت فوتبال ایران همین است که تحرک خیلی بالایی داشته 
باشد. همیشه تیم ملی ایران خط حمله خوبی داشته است. هم زمانی که برانکو سرمربی تیم ملی بود و هم کی روش 

آمده، خط حمله خوب و قلدری داشتیم و الان هم سردار آزمون، طارمی و جهانبخش دوندگی بالایی دارند.
ملی پوش پیشین تیم ملی در پاسخ به این سوال که محرومیت طارمی در دیدار مقابل ژاپن چه تاثیری در عملکرد 
تیم ملی خواهد داشت، توضیح داد: این اتفاق حتما تاثیر خودش را دارد چون او بازیکن فیکس تیم ملی است اما 
در حال حاضر تیم ملی ما به شکلی نیست که با نبود یک بازیکن در عملکردش اختلال ایجاد شود و به طور کلی 

بازیکنان خوبی داریم. منتها بازیکنی که جایگزین طارمی می شود، باید همانند او دوندگی بالایی داشته باشد.
علوی که در جریان شکست تلخ تیم ملی مقابل چین در نیمه نهایی جام ملت های 2004 عضوی از تیم تحت 
هدایت برانکو بود، در پاسخ به این سوال که آیا این پیروزی انتقام آن شکست را گرفته است، بیان کرد: به نظرم نه و 

هنوز انتقام نگرفتیم. 
ما موقعی می توانیم انتقام بگیریم که قهرمان جام ملت ها شویم و طلسم 43 ساله را بشکنیم. مطمئنم که با 
کادرفنی و بازیکنانی که تیم ملی در اختیار دارد، قهرمان این رقابت ها می شویم ولی نباید ما را غرور بگیرد. ما تنها 
باید فوتبال منطقی که تا الان بازی کردیم را به نمایش بگذاریم و اگر این کار را بکنیم، مقتدرانه قهرمان جام ملت های 

آسیا می شویم.
او در ادامه درباره دیدار مقابل ژاپن در مرحله نیمه نهایی اظهار کرد: همان طور که گفتم ما نباید مغرور شویم. 
واقعیت این است که ژاپن قوی نیست و قدرت دوره های قبلش را ندارد. آن ها در این دوره خیلی ضعیف هستند که 

احتمالا به خاطر پوست اندازی ژاپنی هاست ولی اگر ژاپن را دست کم بگیریم، به مشکل می خوریم.
این پیشکسوت فوتبال ایران در پایان گفت: ان شاءالله تیم ملی کنونی ایران،  حسرتی که ما خوردیم را نخورند. 
آن ها باید طوری بازی کنند که سال ها بعد که پیشکسوت شدند،  حسرت نخورند که باید باتجربه تر بازی می کردند به 

همین دلیل باید همه دار و ندارشان را بگذارند تا قهرمان جام ملت ها شوند.

تحلیل محمد علوی از دیدار ایران و چین؛

هنوز انتقام سال ۲۰۰۴ را از چین نگرفته ایم!

اگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13ایین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

هیات   1397/10/10 139760316014002633تاریخ  شماره  رای  برابر 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو تصرفات مالکانه 

بلامعارض 
آقای حسن فیضی فرزند محمد ش ش 1 صادره از اسلام آباد غرب در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 203.33 متر مربع قسمتی از پلاک 11 و19 اصلی 
واقع در کرمانشاه بخش 3 حومه به آدرس دولت آباد بلوار امام روبروی پارک خرم 
خریداری از زارع صاحب نسق آقای خانمراد قاسمی محرز گردیده است لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز اگهی میشود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت ول : 1397/11/06
تاریخ انتشار نوبت دوم :1397/11/23

فرهاد نوری_رییس ثبت اسناد و املاک 
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علمی و سلامت 

نسخه غذایی برای پیشگیری از حمله قلبی! 
یک رژیم غذایی سالم به همراه 
تواند  می  منظم  و  کافی  ورزش 
تقویت  و  عمر  طول  افزایش  به 
سلامت کلی انسان منجر شود. 
خطر  تواند  می  خوب  تغذیه 
بیماری قلبی را به واسطه دریافت 
اکسیدان  آنتی  و  مغذی  مواد 
هایی که سلامت مطلوب بدن را 
تضمین کرده و سیستم ایمنی را 

تقویت می کنند، کاهش دهد.
سالم  عاداتی  کردن  دنبال  با 
می توان از بروز مشکلات مرتبط 
خون،  پرفشاری  مانند  قلب،  با 

چاقی، دیابت، گرفتگی شریان ها، و کلسترول بالا پیشگیری کرد.
چه در پی بهبود شرایط سلامت خود باشید یا تنها قصد داشته باشید سلامت قلب 
خود را حفظ کنید، افزودن برخی ابرمواد غذایی به رژیم غذایی روزانه می تواند در 

تحقق این هدف به شما کمک کند.
بروکلی: بروکلی سرشار از ویتامین K است که سمزدایی طبیعی پلاک در جریان 
خون شما را امکانپذیر می کند. همچنین، بروکلی منبع خوبی برای فیبر است که به 
بدن در کاهش فشار خون و استرس کمک می کند. این شرایط خطر پارگی رگ های 

خونی و تشکیل پلاک در شریان ها را کاهش می دهد.
مغزدانه ها: مغزدانه ها منبع خوبی برای منیزیم هستند و این ماده معدنی نشان داده 
است که به طور قابل توجهی خطر تشکیل پلاک در شریان ها را کاهش داده و فشار 
خون را متعادل می سازد. همچنین، برخی مغزدانه ها مانند گردو سرشار از اسیدهای 
چرب امگا-3 هستند که یک ماده مفید دیگر برای مبارزه با تشکیل پلاک و کاهش 

سطوح کلسترول بد است.
غلات کامل: انجمن قلب آمریکا مصرف پنج تا شش وعده غلات کامل در روز را 
برای کاهش سطوح کلسترول بد و افزایش کلسترول خوب توصیه کرده است. شما 
می توانید برنج قهوه ای را جایگزین برنج سفید کرده و از نان ها و پاستاهای غلات 
کامل به جای نان ها و پاستاهای تهیه شده از آرد سفید استفاده کنید. افزودن این 
مواد غذایی سالم به رژیم غذایی در بهبود سلامت کلی و طول عمر بیشتر به واسطه 

پاکسازی شریان ها نقش دارد.
اسفناج: هموسیستئین، اسید آمینه ای است که سطوح آن در بدن به واسطه مصرف 
بیش از حد گوشت قرمز افزایش می یابد و آزمایش های بالینی نشان داده اند که این 
ماده خطر بیماری قلبی را افزایش می دهد. اسفناج یکی از بهترین مواد غذایی برای 
مقابله با این شرایط است زیرا سرشار از پتاسیم، فیبر و فولات است. مصرف روزانه یک 
وعده اسفناج می تواند به پیشگیری از انسداد شریانی و کاهش فشار خون کمک کند.

روغن زیتون: روغن زیتون سرشار از آنتی اکسیدان ها و اسید اولئیک تک غیر 
اشباع است و مصرف آن به تقویت سلامت دستگاه گردش خون انسان کمک کرده و 

همچنین سطوح کلسترول بد را کاهش می دهد.
زردچوبه: زردچوبه فواید سلامت مختلفی را ارائه می کند. این ماده غذایی حاوی 
کورکومین است که از ویژگی های آنتی اکسیدانی و ضد التهاب قوی سود می برد، از 
این رو، در بهبود دیواره آسیب دیده شریان ها کارآمد عمل می کند. همچنین، مصرف 
زردچوبه به پیشگیری از تشکیل پلاک در شریان ها و کاهش سطوح هموسیستئین 

کمک می کند.
آووکادو: آووکادو یکی از مغذی ترین میوه هایی است که می توانید در رژیم غذایی 
خود گنجانده و در دستورالعمل های غذایی مختلف نیز قابل استفاده است. مصرف 
آووکادو سلامت کلی انسان را بهبود می بخشد و به واسطه محتوای ویتامین E خود در 

کاهش کلسترول بد و فشار خون نقش دارد.
ماهی چرب: مصرف دو وعده ماهی چرب در هفته به کاهش خطر تشکیل پلاک در 
رگ های خونی کمک می کند. اسیدهای چرب امگا-3 و چربی های سالم دیگر که در 
ماهی هایی مانند سالمون، تن، ساردین و خالمخالی یافت می شوند به کاهش سطوح 

تری گلیسیرید و همچنین التهاب در رگ های خونی کمک می کنند.
مارچوبه یکی از بهترین گزینه های غذایی برای پاکسازی شریان ها،  مارچوبه: 
پیشگیری از تشکیل پلاک و کاهش سطوح بالای کلسترول بالاست. مارچوبه از 
تشکیل لخته های خون پیشگیری می کند، تولید گلوتاتیون، یک آنتی اکسیدان، در 

بدن را افزایش می دهد و از آسیب اکسیداسیون پیشگیری می کند.
هندوانه: به عنوان گزینه ای طبیعی برای تقویت سطوح نیتریک اکسید، هندوانه 
انتخابی مطلوب است. نیتریک اکسید نشان داده است که سطوح فشار خون و التهاب 
را کاهش می دهد و شرایط رگ های خونی را بهبود می بخشد. همچنین، هندوانه می 
تواند سلامت کلی انسان را تقویت کرده، به کاهش چربی شکم کمک کرده و خطر 

بیماری قلبی را کاهش دهد.
سیر: سیر یک ماده غذایی عالی برای نابودی پلاک های شریانیست. سیر با آنزیمی 
به نام آنژیوتانسین که موجب تنگ شدن عروق خونی می شود، مقابله می کند. سیر 
را می توان در دستورالعمل های غذایی مختلف به کار گرفت و افرادی که این ماده 
غذایی را به طور منظم مصرف می کنند، در معرض خطر کمتری برای ابتلا به بیماری 

قلبی قرار دارند.
کیل: کیل اخیرا در قلمر ابرموادغذایی از محبوبیت بیشتری برخوردار شده زیرا 
فواید سلامت مختلفی را ارائه می کند. این سبزی برگدار که به خانواده سبزی های 
چلیپایی تعلق دارد می تواند از تشکیل پلاک در شریان ها پیشگیری کند. ترکیبی به 
نام گلوکورافانین در کیل وجود دارد که پروتئین های محافظتی Nrf2 را فعال می کند. 

این پروتئین دیواره شریان ها را پوشش داده و خطر بیماری قلبی را کاهش می دهد.
پرتقال: پرتقال سرشار از ویتامین C و فیبرهای محلول، مانند پکتین است. پکتین 
همانند یک اسفنج عمل کرده و کلسترول را جذب می کند که این شرایط به تقویت 
سلامت و کارایی دستگاه گردش خون کمک می کند. همچنین، پرتقال سرشار از 

پتاسیم است که این ماده معدنی نیز با فشار خون بالا مبارزه می کند.
عدس: عدس نیز سرشار از پتاسیم است و ماده غذایی خوب دیگری برای محافظت 
در برابر فشار خون بالا محسوب می شود. همچنین، عدس حاوی منیزیم و فولات 
است که دو ماده قوی برای مبارزه با انسداد شریانی و ضروری برای حفظ شرایط خوب 

سلامت قلب هستند.
انار: مطالعات مختلف نشان داده اند که آنتی اکسیدان های موجود در انار نه تنها به 
پیشگیری از تشکیل پلاک در شریان ها کمک می کنند، بلکه این روند را به طور کامل 
معکوس می کنند. مطالعات نشان داده اند که مصرف انار موجب تولید آنزیمی می 

شود که به کاهش کلسترول اکسید شده در خون کمک می کند.

از فواید کنار گذاشتن عطر 
بنزآلدهید، بنزیل استات، اتانول، اتیل استات و لینالول که در بیشتر عطرها یافت 

می شوند با تحریک و اختلالات دستگاه تنفسی پیوند خورده اند. 
پیش از این که عطر جدید خود را روی لباس خود اسپری کنید، شاید بهتر باشد 
دوباره فکر کنید. بیشتر عطرها از مواد سمی و مصنوعی درست می شوند که می توانند 
به سلامت انسان آسیب وارد کنند. در شرایطی که انسان ها هزاران سال است که از 
روغن های اساسی گیاهان دارویی، گل ها و مواد طبیعی دیگر برای خوشبو کردن خود 
استفاده می کنند، برخی تولیدکنندگان عطر استفاده از مواد مصنوعی ارزان و سمی 
که می توانند زمینه ساز بروز مشکلات سلامت شوند را در دستور کار خود قرار داده اند.
باید به این نکته توجه داشته باشید که عطرها به محصولات دیگر مانند پاک کننده ها، 
نرم کننده های لباس، خوشبوکننده های هوا و شمع های معطر نیز اضافه می شوند 

که بسیاری از آنها می توانند برای سلامت انسان مضر باشند.
نتایج کنار گذاشتن محصولات معطر شاید شما را شگفت زده کند. در ادامه با برخی 

فواید سلامت این کار بیشتر آشنا می شویم.
تنفس بهتر: بنزآلدهید، بنزیل استات، اتانول، اتیل استات و لینالول که در بیشتر 

عطرها یافت می شوند با تحریک و اختلالات دستگاه تنفسی پیوند خورده اند.
سردرد کمتر: مواد شیمیایی مانند بنزیل الکل و متیلن کلراید از جمله مواد شناخته 

شده ای هستند که می توانند به بروز سردرد منجر شوند.
بهبود خلق و خو: مطالعات نشان داده اند که متیلن کلراید می تواند موجب تحریک 

پذیری شود.
بهبود هماهنگی ماهیچه ای: بنزیل الکل و اتانول می توانند موجب گرفتگی های 

ماهیچه ای و عدم هماهنگی شوند.
بهبود حس بویایی: کنار گذاشتن محصولات معطر می تواند به بهبود شرایط بویایی 
شما منجر شود. برخی مواد شیمیایی در عطرها می توانند به بروز اختلال در حس 

بویایی منجر شوند.
درد کمتر: بسیاری از مواد شیمیایی موجود در عطرها با درد پیوند خورده اند. بنزیل 
آلدهید با شکم درد پیوند خورده، در شرایطی که بنزیل الکل و متیلن کلراید با سردرد 

مرتبط هستند.
خطر کمتر آسیب کلیوی یا کبدی: اتیل استات با آسیب کلیوی و کبدی پیوند 

خورده است.
کاهش بروز افسردگی یا اضطراب: اتانول و لینالول می توانند در سیستم عصبی 
مرکزی اختلال ایجاد کنند که ممکن است با احساس افسردگی یا اضطراب در ارتباط 

باشد.
کاهش خطر بیماری مغزی: استون و بنزیل الکل با بروز اختلال در سیستم عصبی 
مرکزی پیوند خورده اند. برخی مواد شیمیایی موجود در عطرها با اختلال نقص توجه، 

بیماری آلزایمر، زوال عقل، بیماری ام اس و بیماری پارکینسون مرتبط هستند.
کاهش خطر سرطان: بسیاری از عطرها حاوی مواد سرطان زا هستند که از آن جمله 
می توان به بنزیل استات، لیمونن، و متیلن کلراید اشاره کرد. بنزیل استات با یکی از 

مرگبارترین انواع سرطان یعنی سرطان پانکراس پیوند خورده است.

از خود مراقبت می کنید، می تواند  آنفلوانزا چگونه  با ظهور نخستین علائم  این که 
تفاوت چشمگیری در طول عمر ویروس ایجاد کند. بهترین روش برای پیشگیری از ابتلا 
به آنفلوانزای فصلی، تزریق واکسن سالانه است. در شرایطی که واکسن آنفلوانزا به میزان 
قابل توجهی احتمال ابتلا به این بیماری را کاهش می دهد، اما همچنان امکان تماس با 
ویروس وجود دارد. از این رو، اقدام های احتیاطی بیشتر مانند مواردی که در ادامه به آن ها 
اشاره شده است را می توانید مدنظر قرار دهید، به ویژه اگر احساس می کنید با علائم مرتبط 
با آنفلوانزا مواجه هستید. نخستین نشانه های آنفلوانزا می توانند شامل احساس تب، لرز، 
سرفه، آبریزش یا گرفتگی بینی، بدن درد، سردرد، خستگی، و استفراغ یا اسهال باشند، که 
دو مورد آخر در کودکان نسبت به بزرگسالان شایع تر هستند. اگر با یک یا تعداد بیشتری 
از این علائم مواجه هستید و به آنفلوانزا مشکوک هستید، مراجعه به پزشک و پیروی از 

نکته های درمانی زیر می تواند به کوتاه شدن دوره بیماری کمک کند.
شستشوی دست ها

اگر احساس می کنید به سرماخوردگی یا آنفلوانزا مبتلا شده اید، شستشوی دست ها 
می تواند خطر انتقال ویروس به دیگران را کاهش دهد. این روشی ساده برای پیشگیری از 
 Tropical Medicine & International پخش شدن میکروب است. مطالعه ای که در نشریه
Health منتشر شد، نشان داد که شستشوی دست ها خطر بیماری تنفسی را 16 درصد 

کاهش داده است.
استراحت

در صورت احساس علائم آنفلوانزا، ورزش را کنار گذاشته و فشار بیش از حد به خود وارد 
نکنید. دنبال کردن روال معمول تنها موجب کم آبی بدن و وخیم تر شدن علائم بیماری 
می شود. به خاطر داشته باشید که درمانی سریع برای آنفلوانزا وجود ندارد و افراد بسیاری 

پس از گذشت سه هفته نیز کاملًا به شرایط عادی بازنمی گردند.
پرهیز از آنتی بیوتیک

آنتی بیوتیک ها موجب نابودی ویروس ها نمی شوند. اگرچه افراد بسیاری فکر می کنند 
که آنتی بیوتیک ها هر بیماری را درمان می کنند، اما این درست نیست. تجویز داروهای 
ضدویروس طی 48 ساعت نخست عفونت می تواند طول دوره آنفلوانزا را کاهش دهد. البته 

در بیشتر بیماران این تنها به معنای کوتاه تر شدن یک روزه دوره بیماری است.
استفاده از داروهای مسکن بدون نسخه

داروهای مسکن بدون نسخه، مانند ایبوپروفن یا استامینوفن، به ویژه اگر تب داشته باشید 
می توانند به تسکین علائم آنفلوانزا کمک کنند. دوز مناسب عامل کلیدی برای تسکین بدن 

درد، سردرد، و علائم دردناک مرتبط با آنفلوانزا است.
خواب بیشتر

در شرایطی که به استراحت جسمانی برای غلبه بر آنفلوانزا نیاز دارید، استراحت بیشتر 
 Brain, Behavior, مغز نیز می تواند به بهبودی سریع تر کمک کند. مطالعه ای که در نشریه
and Immunity منتشر شد، نشان داد پروتئینی توسط مغز طی خواب تولید می شود که به 

تسریع بهبودی موش های مبتلا به آنفلوانزا کمک کرده است.
عدم زیاده روی در مصرف ویتامین ها

مصرف بیش از حد ویتامین ها می تواند آثار منفی به همراه داشته باشد. دوزهای فوق بالا 
از ویتامین C می تواند موجب اسهال شود. نتایج مطالعات درباره این که ویتامین C ممکن 
است طول دوره سرماخوردگی را کاهش دهد، یکدست نیستند و مطالعات بزرگی نیز در 

زمینه تأثیر آن بر آنفلوانزا انجام نشده است.
مصرف غذاهای مقوی

اگر با غذا خوردن مشکلی ندارید، مواد غذایی که می توانند به تقویت سیستم ایمنی 
کمک کنند را مصرف کنید. از آن جمله می توان به ماست، میوه هایی مانند بلوبری و 
سبزی هایی مانند بروکلی اشاره کرد. برای افرادی که با حالت تهوع مواجه هستند، سوپ 
مرغ انتخاب خوبی است. این سوپ می تواند به کاهش التهاب، پاکسازی مخاط اضافه، و 

کاهش احتقان کمک کند.
مصرف مایعات

آب همواره بهترین گزینه برای هیدراته نگه داشتن بدن محسوب می شود و به شل 
شدن مخاط کمک می کند، اما هر مایع دیگر بدون کافئین نیز می تواند مفید باشد. اگر از 
نوشیدن آب ساده خسته شده اید، می توانید آبمیوه های رقیق شده، آب گوشت، نوشیدنی 

زنجبیل، آلوئه ورا یا چای بدون کافئین را مدنظر قرار دهید.
پرهیز از کافئین

قهوه و چای حاوی کافئین می توانند موجب کم آبی بدن شما شوند. کم آبی بدن ممکن 
است علائم بیماری را وخیم تر کرده و بیماری بیشتر طول بکشد. الکل نیز اثری مشابه را به 

همراه خواهد داشت.
لغو رویدادهای اجتماعی

در صورت مواجهه با علائم آنفلوانزا، بهتر است از حضور در محل کار، مدرسه یا هر رویداد 
اجتماعی دیگر پرهیز کنید. پس از فروکش کردن تب بهتر است حداقل 24 ساعت با کسی 
در ارتباط نباشید. علائم آنفلوانزا می توانند یک تا دو روز پس از قرار گرفتن در معرض ویروس 
ظاهر شوند، از این رو، ممکن است حتی پیش از این که متوجه باشید موجب پخش شدن 

آن شوید.
استفاده از ضدعفونی کننده های دست

اعضای  و  این که دوستان  احتمال  از دیگران جدا کرده اید،  را  زمانی که خود  حتی 
از  استفاده  یا  دست ها  شستشوی  دارد.  وجود  بیایند،  شما  نزد  عیادت  برای  خانواده 
ضدعفونی کننده ها را به آن ها یادآوری کنید. قرار دادن چند بطری ضدعفونی کننده دست 
در نقاط مختلف خانه ایده خوبی است و دوستان و اعضای خانواده شما می توانند برای 

پیشگیری از انتقال میکروب از آن ها استفاده کنند.

چگونه دوره ی آنفلوانزا را کوتاهتر کنیم؟

11 اقدام سریع برای کاهش عمر ویروس آنفلوانزا

رژیم های سم زدا یا دتوکس این روزها بیشتر از هر زمان دیگری 
باب شده اند. گفته می شود این رژیم ها خون را پاکسازی کرده و 
سموم را از بدن دفع می کنند. اما دقیقاً مشخص نیست رژیم های 
سم زدا چگونه این کار را انجام می دهند و چه ترکیباتی را از بدن دفع 

می کنند و اصلا آیا واقعاً مفیدند؟!
رژیم سم زدا چیست؟

مدتی  کوتاه  غذایی  مداخلات  کلی  طور  به  سم زدا  رژیم های 
هستند که برای حذف سموم از بدن برنامه ریزی شده اند. یک رژیم 
سم زدای معمولی شامل یک دوره گرسنگی کشیدن و سپس یک 
رژیم سفت و سخت مشتمل بر میوه ها، سبزی ها، آبمیوه ها و آب 
می شود. گاهی یک رژیم سم زدا، گیاهان، دمنوش ها، مکمل ها و 
پاک کننده های روده و تنقیه را نیز در برمی گیرد. این رژیم ها ادعا 
دارند که: با گرسنگی به اندام ها استراحت می دهند، کبد را از سموم 
رها می کنند، حذف سموم از طریق ادرار، تعریق و مدفوع را افزایش 
می دهند، جریان خون را بهبود می بخشند و مواد مغذی سالم را در 

اختیار بدن می گذارند.
متداول ترین شیوه های سم زدایی بدن

رژیم های سم زدا از لحاظ شدت و طول مدت متنوع اند. راه های 
زیادی برای پاکسازی بدن وجود دارد، از گرسنگی کشیدن های 
رژیم های  بیشتر  اما  تغذیه ای؛  تا اصلاحات  گرفته  طولانی مدت 
دتوکس موارد زیر را دارند: * روزه گرفتن به مدت یک تا سه روز * 
 * و چای  و آب سبزیجات، اسموتی ها، آب  تازه  آبمیوه  نوشیدن 
نوشیدن یک سری مایعات خاص مانند آب نمک یا آب لیمو * حذف 

غذاهای حاوی فلزات سنگین، آلاینده ها و آلرژن ها * مصرف مکمل 
از  استفاده   * تمام غذاهای حساسیت زا  از  اجتناب   * گیاهان  یا 
ملیّن ها، پاک کننده های روده و تنقیه * ورزش مرتب و منظم * حذف 

کامل الکل، قهوه، سیگار و قندهای تصفیه شده
چه سمومی با رژیم سم زدا از بدن دفع می شوند؟

هستند  هدف  مورد  که  را  سمومی  ندرت  به  سم زدا  رژیم های 
نیز  رژیم ها  این  عملکرد  مکانیسم   می کنند.  دفع  و  شناسایی 
ناشناخته است. در واقع تقریباً هیچ سند و مدرک علمی وجود ندارد 
که نشان دهد رژیم های سم زدا، سموم را از بدن خارج می کنند. 
ضمناً بدن شما خودش قادر است به وسیله ی کبد، ادرار، مدفوع و 
عرق، خودش را پاکسازی کند. کبد، مواد سمی را بی ضرر کرده و 
سپس آن ها را از بدن دفع می کند. با این وجود یک سری از مواد 
شیمیایی مانند آلاینده های آلی پایدار، بیسفنول A و فلزات سنگین 
هستند که ممکن است به راحتی توسط کبد دفع نشوند . این سموم 
در بافت چربی یا خون جمع شده و سال ها طول می کشد تا بدن 

آن ها را خارج کند.
رژیم های سم زدا تا چه اندازه مؤثرند؟

بعضی از افراد گزارش می کنند حین و بعد از استفاده این رژیم ها، 
انرژی و تمرکز بیشتری دارند. اما این بهبود وضعیت می تواند ناشی 
از حذف غذاهای فرآوری شده، الکل و سایر مواد ناسالم از رژیم 
غذایی باشد. همچنین ممکن است تحت این رژیم ها، مواد معدنی و 
ویتامین هایی را که قبلًا کمبود داشتید دریافت کنید. خیلی از افراد 
نیز هستند که ادعا می کنند طی مدت استفاده از رژیم های سم زدا 

احساس ناخوشی بدی می کنند.
مؤثر در کاهش وزن

مطالعات علمی کمی به بررسی تأثیر رژیم سم زدا بر کاهش وزن 
پرداخته اند. هر چند برخی از افراد ممکن است با کمک رژیم های 
سم زدا وزن زیادی در عرض مدتی کوتاه کم کنند اما به نظر می رسد 
این اثر بیشتر به دلیل از دست دادن مایعات و ذخایر کربوهیدرات 
باشد تا از دست دادن چربی ها. معمولًا وزن از دست رفته فوراً و به 

محض اینکه پروسه ی پاکسازی تمام شد برمی گردد.
رژیم های سم زدا، روزه های کوتاه مدت و استرس

انواع گوناگونی از رژیم های سم زدا ممکن است اثرات مشابهی با 
روزه های کوتاه مدت و متناوب داشته باشند. روزه های کوتاه مدت و 
متناوب می توانند شاخص های گوناگونی از بیماری ها را در عده ای 
از افراد بهبود ببخشد مثلًا افزایش لپتین و حساسیت به انسولین؛ 
تأثیرات شامل حال هر کسی نمی شوند. مطالعات روی  این  اما 
زن ها نشان داده هم روزه 48 ساعته و هم یک دوره ی 3 هفته ای 
کاهش دریافت کالری می توانند هورمون استرس را بالا ببرند. ضمناً 
"رژیم های بسیار محدودکننده" می توانند تجربه ای استرس برانگیز 

باشند زیرا گرسنگی های شدید دارند.
فواید بالقوه

برخی از فواید رژیم های سم زدا عبارتند از: * اجتناب از منابع 
غذایی حاوی فلزات سنگین و آلاینده های آلی پایدار * از دست 
دادن چربی های اضافی * ورزش و تعریق منظم * خوردن غذاهای 
سالم و طبیعی و مغذی * اجتناب از غذاهای فرآوری شده * نوشیدن 

آب و چای سبز * کنترل استرس، آرام سازی و خواب خوب
عوارض جانبی

پیش از انجام هرگونه سم زدایی، باید عوارض جانبی آن را بدانید.
محدودیت شدید کالری

کالری  شدید  کردن  محدود  به  توصیه  سم زدا  رژیم های  انواع 
می کنند. محدودیت دریافت کالری می تواند منجر به خستگی 
و ضعف، حساسیت پذیری و بوی بد دهان شود. گرسنگی های 
طولانی مدت نیز ممکن است موجب کمبود انرژی، مواد معدنی و 
ویتامین ها شده و تعادل الکترولیت ها را در بدن به هم بزنند و حتی 
منجر به مرگ شوند. ضمناً متدهای پاکسازی روده که گاهی در این 
رژیم ها توصیه می شوند می توانند موجب دهیدراسیون، گرفتگی، 

نفخ، تهوع و استفراغ شوند.
اوردوز کردن

برخی از رژیم های سم زدا ممکن است ریسک اوردوز کردن در 
مکمل ها، ملین ها، مدرها و یا حتی آب را به دنبال داشته باشند؛ 
چرا که نظارت بر این برنامه ها کم است و خیلی از مکمل های سم زدا 
ممکن است هیچ اساس و تائید علمی نداشته باشند و حتی آنچه در 

برچسب هایشان ذکر شده واقعی نباشد.
رژیم سم زدا برای چه افرادی ممکن است خطرناک باشد؟

کودکان، نوجوانان، افراد سالمند، آن هایی که سوء تغذیه دارند، 
زنان باردار و شیرده و افرادی که مشکلات قند خون دارند و یا دچار 
یکی از اختلال های خوردن هستند نباید تحت رژیم های سم زدا قرار 

بگیرند.

پاکسازی بدن با برنامه های غذایی دتوکس

آیا رژیم های سم زدا واقعاً مفیدند؟
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خواندگان : اسمعیل عطار
خواسته: مطالبه وجه چک

با توجه به تقدیم دادخواست از طرف خواهان به دادگاه عمومی و ارجاع به شعبه شورای 
حل اختلاف وقت رسیدگی تعیین گردیده و به علت شناخته نشدن آدرس خوانده به 
درخواست خواهان و دستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 

یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی میشود..الف 4472
رییس شورای حل اختلاف حوزه سوم شهریار

-------------------------------
به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 

از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه 11
موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 

سلام علیکم 
با احترام آگهی ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 1153/3/97

وقت رسیدگی :  روز   تاریخ 98/1/18 ساعت 15  حوزه سوم شهریار
خواهان: حمیدرضا ایزدی نیا

خواندگان : اسمعیل عطار
خواسته: مطالبه وجه چک

با توجه به تقدیم دادخواست از طرف خواهان به دادگاه عمومی و ارجاع به شعبه شورای 
حل اختلاف وقت رسیدگی تعیین گردیده و به علت شناخته نشدن آدرس خوانده به 
درخواست خواهان و دستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 

یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی میشود..الف 4473
رییس شورای حل اختلاف حوزه سوم شهریار

-------------------------------
رونوشت آگهی انحصار وراثت   

خانم فاطمه ریاحی دارای شناسنامه شماره 3  به شرح دادخواست به کلاسه 257/97 
از این شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که شادروان 
سکینه خاتون کاشی به شناسنامه 4910775471  در تاریخ 94/1/10 اقامتگاه دائمی 

خود بدرود زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به  
1 – فاطمه ریاحی   3   1327   دختر

اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 4470 
دبیر شعبه 5 شورای حل اختلاف شهریار 

-------------------------------
رونوشت آگهی انحصار وراثت   

کلاسه  به  دادخواست  شرح  به  شماره 1   شناسنامه  دارای  صفری  غلامعلی  آقای 
1973/97 از این شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که 
شادروان شمسعلی صفری به شناسنامه 148  در تاریخ 97/10/10 اقامتگاه دائمی خود 

بدرود زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به  
1 – غلامعلی صفری    1   1362   پسر

2 – محمد صفری   4900529664   1375   پسر
3 – جمیله صفری   198   1355   دختر

4 – رقیه صفری   299   1364   دختر
5 – زهرا صفری   0370758870   1371   دختر

6 – معصومه صفری   0370217519   1368  دختر
7 – فاطمه صفری   4900529672   1375   دختر

8 – صفیه خان جهانی   883   1340   همسر
اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 4466 
دبیر شعبه 5 شورای حل اختلاف شهریار

-------------------------------
آگهی ابلاغ اجراییه کلاسه 9700395

باغستان  :شهریار  نشانی  به  دو  هر  بیگی  عباد  ویداله  کشاری  کبری  به  بدینوسیله 
دهمویز خ مهدی ک شهید عبادتی ک شهید شرقی 2 پ 54 بدهکاران پرونده کلاسه 
فوق که برابر گزارش مامور شناخته نگردیده ابلاغ میگردد که برابر سند شماره 62030 
تنظیمی دفترخانه 37 کرج بین شما و شرکت تعاونی اعتبار ثامن الائمه )ع( به مبلغ 
951/000/000 و 0/05 حقوق دولتی بدهکار میباشید که بر اثر عدم پرداخت وجه 
بستانکار درخواست صدور اجراییه نموده پس از تشریفات قانونی اجراییه صادر و بکلاسه 
فوق در این اجرا مطرح میباشد لذا طبق ماده 18 آیین نامه اجرایی مفاد اسناد رسمی بشما 
ابلاغ میگردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجراییه محسوب است فقط یک 
نوبت در روزنامه چاپ و منتشر میگردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود 
اقدام و در غیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه 

شما تعقیب خواهد شد.م الف 4465
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی شهریار

-------------------------------
شماره پرونده:1353/6/96             شماره دادنامه 97/4/23 415

مرجع رسیدگی:حوزه 6 شورای حل اختلاف شهرستان شهریار
خواهان: بانک قرض الحسنه رسالت به مدیر عاملی محمد جواد جلالی بنشانی تهران 

سعادت آباد بالاتر از میدان کاج نبش باغستان یکم پ 15 دفتر مرکزی
خوانده: عین اله ابیلی مجهول المکان  

خواسته: مطالبه وجه چک  
گردشکار:پس ازوصول پرونده وباتوجه به محتویات پرونده وجری تشریفات قانونی قاضی 
شورا بررسی راکافی دانسته وضمن اعلام ختم رسیدگی بشرح ذیل مبادرت به صدور رای 

می نماید.
رای قاضی شورا

درخصوص دعوی بانک قرض الحسنه رسالت با وکالت محمد جواد جلالی بطرفیت 
آقای عین اله ابیلی بخواسته مطالبه مبلغ ده میلیون ریال بابت یک فقره چک به شماره 
به  باتوجه  وارده  بانضمام خسارات  بانک شعبه  005/143984-94/4/28  در عهده 
اعضای شورای حل  نظریه مشورتی  پرونده وملاحظه  تسلیمی ومستندات  عرضحال 
اختلاف واقدامات بعمل آمده ازسوی آن شورا نظرباینکه وجوداصل چک درید خواهان 
و صدور گواهی عدم پرداخت از بانک محال علیه حکایت ازاستقراردین بمیزان خواسته 
واشتغال ذمه خوانده واستحقاق خواهان درمطالبه وجه دارد وباتوجه به مجهول المکان 
بودن خوانده حسب درخواست خواهان وبتجویزازماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی 
مفاد دادخواست ووقت رسیدگی ازطریق نشرآگهی درروزنامه کثیرالانتشار ابلاغ گردیده 
لیکن دلیلی مدلول بر ابراء ذمه یااداء دین ارائه واقامه ننموده لهذا قاضی شورا با استصحاب 
ایراد وخدشه دعوی  از هرگونه  و مستندات خواهان  ماندن دعوی  بقای دین ومصون 
مطروحه را محمول به صحت تلقی وبااختیارحاصله ازماده 9 قانون شوراهای حل اختلاف 
مصوب 94/8/10 مستندا به مواد310 و 313 قانون تجارت و مواد  198-519  قانون 
آیین دادرسی دادگاههای عمومی وانقلاب درامورمدنی و تبصره الحاقی به ماده 2 قانون 
صدور چک حکم به محکومیت به پرداخت مبلغ ده میلیون ریال بابت اصل خواسته ومبلغ 
1/390/000ریال بابت هزینه دادرسی وخسارت تاخیرتادیه ازتاریخ صدور چک لغایت 
وصول آن درحق خواهان صادرواعلام می دارد رای صادره غیابی وظرف بیست روز قابل 
واخواهی درهمین حوزه وسپس ظرف بیست روز قابل تجدیدنظرخواهی درمحاکم محترم 

دادگستری شهرستان شهریار می باشد.م.الف 4463
قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار- منتظری

-------------------------------
شماره پرونده:1350/6/96             شماره دادنامه97/6/26 632

مرجع رسیدگی:حوزه 6 شورای حل اختلاف شهرستان شهریار
خواهان: بانک قرض الحسنه رسالت به مدیر عاملی محمد جواد جلالی بنشانی تهران 

سعادت آباد بالاتر از میدان کاج نبش باغستان یکم پ 15 دفتر مرکزی
خوانده: سید عباس سلیمی مجهول المکان  

خواسته: مطالبه وجه چک  
گردشکار:پس ازوصول پرونده وباتوجه به محتویات پرونده وجری تشریفات قانونی قاضی 

شورا بررسی راکافی دانسته وضمن اعلام ختم رسیدگی بشرح ذیل مبادرت به صدور 
رای می نماید.

رای قاضی شورا
درخصوص دعوی بانک قرض الحسنه رسالت به مدیر عاملی محمد حسین حسین زاده 
بطرفیت آقای سید عباس سلیمی بخواسته مطالبه مبلغ بیست میلیون ریال بابت یک 
فقره چک به شماره 319534-93/11/9  در عهده بانک ملی شعبه بانضمام خسارات 
وارده باتوجه به عرضحال تسلیمی ومستندات پرونده وملاحظه نظریه مشورتی اعضای 
شورای حل اختلاف واقدامات بعمل آمده ازسوی آن شورا نظرباینکه وجوداصل چک درید 
خواهان و صدور گواهی عدم پرداخت از بانک محال علیه حکایت ازاستقراردین بمیزان 
خواسته واشتغال ذمه خوانده واستحقاق خواهان درمطالبه وجه دارد وباتوجه به مجهول 
المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان وبتجویزازماده 73 قانون آیین دادرسی 
مدنی مفاد دادخواست ووقت رسیدگی ازطریق نشرآگهی درروزنامه کثیرالانتشار ابلاغ 
گردیده لیکن دلیلی مدلول بر ابراء ذمه یااداء دین ارائه واقامه ننموده لهذا قاضی شورا با 
استصحاب بقای دین ومصون ماندن دعوی و مستندات خواهان از هرگونه ایراد وخدشه 
دعوی مطروحه را محمول به صحت تلقی وبااختیارحاصله ازماده 9 قانون شوراهای حل 
اختلاف مصوب 94/8/10 مستندا به مواد310 و 313 قانون تجارت و مواد  519-198  
قانون آیین دادرسی دادگاههای عمومی وانقلاب درامورمدنی و تبصره الحاقی به ماده 
2 قانون صدور چک حکم به محکومیت به پرداخت مبلغ بیست میلیون ریال بابت اصل 
خواسته ومبلغ 1/520/000ریال بابت هزینه دادرسی وخسارت تاخیرتادیه ازتاریخ صدور 
چک لغایت وصول آن درحق خواهان صادرواعلام می دارد رای صادره غیابی وظرف 
بیست روز قابل واخواهی درهمین حوزه وسپس ظرف بیست روز قابل تجدیدنظرخواهی 

درمحاکم محترم دادگستری شهرستان شهریار می باشد.م.الف 4464
قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار- منتظری

-------------------------------
شماره پرونده 1305/2/97 شماره دادنامه 2863

مرجع رسیدگی: حوزه دوم شورای حل اختلاف شهرستان شهریار
خواهان :آقای مجتبی عبدی نارین آباد آدرس شهریار خ ولیعصر بانک صادرات ایران

خواسته : استرداد وجه
گردشکار:پس ازوصول پرونده وباتوجه به محتویات پرونده وجری تشریفات قانونی قاضی 
شورا بررسی راکافی دانسته وضمن اعلام ختم رسیدگی بشرح ذیل مبادرت به صدور رای 

می نماید.
رای قاضی شورا

در خصوص دعوی آقای مجتبی عبدی نارین آباد بطرفیت آقای ذبیح اله اعتمادی به 
خواسته صدور حکم به استرداد مبلغ سی میلیون ریال به لحاظ انتقال اشتباهی انضمام 
خسارات وارده با توجه به عرضحال تسلیمی و مستندات پرونده و ملاحظه نظریه مشورتی 
اعضای شورای حل اختلاف و اقدامات بعمل آمده از سوی آن شورا، ماحصل کلام خوهان 
اینست که بعلت اشتباه واریز مبلغ یکصد و هشتاد میلیون ریال بابت یک فقره چک بانکی 
برای مشتری به نام شخصی موسوم جعفر پناهی به حساب خوانده ، علیرغم استرداد مبلغ 
یکصد و پنجاه میلیون ریال آن مشارالیه از استرداد الباقی آن استنکاف ورزیده لذا تقاضای 
صدور حکم بشرح ستون خواسته را دارد و با توجه به اینکه به لحاظ مجهول المکان بودن 
خوانده و حسب درخواست خواهان و به تجویز از ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مفاد 
دادخواست و وقت رسیدگی از طریق نشر آگهی در یکی از روزنامه های کثیر الانتشار به 
خوانده ابلاغ گردیده که در جلسه شورا حاضر نگردیده و لایحه نیز ارسال نداشته و ادعا 
ادعا و مستندات خواهان نیز از هر گونه ایراد و تعرض مصون مانده شورا با عنایت به مراتب 
معروضه و منعکسه نظر به اینکه حسب مفاد پاسخ استعلام به عمل آمده از بانک محال 
علیه، انتقال وجه اشتباهی به حساب خوانده و به میزان مورد ادعا و عدم استرداد الباقی به 
مبلغ بیست و چهار میلیون و پانصد هزار ریال محرز و مسلم می باشد و با توجه به اینکه به 
موجب مقررات قانونی هر کس مالی به دیگری بدهد ظاهر در عدم تبرع است بنابراین اگر 
چیزی به دیگری بدهد بدون اینکه مقروض آن چیز باشد می تواند استرداد کند و با عنایت 
به اعلام خواهان مبنی بر اینکه واریز مبلغ مورد ادعا به حساب خوانده بعلت اشتباه صورت 
گرفته و مقروض نبوده و خوانده نیز دلیلی بر مقروض بودن خوانده به شورا ارائه و اقامه 
ننموده است لهذا قاضی شورا دعوی خواهان را محمول به صحت تلقی و باختیار حاصله 
از ماده 9 شوراهای حل اختلاف مصوب 94/8/10 و به استناد ماده 265 قانون مدنی و 
با رعایت ماده 169 قانون آیین دادرسی مدنی حکم به محکومیت خوانده به استرداد مبلغ 
بیست و چهار میلیون و پانصد هزار ریال در حق خواهان صادر و اعلام می دارد و نسبت به 
مبلغ مازاد بر محکومیت به لحاظ عدم استحقاق و هزینه دادرسی به لحاظ عدم احراز به 
سببیت و خسارت تاخیر تادیه به لحاظ عدم تجمیع ارکان مندرج در ماده 522 قانون آیین 
دادرسی مدنی به استناد ماده 197 و 522 قانون اخیرالذکر حکم به بیحقی خواهان صادر 
و اعلام می دارد رای صادره نسبت به محکومیت غیابی و ظرف 20 روز قابل واخواهی در 
همین حوزه و سپس نسبت به هر دو قسمت ظرف 20 روز قابل تجدید نظر خواهی در 

محاکم محترم دادگستری شهرستان شهریار میباشد.م الف 4469
سید عمار تاجیک
قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار



شنبه -ششم بهمن ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64738
اجتماعی

استاندار قم با اشاره به مشکلات ناشی از کلنگ زنی طرح های عمرانی غیرکارشناسی 
در سالهای گذشته گفت:  آغاز پروژه های عمرانی منوط به درنظر گرفتن پیوست های 

کارشناسی است.
بهرام سرمست در نشست با مدیران استانی وزارت راه و شهرسازی طی سخنانی با تاکید 
بر حاکمیت نگرش سیستمی در مجموعه های عمرانی استان اظهار داشت: برنامه محوری 

باید در اولویت نخست مدیران استان باشد.
وی تعیین اولویت های کاری در حوزه های مختلف را ضروری دانست و افزود: مدیران 
دستگاه های اجرایی باید در کنار انجام رسالت کاری خود، یک پروژه ی اولویت دار تعریف و 

تحقق آن را با تعامل و پیگیری جدی میسر نمایند.
استاندار قم بیان داشت: چشم اندازهایی که از سوی دستگاه های دولتی مشخص می 

شوند باید دست یافتنی باشند.
سرمست در ادامه با بیان اینکه مزیت های نسبی بسیار خوبی در استان قم داریم گفت: 
قرار گرفتن در محور مواصلاتی ۱۷ استان کشور فرصت های بسیار خوبی را برای قم در 

راستای حمل بار و مسافر ایجاد نموده است.
وی به سرانجام رساندن قطار سریع السیر تهران-قم-اصفهان را اولویت اصلی مسئولان 
حوزه عمرانی استان دانست و گفت: مدیران استانی باید پیگیری های لازم از وزارت راه و 
شهرسازی را در این زمینه داشته باشند. نماینده عالی دولت در استان همچنین بازآفرینی 
شهری را یکی از برنامه های اولویت دار استان دانست و بیان داشت: در رابطه با این مسئله 

باید از تعاملمجموعه ی مدیریت شهری و سیستم بانکی استفاده شود.
استاندار قم با بیان اینکه کلنگ زنی طرح های عمرانی باید منوط به داشتن پیوست های 
فرهنگی و زیست محیطی باشد خاطرنشان کرد: پروژه ای که توجیه اقتصادی ندارد نباید 
آغاز شود. سرمست در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه نوسازی ناوگان حمل و 
نقل عمومی در راستای افزایش امنیت مسافرین از اهمیت ویژه برخوردار است تصریح کرد: 
میانگین سنی ناوگان حمل و نقل بار استان بالاتر از میانگین کشور است و برای ساماندهی 

آن باید برنامه ریزی شود.
وی خدمات پلیس راه قم به مسافرین را نیز مورد توجه قرار داد و با بیان اینکه اعتبارات 

استان متناسب با هزینه های سربار نیست گفت: این مسئله باید برای مدیران ملی تبیین و 
شاخص های تخصیص اعتبارات اصلاح شود.

نماینده عالی دولت در استان در بخش پایانی سخنان خود به نقش بسزای هواشناسی در 
جلوگیری از بحران های آب و هوایی نیز اشاره و خاطرنشان کرد: آگاهی بخشی بهمسئولین 
و مردم در رابطه با مسائلی از قبیل سیل، خشکسالی و سرمازدگی می توانداستان را در 

مدیریت و پیشگیری از بحران ها یاری کند.
*پژوهش های دانشگاهی باید كاربردی باشند

استاندار قم  همچنین در هفتمین اجلاس معاونین پژوهشی و فناوری دانشگاههای 
منطقه 4 کشور که در دانشگاه قم برگزار شد با بیان اینکه نتیجه تحقیقات دانشگاه ها در 
عرصه ی عملی باید منجر به تولید ثروت شود اظهار داشت:  پژوهش های دانشگاهی باید 

کاربردی باشند.
دکتر بهرام سرمست طی سخنانی با اشاره به عدم ارتباط نزدیک بین دانشگاه ها، سازمان 
های دولتی و صنعت اظهار داشت: با وجود کارهای صورت گرفته هنوز موفق به ایجاد 

دانشگاه های کارآفرین و پژوهش محور کاربردی نشده ایم.
وی با بیان اینکه نتیجه بعضی از تحقیقات دانشگاه ها در عرصه ی عملی کاربردی نیست 
افزود: سازمان های دولتی ، دانشگاه ها و صنعت به صورت جزیره ای عمل می کنند و خود 

را بی نیاز از یکدیگر می دانند.
نماینده عالی دولت در استان با اشاره به ساز و کارهای ایجاد شده برای ارتباط دانشگاه، 
سازمان های دولتی و صنعت تصریح کرد: چشم انداز این ارتباط بایستی مشخص شده و 

برای عینیت بخشی به آن بایستی برنامه ریزی و تلاش شود.
استاندار قم با تاکید بر اینکه علوم دانشگاهی باید منجر به تولید ثروت شود خاطرنشان 
کرد:  خروجی پژوهش ها و ابتکارات دانشگاهی باید محصولات تجاری باشد که به ایجاد 

اشتغال و تولید منتهی شود.
*شورای آموزش و پرورش باید در شاخص های آموزشی تحول آفرینی كند

استاندار قم همچنین در هفتمین جلسهشورای آموزش و پرورش ، با تأکید بر رسالت و 
مأموریت شورای آموزش و پرورش در تربیت نسلآینده جامعه، گفت: این شورا باید دست 
اندرکار تحول در شاخص های آموزشی دراستان قم باشد.وی اظهار کرد: همدلی و همراهی 
مدیران دستگاه ها در استان باید  شرایط ارتقاء سطحخدمات شورای آموزش و پرورش استان 
را ایجاد  کند.سرمست جایگاه شورای آموزش و پرورش بعنوان بالاترین مرجع تصمیم گیری 
در حوزه مسائل آموزشی را مورد توجه قرار داد و اضافه کرد: باید سیاست گزاری ها در جهتی 
باشد که شتاب و کیفیت خدمات را موجب شود و در انجام امور خرد و کلان آموزش و پرورش 

همه دستگاهها وظایف خود را به نحو احسن اجرا کنند.
استاندار قم با اشاره به واگذاری بخشی از مسئولیت آموزش و تربیت آینده سازان کشور  
تصریح کرد: تربیت صحیح سرمایه های انسانی کشور، وظیفه مهمی است که معلمان و 
کادر مدیریت آموزش و پرورش برعهده گرفته اند و باید با برنامه ریزی دقیق در این مسیر 
گام بردارند. وی با تأکید بر اجرای به موقع برنامه های اجرایی و عملیاتی آموزش و پرورش، 
ادامه داد: در این راستا تشکیل کمیته های تخصصی برای ایجاد هماهنگی بین دستگاهی 

و ایجاد بسترهای مناسب شکل دهی به برنامه ها ضروری است .
رئیس شورای آموزش و پرورش استان، این شورای را تحول آفرین خواند و بیان داشت:اگر 
شورای آموزش و پرورش، رسالت و مأموریت خود را بخوبی ایفا کند، ضمن تضمین کسب 
مهارت های عملی زندگی توسط دانش آموزان، می توان زمینه دوری آنها را ازآسیب های 

اجتماعی و چه بسا فعالیت آنها در زدودن جامعه از آسیب های اجتماعی ایجاد نمود.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد

اجرای طرح شورای معتمد پلیس در 20 نقطه 
ازشهر قم

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به اجرای طرح شورای معتمد 
پلیس در 20 نقطه از قم، امنیت را پیش نیاز تمامی فعالیت ها در جامعه دانست.  سرهنگ 
"مهرداد حاجی زاده" در جلسه "پیشگیری از آسیب های اجتماعی در شورای معتمد 
محله"، ضمن تاکید بر هدفمند سازی مشارکت مردمی در راستای ایجاد امنیت، بر هم 
افزایی کلیه دستگاه ها در این رابطه تاکید کرد. وی در بخش دیگری از سخنان خود، 
انسجام ملی را از جمله دستاوردهای 40 ساله انقلاب اسلامی دانست و تصریح کرد: برخی 
عمال منطقه ای استکبار به کاربری آمریکا به دنبال پمپاژ یاس در کشور بوده تا ایران اسلامی 
را منزوی کنند اما به برکت خون شهدا و ایثارگری های رزمندگان و همچنین هوشیاری رهبر 
معظم انقلاب)مدظله العالی( همواره این توطئه ها خنثی و امت اسلامی طی این سال ها 
در همه صحنه ها حضور داشته و این همآوردی همیشه موجب پیروزی شده است. معاون 
اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم امنیت را پیش نیاز تمامی فعالیت ها برشمرد و 
خاطرنشان کرد: با توجه به قابل ملموس بودن ابعاد مختلف امنیت انتظامی و تاثیر آن در 
امنیت روانی جامعه، این مهم موید تلاش بدون وقفه خدمتگزاران مردم در نیروی انتظامی 
است. سرهنگ حاجی زاده امنیت را شامل همه حوزه ها اعم از سلامت، اقتصاد، اعتماد 
و ... دانسته که مدیریت صحیح، متضمن گستره راهبردی این فرآیند بنیادین شده و می 
تواند موجب تسریع در پایایی و پویایی جامعه شود. معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی 
استان سپس با تاکید بر ایجاد ساز و کار امنیت مردم پایه در قالب طرح شورای معتمد محله، 
اهتمام تمام دستگاه ها در همراهی با پلیس را جز لاینفک این مقوله دانست و داشتن نگاه 
جزیره ای در اجرای طرح مذکور با عناوین مختلف را از آفات اجرایی آن برشمرد. سرهنگ 
حاجی زاده بر شناسایی و جلب مشارکت سازمان های مردم نهاد و برنامه ریزی برای مقابله 
با جرایم و آسیب های مبتلابه محلات تاکید کرد و گفت: شورای معتمد محله در 20 نقطه 
از مساجد و مدارس شهرستان قم اجرا و ۱5 دستگاه و نهاد دولتی و غیردولتی پلیس را 

همراهی خواهند کرد.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد

کشف 190 میلیارد ریال انواع کالای قاچاق در قم
فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۱90 میلیارد ریال انواع کالای قاچاق طی ۱0 ماهه 
گذشته در قم خبر داد.  سردار عبدالرضا آقاخانی ، با بیان این که در راستای سیاست های 
کلی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، اولویت اول نیروی انتظامی مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز است، اظهارداشت: با تلاش همکاران در پلیس آگاهی استان قم طی 48 ساعت 
گذشته لوازم قاچاق شامل لوازم الکترونیکی و خوراکی به ارزش 30 میلیارد ریال کشف 
شده است. فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: با تلاش و عزم همگانی مجموعه 
فرماندهی انتظامی استان قم و استفاده از توان نیروها در بخش های مختلف، بحمدالله 
در ۱0 ماهه گذشته کشفیات در حوزه مبارزه با قاچاق کالا بسیار قابل توجه بوده است. 
وی گفت: در مدت مذکور فرآورده های نفتی ۱3۷ درصد، دخانیات 480 درصد، اقلام 
فرهنگی 289 درصد، لوازم خانگی 44 درصد، پارچه ۱4 درصد و لوازم آرایشی حدود 5 
درصد افزایش داشته است. سردار آقاخانی در ادامه با بیان این که استان قم قطب سوم 
دامپروری کشور را به خود اختصاص داده است، بر اهمیت پیشگیری از قاچاق احشام 
تاکید کرد و افزود: در ۱0 ماهه گذشته کشف احشام قاچاق ۱5 درصد افزایش را نشان 
می دهد همچنین کشفیات در حوزه ارز ۱00 درصد و کل پرونده ها 25 درصد افزایش 
داشته و نیز پرونده های بیش از ۱00 میلیون تومان 33 درصد، بیش از 500 میلیون تومان 
66 درصد و کمتر از ۱00 میلیون تومان ۱9 درصد افزایش داشته است. فرمانده انتظامی 
استان قم گفت: دستگیری متهمان در مدت مذکور ۱4 درصد افزایش داشته و در بحث 
ریالی نیز کشفیات انواع کالا و ارز قاچاق حدود ۱90 میلیارد ریال بوده که در مقایسه با سال 

گذشته 32 درصد افزایش را نشان می دهد.

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم اعلام كرد

کشف 180 کیلوگرم مواد مخدر در قم
جانشین فرماندهی انتظامی استان قم از کشف ۱۷0 کیلوگرم تریاک و ۱0 کیلوگرم 
حشیش طی یک عملیات پلیسی در قم خبر داد.   سرهنگ صیاد درویشی اظهارداشت: 
در پیگیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان البرز مشخص شد قاچاقچیان 
مواد مخدر قصد دارند با دو دستگاه خودرو سمند و پژو 405، مواد افیونی را از یک استان 
مرکزی و با عبور از حوزه استحفاظی قم به تهران منتقل کنند که در ادامه با اعلام به پلیس 
مبارزه با مواد مخدر استان قم، بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار 
گرفت. جانشین فرماندهی انتظامی استان قم بیان داشت: سپس طی هماهنگی های 
قضائی، مأموران به محل های مورد نظر اعزام و با کنترل تردد خودروهای عبوری خودروها 
را شناسایی و متوقف کردند. سرهنگ درویشی خاطرنشان کرد: سرانجام طی بازرسی از 
پژو، ۱۷0  کیلوگرم تریاک در قالب در قالب 2۷5 بطری کوچک پلاستیکی و ۱0 کیلوگرم 
حشیش در قالب ۱0 بسته کشف و 4 نفر در این رابطه دستگیر شدند. جانشین فرماندهی 
انتظامی استان قم گفت: نهایتاً متهمان به انضمام پرونده متشکله برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های كشاورزی شهرداری 
اصفهان  خبرداد

بهره برداری از شهرک خوار و بار اصفهان تا 
تیرماه سال آینده

مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری اصفهان 
از بهره برداری از شهرک خوار و بار اصفهان با ۱۱۱ سوله تا تیرماه سال 98 خبر داد. محمد 
مجیری در نشست خبری با اصحاب رسانه در سلسله نشست های "سه شنبه ها با رسانه"، 
با اشاره به اینکه عدم استقرار واحدهای صنفی در مکان مناسب یکی از مشکلات شهر 
اصفهان به شمار می رود، اظهار کرد: بازار خشکبار در میدان مرکزی میوه و تره بار اصفهان 
در قالب 45 سوله 520 مترمربعی با دفتر کار، در حال احداث است. عملیات ساختمانی 
این شهرک تا تیرماه سال آینده به پایان می رسد و با توجه به اینکه فروش سرقفلی به صنف 
خوار و بار اصفهان آغاز شده، در صورت بهره برداری، قطب خشکبار کشور در اصفهان 
شکل می گیرد. وی ادامه داد: سال آینده 66 سوله دیگر هم به این 45 سوله اضافه خواهد 
شد و در مجموع ۱۱۱ سوله در اختیار اتحادیه خوار و بار اصفهان، قرار می گیرد. این طرح به 
صورت مشارکتی با حضور یک سرمایه گذار در حال ساخت است و واحدهای صنفی خوار 
و بار که به این شهرک منتقل می شوند، باید واحد صنفی خود را ظرف 6 ماه تعطیل کنند. 
مجیری افزود: سرنوشت شهرک طلای اصفهان نیز به دلیل دغدغه هایی که فعالان این 
صنف در مورد امنیت واحدها در این شهرک داشته اند، هنوز به صورت کامل مشخص نشده 
است و اتحادیه طلاسازان اصفهان باید زمین 80 هکتاری که برای این منظور انتخاب شده 

را تحویل بگیرد و با تشکیل یک شرکت سهامی، اقدام به ساخت واحدها و واگذاری کند.

ریس اداره ماشین آلات راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم خبرداد

 تجهیز ناوگان راهداری استان قم به سامانه 
موقعیت یاب 

رئیس اداره ماشین آلات راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم از تجهیز ناوگان 
راهداری استان قم به سامانه موقعیت یاب جی پی اس )GPS ( خبر داد.

احمد دادآفرین اظهارداشت :به منظور افزایش ضریب بهره وری و ساماندهی هر چه بهتر 
ناوگان راهداری استان قم، طرح تجهیز ماشین آلات و خودروهای این اداره کل به سامانه 
موقعیت یاب GPS اجرا گردید، وی افزود:از مجموع ۱۱6 دستگاه انواع ماشین آلات و 
خودروهای ناوگان راهداری استان قم، تاکنون ۱09 دستگاه مجهز به سامانه موقعیت یاب 
GPS شده اند.وی هزینه اجرایی این پروژه را بالغ بر پانصد میلیون ریال عنوان کرد و افزود: 
طی بازه زمانی یکساله ای، طرح تجهیز ناوگان راهداری و خودرویی این اداره کل اجرا 
 GPS و مورد بهره برداری قرار گرفت.دادآفرین از ویژگی های های سامانه موقعیت یاب
منصوب بر ماشین آلات و خودروهای این اداره کل به تعیین دقیق موقعیت مکانی، سرعت 
وسیله نقلیه، میزان کارکرد اشاره کرد و ادامه داد: از دیگر قابلیت های این سامانه می توان 
به تعیین دقیق میزان سوخت مصرفی، ثبت دفعات استارت خودرو و... اشاره کرد.رئیس 
اداره ماشین آلات راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم منبع تغذیه و درگاه پشتیبان 
موقعیت یاب های جی، پی اس های منصوب بر ناوگان راهداری قم را سامانه مدیریت 
ناوگان عنوان کرد و توضیح داد: با توجه به قابلیت های فنی این سامانه و آنتن دهی 
مطلوب آن، روند نظارتی وکنترل کمی، کیفی ناوگان، از دقت چشمگیری برخوردارمی 
باشد.وی خاطر نشان ساخت: با عنایت به تمهیدات به عمل آمده، ارتقاء همگام ساختار 
سخت افزاری ونرم افزاری ناوگان راهداری در اولویت برنامه های سازمان متبوع می باشد.
دادآفرین تاکید کرد: ارائه هرچه بهترخدمات موضوعه به کاربران جاده ای در سایه بروز 

رسانی ادوات وامکانات میسور می باشد که این مهم در دستورکار این اداره کل قرار دارد.

مدیرعامل شركت گاز استان اصفهان  خبرداد

بازیابی پساب در شرکت گاز استان اصفهان
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان گفت: پساب خاکستری تولیدی ناشی از روشویی 
و دوش های آب گرم، پس از جداسازی و ذخیره سازی، تصفیه شده و به پکیج تصفیه 
پمپاژ می گردد و پس از تصفیه کامل و ذخیره در مخزن های مخصوص، برای آبیاری 
4هزارمترمربع فضای سبز به کار میرود.  مهندس علوی، با اشاره به اینکه دراین سیستم 
پیش بینی شده روزانه حدود 2هزار لیتر پساب تولیدی، تصفیه و برای فضای سبز موجود 
استفاده گردد، افزود: با این تکنولوژی ماهانه حدود 60 مترمکعب آب صرفه جویی شده و 

به عنوان منبع تولید در نظر گرفته می شود. 

شهردار قم: 

سازمان فرهنگی هنری شهرداری با برنامه
 عمل می کند

 شهردار قم گفت: در این چند سال، من کوشش کردم از ظرفیت های فرهنگی و مردمی 
موجود در قم استفاده شود و در این راستا جای یک سازمان فرهنگی قوی در قم خالی بود 

که خوشبختانه دیگر نیست و سازمان فرهنگی در حال حاضر خودش را شناخته است.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در خصوص اقدامات اخیر سازمان فرهنگی، هنری، 
ورزشی شهرداری قم اظهار کرد: سازمان فرهنگی، هنری ورزشی شهرداری، امروز برنامه 

دارد، خط کشی راه دارد و ما دقیقا به آن چیزهایی می پردازیم که در شأن قم است.
وی گفت: در این چند سال، من کوشش کردم از ظرفیت های فرهنگی و مردمی موجود 
در قم استفاده شود و در این راستا جای یک سازمان فرهنگی قوی در قم خالی بود که 
خوشبختانه دیگر خالی نیست و سازمان فرهنگی در حال حاضر خودش را شناخته است.

شهردار قم با بیان اینکه امیدوارم که از نظر بودجه و حمایت ها و هم از نظر فکر و اندیشه، 
در مسیر تقویت این حرکت، شاهد اقدامات لازم باشیم، افزود: ما حرکت کردیم و ان شاءلله 
یک سازمان فرهنگی، ورزشی در شهر داشته باشیم که بتواند به عنوان الگو در کشور عمل 
کند. وی از جشنواره های برگزار شده و استقبال مردمی از آنها به عنوان حرکت هایی یاد 
کرد که در عین سادگی، در بدنۀ خود، اهدافی را دنبال می کند که اهداف تمدن اسلامی 
است و از سوی مقام معظم رهبری نیز مورد تأکید است. دکتر سقائیان نژاد با تاکید بر اینکه 
اهمیت دادن به جوانان و شناخت ظرفیت های درونی جوان و خانواده و بزرگداشت این ها 
برای مقابله با تهاجم هایی که نظام ما با آنها مواجه است، موضوعی بسیار جدی است، 
خاطرنشان کرد: رساندن فرهنگ و ظرفیت های ما به دیگران بعد از چهل سال، یعنی 
پویایی جامعه و هم افزایی ملی که از اهداف اولیه انقلاب اسلامی است. وی با اشاره به 
اینکه باید بتوانیم کارهای خوب همدیگر را افزایش دهیم و به کارهای اصلی بپردازیم و از 
حواشی دوری کنیم تا هرچه بیشتر مردم را در ادارۀ امور کشور دخالت دهیم، یادآور شد: 
مردم باید به صحنه بیایند و شهرداری قم به دنبال آن است تا با هر اقدام ممکن، موجب 
رضایت مندی و خودباوری بیشتر بین شهروندان شود و این همان چیزی است که کشور 
دنبال آن است تا در مقابل تهاجماتی که در ابعاد مختلف به فرهنگ و تمدن و توانایی های 

ما صورت می گیرد، از آمادگی کافی برخوردار باشیم.

معاون فنی و عمرانی شهردار قم :

بخشی از تجهیزات مترو قم از شرکت های 
داخلی تامین می شود

معاون فنی و عمرانی شهردار قم گفت: تا جایی که امکان دارد سعی داریم برای تامین 
تجهیزات مترو از منابع داخلی استفاده کنیم و هستند شرکت هایی که بتوانند بخشی از 

امکانات را با استفاده از تجربیات خارجی تولید کنند.
 علیرضا قاری قرآن با بیان اینکه فاز نخست مترو قم 6 ایستگاه دارد که حدود 5٫2 
کیلومتر طول با احتساب دپو دارد، اظهار کرد: این بخش خط اول مترو از ایستگاه قلعه 
کامکار تا میدان مطهری پیش بینی شده است و کارگاه های ساختمانی ایستگاه های آن 
فعال است. وی با تاکید بر اینکه بخش ساختمانی طبق زمان بندی پیش  می رود، تصریح 
کرد: در این بخش پیشرفت فیزیکی حدود 65 درصد است که بخشی از ایستگاه ها بیشتر 

و بخشی پیشرفت کمتری دارند.
معاون شهردار قم با اشاره به اینکه مشکل اصلی مترو تامین تجهیزات و متروسیستم 
شرکت های  هستند؛  وابسته  خارجی  شرکت های  به  عمدتا  تجهیزات  افزود:  است، 
اروپایی در بخش متروسیستم اولویت بودند اما با اتفاقاتی که امسال رخ داد کلا ارتباط با 

شرکت های مربوطه قطع شده و مجبور شدیم به دو سناریو دیگر برگردیم.
وی اذعان کرد: تا جایی که امکان دارد سعی داریم از منابع داخلی استفاده کنیم و 
هستند شرکت هایی که بتوانند بخشی از امکانات را با استفاده از تجربیات خارجی تولید 
کنند؛ بخشی از این تجهیزات نیز که امکان تولید داخلی ندارد و مجبور به مراجعه به 
شرکت های خارجی هستیم به شرکت هایی مراجعه خواهیم کرد که امکان کار با آنها است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم:

1۳۵میلیارد ریال برای ایمن سازی بوستان ها 
هزینه شده است

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: مجموعا 329 پروژه با 
اعتباری بالغ بر ۱3 میلیارد و 500 میلیون تومان در شهر قم ایمن شده است.

پیام جوادیان با بیان اینکه ایمن سازی و ساماندهی سیستم های روشنایی بوستان ها از 
آذر 94 شروع شده است، گفت: از این تاریخ تا مهر 95 حدود ۱6۱ پروژه،  از آبان 95 تا 
اسفند 95 حدود 25 پروژه،  در سال 96 حدود ۱04 پروژه و در سال 9۷ نیز 39 پروژه فضای 
سبز در شهر قم ایمن سازی شد. وی با بیان اینکه مجموعا 329 پروژه با اعتباری بالغ بر 
۱3 میلیارد و 500 میلیون تومان در شهر قم ایمن شده است، تصریح کرد:  کاهش پروژه ها 
در سال 9۷ به دلیل افزایش شدید قیمت لوله و کابل بوده است که مشکلات متعددی در 
مسیر پروژه های فضای سبز ایجاد کرده است. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری قم تصریح کرد: از اواسط سال 96 تا امروز بوستان نا ایمن نداریم و ایمن سازی به 

اتمام رسیده و ادامه این پروژه در قالب تکمیل روشنایی بوستان ها است.
وی همچنین به دیگر اقدامات سازمان پارک ها در راستای ایمن سازی و استانداردسازی 
بوستان های شهر اشاره کرد و افزود:  ۱5 میلیارد ریال نیز طی ۷5 پروژه خرد و کوچک از 

ردیف ماده ۱3 ایمن سازی جزئی در شهر صورت گرفته است.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم تاكید  كرد

کاهش آلودگی اتوبوس ها در طرح اورهال 
ناوگان اتوبوسرانی 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم تاکید بر کاهش آلودگی اتوبوس ها در طرح 
اورهال ناوگان اتوبوسرانی را اولویت شهرداری عنوان کرد.

 عباس ذاکریان با بیان اینکه هزینه نگهداری و تعمیرات ناوگان اتوبوس رانی فرسوده نیز 
بسیار زیاد است اضافه کرد: بخش خصوصی توان تأمین هزینه های این کار را ندارد. معاون 
شهردار قم با تاکید بر اینکه در طرح اورهال اتوبوس های فرسوده مبنای کاهش سطح 
آلودگی آنها را مد نظر قرار داده است، گفت: با وجود هزینه های بالا، یک سالی هست که 
نوسازی ناوگان جزو رویکردهای اصلی بخش حمل و نقل شهرداری قم قرار گرفته است و 
هر هفته  شهردار راساً پیگیر روند تأمین اعتبار و خرید اتوبوس های جدید هستند. وی با 
اشاره به طرح جدید دولت برای تامین ناوگان اتوبوس رانی شهرها گفت: در این طرح قرار 
بر این است که 50 درصد هزینه از محل صرفه جویی مصرف سوخت توسط دولت پرداخت 
شود و وزارت نفت تعهد آن را در قالب صندوق توسعه ارزی داده و 50 درصد مابقی نیز به 
صورت 30 درصد وام 60 ماهه ۱8 درصد و 20 درصد آورده شهرداری باشد. ذاکریان اضافه 
کرد: با وجود پیگیری های زیادی که شهرداری داشته خصوصاً با مکاتباتی که با نمایندگان 

و رئیس مجلس شورای اسلامی شده هنوز این طرح به نتیجه نرسیده است.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

پسماندهای عفونی باید توسط تولیدکننده 
بی خطر و دفع شود

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: دفع پسماندهای پزشکی مُسکن 
است و طبق قانون، مدیریت پسماندهای خطرناک و پزشکی بر عهده تولیدکننده است و 

باید در بحث بی خطرسازی و دفع، مبادی ذی ربط برنامه ریزی اجرائی داشته باشند.
سیدعبدالله میرابراهیمی با بیان اینکه روزانه در سطح شهر حدود 6 تن پسماند عفونی به 
صورت مستقیم و غیرمستقیم توسط پیمانکاران فعالان حوزه پزشکی جمع آوری می شود 
اظهار کرد: 4 تن این پسماند را شهرداری از سطح بیمارستان ها جمع آوری می کند و دو تن 
توسط پلی کلینیک ها و مطب ها جمع آوری می شود که توسط مجموعه نظام پزشکی نهایتاً 
تحول شهرداری می شود. وی اذعان کرد: مشکل عمده در بحث پسماندهای عفونی این 
است که گاهاً دیده می شود که تولید کنندگان جزء مثل مطب ها یا قراردادهای مستقیم 
ندارند یا به نحو احسن عمل نکرده و مشاهده می شود در کیسه های مشکی رنگ در کنار 
دیگر پسماندها جمع آوری پسماند عفونی صورت می گیرد. مدیرعامل سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری قم با تأکید بر اینکه مشکل پسماند عفونی در بیمارستان ها و درمانگاه ها 
حل شده و جمع آوری به درستی صورت گرفته و برای دفع تحویل شهرداری می شود اظهار 
ن است و طبق قانون، مدیریت پسماندهای خطرناک  کرد: دفع پسماندهای پزشکی مُسَکِّ
و پزشکی بر عهده تولیدکننده است و باید در بحث بی خطرسازی و دفع، مبادی ذی ربط 
برنامه ریزی اجرائی داشته باشند که با توجه به عدم ایجاد این امکان، شهرداری برای 
همکاری در حال دریافت آن ها و دفن بهداشتی است. وی اذعان کرد: تاکید داریم تا حد 
امکان پسماندهای عفونی را به صورت بهداشتی بی خطر کرده و دفع کنیم و اگرچه برخی 

از آن ها از طریق اتوکلاوها کم خطر می شود ولی همچنان مشکل وجود دارد.

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاكسیرانی شهرداری قم  خبرداد

رونمایی از 20 دستگاه تاکسی جدید آریو و 
برلیانس در قم

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از رونمایی از 20 دستگاه 
تاکسی جدید آریو و برلیانس در قم خبر داد. مرتضی عزتی با اشاره به رونمایی از 20 
دستگاه تاکسی جدید آریو و  برلیانس و ناوگان نوسازی شده تاکسیرانی اظهار کرد:  این 
خودروهای پاک جایگزین خودروهای آلاینده و فرسوده شهر قم که مشکلاتی هم در روند 

خدمت رسانی هم از نظر آلودگی هوا داشتند شدند.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم جزییات 
بودجه پیشنهادی شهرداری قم برای سال آینده را تشریح 

کرد.
بودجه  تشریح  خبری  نشست  در  رنجبر  محسن 
پیشنهادی شهرداری قم برای سال ۱398، با بیان اینکه 
بودجه ۱398 شهرداری سومین بودجه در قالب برنامه  قم 
۱400 است اظهار کرد: سیستم های بازخورد استراتژیک 
و… در این سال ها وظیفه نظارت بر روند تحقق بودجه طبق 

برنامه و چشم انداز شهر قم را بر عهده داشته است.
اهداف  به  رسیدن  برای  شهرداری  اینکه  بیان  با  وی 
اقداماتی تعریف کرده که وارد بودجه شده است تصریح 
کرد: این اقدامات زمانی ارزشمند هستند که اهداف ما را 
برای رسیدن به چشم انداز پوشش دهند؛ مثلا اگر سرانه 
فضای سبز را به میزان ایده آل مورد نظر برنامه برسانند 

جذاب هستند.
معاون شهردار قم با تاکید بر اینکه چشم انداز شهر قم ۷ 
گزاره دارد که هرکدام با شاخص هایی کنترل می شود اظهار 
کرد: این سامانه های بازخوردگیری وضعیت تحقق هرکدام 
از شاخص های 50 گانه را نشان می دهد؛ بر این اساس 

خروجی هایی به دست آمده که مبنای برنامه ریزی است.
از  آمده  دست  به  اطلاعات   براساس  اینکه  بیان  با  وی 
 ۱398 سال  بودجه  تدوین  بازخوردگیری  سیستم های 
صورت گرفته است افزود: ما در قالب هر هدف، راهبردی 
داریم که سیاست هایی نیز برای آن تدوین شده و در نهایت 
این سیاست ها به طرح ها ختم می شود که پروژه تعریف 
شده و طرح به سرانجام می رسد و در سیستم برنامه  تمام 
این طرح ها عدد و رقم گرفته است. رنجبر بیان کرد: به 
نشان  عددی  کمیت  سبز  فضای  حوزه  در  مثال  عنوان 
باید  می دهد که توسعه فضای سبز تفرجگاهی شهری 
در سال ۱398 بالغ بر 206 هزار و 323 مترمربع باشد تا 

بتوانیم در مسیر اهداف چشم انداز قرار بگیریم.
وی اذعان کرد: براساس اعداد به دست آمده در این قالب 
و طبق چشم انداز، اقدام در زمینه پیش بینی هزینه های 

مالی صورت گرفت و نهایتاً رقم های بودجه کسب شد.
*پیش بینی اجرای ۱۶۰ پروژه بزرگ با اعتباری بالغ 

بر ۱۸۳۰ میلیارد تومان
معاون شهردار قم با بیان اینکه ۱60 طرح پیش بینی شده 
از 500 طرح در این قالب بالغ بر هزار و 830 میلیارد تومان 
بودجه نیاز دارد خاطرنشان کرد: بر این اساس این بودجه 
در مناطق بررسی شد تا بتوانیم وضعیت هر منطقه ای را به 

دست آورده و جزئی تر بتوانیم برنامه ریزی کنیم.
وی ادامه داد: براساس این طراحی، هر منطقه باید طبق 
سامانه بودجه پروژه برای هر طرح معرفی می کردند و طبق 
این کار 852 ردیف بودجه ای به میزان هزار و 600 میلیارد 

تومان اطلاعات در این سامانه ثبت شد.
شهرداری  درآمدی  وضعیت  بررسی  به  اشاره  با  رنجبر 

بودجه  تدوین  در  مطلوب  سیستمی  به  دستیابی  برای 
پیش بینی  برای  را  مختلفی  آیتم های  کرد:  خاطرنشان 
به  توجه  با  نهایتا  و  کردیم  استفاده  شهرداری  درآمدی 
ردیف های مختلف عدد 2 هزار و 350 میلیارد تومان برای 
بودجه شهرداری در سال آینده در کمیته های تخصصی به 
تصویب رساندیم. وی با بیان اینکه در این مرحله با بررسی 
درخواست های مناطق و سازمان ها نزدیک 460 میلیارد 
تومان از این سقف مالی صرف مصارف جاری شهرداری 
می شود اذعان کرد: در نهایت بررسی درخواست ها انجام 
شد و تعدیل و افزایش طرح ها و رقم مربوط به آنها صورت 

گرفت تا بتوانیم به شرایط واقعی برسیم.
*پیش بینی هزار و ۸۸۷ میلیارد تومان بودجه عمرانی 
بودجه  نهایت  در  اینکه  بر  تاکید  با  قم  شهردار  معاون 
پیشنهادی برای سال ۱398 شهرداری با رقمی بالغ بر هزار 
و 88۷ میلیارد تومان عمرانی و 462 میلیارد تومان جاری 
براساس  کرد:  اظهار  شد  شهر  اسلامی  شورای  تحویل 
اهداف ۱۱ گانه رقم مربوط به هر هدف مشخص شده 
است. وی اذعان کرد: با هدف حفاظت و برخورداری از 
محیط زیست پایدار و باکیفیت شهری ۱65 میلیارد تومان، 
روان، متعادل و سالم سازی عبور و مرور شهری 6۱6 میلیارد 
تومان، بهره مندی از محیط و فضای امن شهری 32 میلیارد 
تومان، کاهش خطرپذیری و ارتقا ایمنی شهر 6۱ میلیارد 
تومان، رونق اقتصادی شهر و توسعه منابع پایدار و مشارکت 
بخش خصوصی 30۱ میلیارد تومان، توسعه شهر خلاق 
و هوشمند ۱9 میلیارد تومان، تحقق حکمرانی و مدیریت 
اسلامی و مطلوب 6٫5 میلیارد تومان، سازماندهی کالبدی 
شهری  منظر  و  سیما  کیفیت  بهبود  و  شهر  محتوایی  و 
۱9٫5 میلیارد تومان، توسعه متوازن و متعادل تجهیزات، 
تاسیسات و خدمات شهری برای شهروندان وزائرین 63 
میلیارد تومان، ترویج و اعتلای میراث و هویت فرهنگی، 
بودجه  تومان  میلیارد   3٫8 قم  شهر  انقلابی  و  تاریخی 
اختصاص داده شده و پیشنهاد به شورای اسلامی شهر 
ارائه شده است. رنجبر با بیان اینکه نزدیک به 560 میلیارد 
تومان دیون شهرداری نیز در بودجه سال آینده شهرداری 
پیش بینی شده است اذعان کرد: این رقم شامل تسویه 

حساب ها با بانک ها، غرامت و صلح نامه مناطق و… است.
وی نسبت هرکدام از اهداف را مورد توجه قرار داد و افزود: 
در مناطق مختلف نیز بودجه توزیع مطلوبی داشته و مرکز 
بیشترین سهم بودجه را دارد چراکه پروژه های ویژه شهر در 
قالب بودجه مرکز پیش بینی شده است. معاون برنامه ریزی 
و سرمایه انسانی شهردار قم گفت: به جز بودجه شهرداری 
که 2 هزار و 350 میلیارد تومان است حدود 300 میلیارد 
مجموعا  که  است  شهرداری  سازمان های  بودجه  تومان 
بودجه شهرداری و سازمان ها بالغ بر 2 هزار و 6۷8 میلیارد 
تومان است. وی اذعان کرد: استفاده از فاینانس، اوراق 
مشارکت و وام نیز در بودجه پیشنهاد شده که در صورت به 

سرانجام رسیدن به رقم اضافه می شود.
جلسات  ساعت  نفر  هزار   ۲ از  بیش  *صرف 

كارشناسی برای تدوین بودجه 
رنجبر با بیان اینکه بیش از 2 هزار نفر ساعت جلسات 
کارشناسی برای تدوین بودجه سال 98 شهرداری زمان 
در  بررسی  کارهای  کرد:  خاطرنشان  است  شده  صرف 
شورای شهر در خصوص بودجه سال آینده آغاز شده و 
پس از بررسی و تصویب در جلسه علنی، رقم نهایی اعلام 

خواهد شد.
وی با تاکید بر اینکه تمام تلاش شهرداری بر این است که 
طبق برنامه قم ۱400 و چشم انداز ۱4۱4 بودجه سالانه را 
تدوین کند اظهار کرد: از رقم 2 هزار و350 میلیارد تومانی 
بودجه سال آینده ۷80 میلیارد تومان عدد نقدی است 
که باید اخذ گردد؛ از این رقم 462 میلیارد تومان بودجه 
جاری و نزدیک به ۱80 میلیارد تومان هزینه جاری شامل 
90 میلیارد تومان نظافت شهر و جمع آوری پسماند، 46 
میلیارد تومان نگهداری فضای سبز، 40 میلیارد تومان 
هزینه خدمات ایمنی و آتش نشانی و ۱80 میلیارد تومان 
هزینه های داخلی است. معاون شهردار قم اذعان کرد: 
باقی هزینه های شهرداری از محل های دیگری چون اوراق 
تسویه دیون از دولت، وام، سرمایه گذاری بخش خصوصی 
تامین خواهد شد؛ امیدواریم بتوانیم بالغ بر 300 میلیارد 
تومان در حوزه سرمایه گذاری جذب منابع مالی داشته 
باشیم. وی با بیان اینکه پیشنهاد و پیش بینی برای درآمد 
تومان  میلیارد  آینده 4۱6  برای سال  از عوارض  حاصل 
است افزود: پیش بینی ما در این بخش شامل تامین ۱50 
میلیارد تومان از محل عوارض پروانه های ساختمانی، 63 
میلیارد تومان مازاد بر تراکم، ۱3 میلیارد تومان کسب و 
پیشه، 30 میلیارد تومان حذف پارکینگ و ۱60 ملیارد 

تومان ماده ۱00 و سایر عوارض است.
رنجبر گفت: مابقی بودجه شهرداری از منابع داخلی 
شهرداری تامین می شود؛ اگر پیش بینی ها درست بوده و 
مشارکت در ساخت و ساز صورت گیرد بیش از 4۱6 میلیارد 
تومان نمی توانیم تامین کنیم و حدود هزار و 900 میلیارد 
تومان از منابع داخلی شامل سرمایه گذاری، ارزش افزوده، 

وام، دیون و… باید تامین شود.
*۲۰ درصد بودجه شهرداری از محل عوارض مردم 

تامین می شود
وی با بیان اینکه 20 درصد بودجه شهرداری از محل 
عوارض مردم تامین می شود اظهار کرد: ادامه تملک فاز 
پنج عماریاسر و شروع عملیات اجرایی آن، اتمام تملک 
تقاطع کیوانفر و خیابان امام خمینی)ره( و آغاز عملیات 
اجرایی تقاطع غیرهمسطح آن، تکمیل تملکات و آغاز 
عملیات عمرانی تقاطع میدان امینی بیات، اجرای عملیات 
عمرانی تقاطع بلوار فردوسی و بلوار پیامبر اعظم، تکمیل و 
بهره برداری تقاطع سه سطحه میدان ولیعصر، آغاز عملیات 
عمرانی تقاطع غیرهمسطح بلوار شهدای روحانیت و بلوار 
امام رضا، بازسازی ناوگان اتوبوسرانی و جایگزینی ناوگان 
فرسوده با اتوبوس های جدید، خرید، نصب و مکانیزاسیون 
پرندگان  باغ  اول  فاز  راه اندازی  پیاده شهر،  پل های عابر 
اتمام احداث و بهره برداری از مجتمع های فرهنگی ورزشی 
مناطق، راه اندازی فاز اول دریاچه مصنوعی قم و ادامه 
پروژ ه های شهر هوشمند و عملیاتی کردن کارت هوشمند 

شهروندی جزو پروژه های شاخص سال آینده است.
معاون برنامه ریزی و سرمایه  انسانی شهردار قم گفت: 20 
درصد بودجه سال آینده شهرداری جاری و 80 درصد آن 
عمرانی است در حالی که بررسی بودجه دولت و شهرهای 
دیگر نشان می دهد که این نسبت بسیار خوب است و 
عزم توسعه خدمات در شهر را نشان می دهد و عملکرد 
سال های اخیر نیز نشان می دهد که زیرساخت های خوبی 

به شهر اضافه شده است.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم تشریح کرد
جزییات بودجه پیشنهادی شهرداری قم برای سال آینده

استاندار قم:

پروژه ای که توجیه اقتصادی ندارد نباید آغاز شود 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: قم میزبان ۱5 فیلم از مجموع 30 
فیلم در جشنواره فیلم فجر در دو سینمای منتخب ونوس و تربیت از ۱3 تا ۱۷ بهمن ماه 

است.
سی و هفتمین جشنواره فیلم فجر برای پنجمین سال متوالی در قم خبر داد و اظهار 
داشت: فیلم های این جشنواره در سینما ونوس و سینما تربیت به نمایش گذاشته 
می شود. وی همچنین به راه اندازی بخش شاپرک در این جشنواره اشاره و بیان کرد: 
پنج فیلم با موضوع کودکان در سانس صبح از شنبه ۱3 تا چهارشنبه ۱۷ بهمن ماه به 
صورت رایگان در اکران می شود. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با اشاره به عناوین 
فیلم های جشنواره فیلم فجر بیان کرد: شب آفتابی، پاستاریونی، بنیامین، ضربه فنی و 
آخرین داستان عناوین فیلم هایی است که به صورت رایگان برای کودکان و نوجوانان در 
قم اکران می شود. وی با بیان اینکه هر فیلم در سه سانس مختلف در سینماهای منتخب 
اکران می شود، عنوان کرد: علاقمندان به دیدن فیلم های جشنواره فیلم فجر می توانند با 

دریافت بلیط به مبلغ ۱0 هزار تومان به تماشای این فیلم ها بپردازند.
*علت اكران نشدن برخی فیلم ها در قم

حسینی کاشانی در پاسخ به برخی انتقادها مبنی بر اکران نشدن برخی فیلم ها در قم 
بیان کرد: انتخاب فیلم ها برای اکران در استان ها توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و 
همچنین نظر تهیه کننده آن ها می باشد و در داخل استان هیچ گونه ممیزی برای انتخاب 
فیلم ها وجود ندارد. وی با اشاره به تقارن ایام فاطمیه دوم با دهه فجر، گفت: تلاش 
شده اکران فیلم های فجر در فرصت زمانی تا پیش از ایام فاطمیه صورت بگیرد و در این 
راستا قم از ۱2 تا ۱8 بهمن ماه میزبان جشنواره فیلم فجر است. مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قم از انعقاد تفاهم نامه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی با صدا و سیمای قم 
خبر داد و خاطرنشان کرد: بر اساس این تفاهم نامه هر روز به صورت زنده 45 دقیقه برنامه 
ساخته و پخش می شود. وی خاطرنشان کرد: 30 فیلم سودای سیمرغ و نگاه نو در این 

جشنواره حضور دارند که استان قم میزبان ۱5 فیلم از هر دو گروه است.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد

قم میزبان 1۵ فیلم ازجشنواره فیلم فجر 
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نگاهی تاریخی و تحلیلی به نامه نگاری وزرا به رهبری 

نامه ای با محتوای مسوولیت و مطالبه همراهی 

نگارش نامه وزرای دولت خطاب به رهبری در مقاطع زمانی مختلف مسبوق به سابقه 
و به نوعی معرف ویژگی ها یا اختلاف نظرهای سیاسی آن دوره زمانی است. 

اظهارات اخیر وزیر کار و برخی از نمایندگان مجلس درباره نامه مشترک شماری از 
وزیران خطاب به رهبر انقلاب، پاسخی به شایعات و گمانه زنی ها درباره محتوای نامه بود. 
امروز و دیروز سخنان »محمد شریعتمداری« وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در 
بسیاری از مطبوعات و رسانه ها بازتاب یافت. شریعتمداری ضمن تایید این نامه به رهبری 
درباره بررسی لوایح مربوط به FATF اظهار داشت »مفاد این نامه تقاضا از ایشان برای 

تسریع در رسیدگی این لوایح در مجمع تشخیص مصلحت نظام است.«
وی در گفت وگو با خبرگزاری جمهوری اسلامی بیان داشت: فکر می  کنم دو یا سه 
اظهارنظر مکتوب رهبر معظم انقلاب ذیل نظر شورای عالی هماهنگی سه قوه هم منفرداً 
در مورد هر کدام از این لوایح به صورت جداگانه و هم مجتمعا اخذ شده است؛ یعنی کاملا 
پیداست که متناسب با روند طبیعی قانونی کار، رهبر معظم انقلاب با تحقق این شرایط 

موافقت فرموده اند.
وی با یادآوری شرایط پیش روی کشور و تحولات بین المللی تصریح کرد: تاخیر در 
تصویب، ممکن است تبعاتی برای کشور در عرصه های گوناگون داشته باشد و انتقالات 
مالی را با مشکل مواجه کند. از این جهت موضوع لوایح چهارگانه مرتبط با FATF برای 
دولت از حساسیت ویژه ای برخوردار بوده و دولت علاقه مند است تا در این فرصت محدود 

این اقدام به نتیجه برسد. 
در همین پیوند، »علی مطهری« نایب رئیس دوم مجلس در گفت وگو با خبرگزاری 
مجلس چنین توضیح داد: تعیین تکلیف دو لایحه CFT و پالرمو قبل از اتمام مهلت 
FATF مورد نظر و توجه وزرا بوده است از این رو از مقام معظم رهبری برای تسریع در 
تعیین این تکلیف درخواست شده تا از این مهلت عبور نکنیم. نماینده تهران با تاکید بر 
اینکه نامه مذکور تنها درخواست تسریع در تعیین تکلیف لوایح نام برده است، گفت: با 
توجه به تغییرات مجمع تشخیص مصلحت نظام احتمال تصویب دو لایحهCFT و پالرمو 

قوی تر از گذشته است.
»علیرضا رحیمی« دیگر عضو هیات رئیسه مجلس نیز در صفحه مجازی خود درباره 
حاشیه سازی های پیرامون نامه اخیر نوشت: عضو جبهه پایداری درکمیسیون امنیت ملی 

در تحریفی آشکار، این نامه را تعبیر به تهدید به استعفای جمعی از کابینه کرده است.
واکنش ها به این نامه ادامه یافت تا جایی که رئیس بسیج اساتید در پاسخ به توئیت 
رحیمی نوشت »اگر این حرف راست باشد تردید نمی کنیم شب نامه وزیران، همان 
زهرنامه و ناخواسته، عملی ضدانقلابی است و می کوشد ناامیدی از غرب دوستی، بدعملی 
دولت محترم و سقوط مقبولیتِ ائتلاف تکنوکرات اصلاح طلب در سپهر عمومی ایران را 

به رهبر دوراندیش منتسب کند!«
در یکی از آخرین اظهارنظرها، رئیس دفتر رئیس جمهوری با اشاره به نامه وزرا به رهبر 
انقلاب گفت: رهبری پاسخ نامه را هم دادند اما من از خبرسازی  ها متاسفم که می خواهند 
اختلاف در کابینه و میان دفتر رهبری و دولت را رواج دهند در حالی که به هیچ وجه 

بحث استعفا مطرح نبوده است.
از دید تحلیلگران سیاسی، نگارش نامه های اینچنین غالبا در راستای درخواست 
استفاده مسوولان ارشد کشور از اختیاراتشان جهت گشایش گره هایی سیاسی، قانونی یا 
ساختاری صورت می گیرد یا مسائلی که به دلیل نقش آفرینی چند نهاد مختلف نیازمند 

دستوری عالی برای هماهنگی و رفع اختلاف است.
اوایل دی ماه بود که »سیدمحمد بطحایی« وزیر آموزش و پرورش از نگارش نامه 
ای خطاب به مقام معظم رهبری در خصوص تبلیغات پرتعداد و ناسالم برخی موسسات 
در رسانه ها خبر داد که بنا بر اعلان وی »مورد لطف و نظر مساعد ایشان قرار گرفت و 

دستورات موثری در این خصوص صادر نمودند.« 
البته نامه نگاری هایی از این دست تنها خطاب به رهبری صورت نگرفته و گاه 
امضاکنندگان نامه ها به جای وزرای کابینه در زمره نمایندگان مجلس بوده اند. گاه 
نیز مسوولان اسبق و سابق جهت بیان دیدگاه های اعتراضی یا بیان مطالبات و دیدگاه 
هایشان به صورت خصوصی یا سرگشاده نامه هایی را خطاب به رهبر انقلاب به نگارش 
درآورده اند. از جمله همین چند روز پیش بود که نامه نگاری رئیس جمهوری سابق با 
مضامینی تکراری از جمله محورهای مهم خبری رسانه های فارسی زبانِ غالبا خارجی 

قرار گرفت.
در میان نامه نگاری های مشترک وزرا طی سال های اخیر، نامه چهار وزیر در مهرماه 
94 واکنش های متعددی را به دنبال داشت. نامه ای که نه خطاب به رهبری بلکه »حسن 
روحانی« رئیس جمهوری نوشته شد. در این نامه وزرای اقتصاد، صنعت، کار و دفاع در 
نامه ای مشترک به رئیس جمهوری با انتقاد از برخی تصمیمات و سیاست های ناهماهنگ 
دستگاه ها، هشدار دادند اگر تصمیم ضرب الاجل اقتصادی گرفته نشود، رکود تبدیل به 
بحران خواهد شد.بسیاری از منتقدان دولت در آن مقطع، نگارش این نامه را به معنای 
ایجاد انشقاق در دولت یازدهم دانسته و حتی از جدایی قریب الوقوع این وزرا خبر دادند و 
این در حالی بود که »علی طیب نیا«، »محمدرضا نعمت زاده«، »علی ربیعی« و »حسین 

دهقان« تا پایان در دولت یازدهم باقی ماندند.
در ارتباط با نامه نگاری های مشترک وزیران، نگارش نامه ای با امضای جمعی از 
وزیران سابق دولت »محمود احمدی نژاد« خطاب به رهبر انقلاب در میانه تابستان 91 
بسیاری از نگاه ها را به خود دوخت و حاشیه های گوناگونی را به بار آورد؛ از تکذیب برخی 
از امضاکنندگان نامه تا حمله مدیرمسوول روزنامه »کیهان« به نگارندگان آن و سپس 

عذرخواهی از آنان.
با اوج گیری اختلافات رئیس دولت دهم با حامیان سابق، نامه وزیران پیشین احمدی 

نژاد را برخی تحلیلگران و رسانه ها نوعی تبری جویی از وی قلمداد کردند.
محتوای نامه مذکور شرح درگیری کشور با بحران های ناشی از ناکارآمدی دولت، 
بحران در عرصه بین الملل و بحران اقتصادی بود و نیز این پیشنهاد که با توجه به وضعیت 
حساس کشور ستادی متشکل از رؤسای قوای سه گانه و برخی از عقلای دیگر تشکیل 

شود و مدیریت مسایل اجرایی را طی یک سال پایانی دولت دهم برعهده گیرد.
چندی بعد، »پرویز کاظمی« وزیر رفاه و تامین اجتماعی در دولت نخست احمدی 
نژاد که در زمره نخستین برکنار شدگان این دولت بود، هدف از نگارش این نامه را »ارائه 
راهکار برون رفت از وضع موجود« عنوان و هر گونه سیاسی کاری و غرض ورزی در 

ارسال این نامه را رد کرد.
نگارش نامه هایی نظیر آنچه از سوی وزرای سابق دولت احمدی نژاد رخ داد به عنوان 
نمودی از اختلاف دیدگاه ها در مسائل اجرایی و مدیریتی، در سال های نخست جمهوری 
اسلامی نیز به چشم می آمد و مهمترین نمونه آن نامه نگاری هفت تن از وزیران دولت 

اول »میرحسین موسوی« خطاب به بنیانگذار جمهوری اسلامی بود.
در پی بروز اختلاف دیدگاه ها میان نخست وزیر به عنوان چهره شاخص جناح چپ 
نیروهای انقلابی با جناح راست بر سر نحوه مدیریت اقتصادی کشور، هفت تن از وزرای 
دولت سوم خطاب به امام خمینی )ره( نامه ای نوشتند که در بخشی از آن آمده است 
»عده ای در دولت به دنبال دولتی کردن مردم هستند و عده ای به دنبال مردمی کردن 
دولت. ...اگر بخواهیم از این بن بستی که دچار آن شده ایم، بیرون بیاییم و قفل اقتصاد 

کشور باز شود، باید به دنبال مردمی کردن اقتصاد باشیم.«
در آن مقطع و با توجه به درگیری کشور در جنگ تحمیلی و پیامدهای نامطلوب 
کناره گیری هفت وزیر، در نهایت »احمد توکلی« و »حبیب الله عسگراولادی« وزرای کار 

و بازرگانی از دولت کناره گیری کردند.
ادامه این اختلافات در زمان تشکیل دولت چهارم و ماجرای »گروه 99 نفر« یعنی 
نمایندگانی که به مخالفت با نخست وزیری مجدد موسوی پرداختند، سبب شد تا این 
بار نه وزرا بلکه 135 تن از نمایندگان نامه ای را در حمایت از نخست وزیر وقت و لزوم 

مسوولیت وی خطاب به امام در مهرماه 64 به نگارش درآورند.
با مرور این نامه نگاری ها خطاب به رهبری، نامه اخیر چند وزیر دولت دوازدهم را می 
توان نمونه ای متفاوت دانست که نه برآمده از اختلاف و افتراق که در جهت همکاری 
دستگاه های مختلف به ویژه دولت، مجلس، مجمع تشخیص مصلحت و نیز شورای 

نگهبان برای عبور از تنگناهای بین المللی پیش روی کشور نوشته شده است.
سویه دیگر این نامه نگاری بیان دقیق تر شرایط و اقتضائاتی است که کشور در برهه 
کنونی با آن مواجه است و اینکه وزرا به واسطه مسوولیتی که هر یک در حوزه خود بر 

عهده دارند، ملزومات ادای این مسوولیت ها را عنوان داشته اند.
در این میان، تفاوت منتقدان و وزرایی که اقدام به نامه نگاری کرده اند موضوع 
»پاسخگویی« است زیرا در صورت تحمیل تبعات نپیوستن به کنوانسیون های بین 
المللی این وزرا هستند که موظف به پاسخگویی اند و نه منتقدانی که خود را نیازمند ارائه 

بدیل و دلیلی برای ضدیت با FATF و لوایح آن نمی دانند. 

نکتـه

رئیس قوه قضاییه  گفت :باید این باور در همه ما نهادینه شود 
که افزایش زندانی به نفع کشور نیست. البته در اینجا یک خبر 
خوش هم بدهم و آن اینکه طی عرایضی که خدمت مقام معظم 
رهبری داشتیم، بنا شد در 4۰ سالگی انقلاب اسلامی عفویی 
معیاری گسترده تر از گذشته داشته باشیم که این موضوع در 
حال بررسی است. ان شاءالله تعداد قابل توجهی از زندانیان، مورد 

عفو قرار خواهند گرفت.
آیت الله آملی لاریجانی در نشست روسای کل دادگستری های 
سراسر کشور و دادستانهای مراکز استانها با تسلیت ایام شهادت 
حضرت صدیقه کبری فاطمه زهرا )س(، به آیه شریفه »نور« 
که در ابتدای این نشست قرائت شد، اشاره و تصریح کرد: برای 
شنیدن سخن حق تعالی، راهی نزدیکتر و روشنتر از تلاوت قرآن 
نیست. در روایتی از امام صادق )ع( آمده است که زمانی در حال 
نماز از خود بیخود شدند؛ سبب آن را پرسیدند، فرمودند آنقدر 
»ایاک نعبد و ایاک نستعین« را تکرار کردم که گویی آن را از 

متکلمش شنیدم.
رئیس قوه قضاییه ادامه داد: آیه نور از آیات عجیبه ای است که 
اگر به حقیقت نورانیت این آیه توجه شود، درون انسان را متحول 
می کند. اینکه حق متعال »نور السموات و الارض« است، حقیقت 
عظیمی را در دل خود دارد. نور، حقیقتی است که بالذات روشن 
است و اشیای دیگر را روشن می کند. براساس این آیه، آنچه ما 
می بینیم، به نور حق تعالی است و مثل آن نیز مثل چراغی است 

که در زجاجه ای قرار دارد و نور را به همه جا منعکس می کند.
رئیس قوه قضاییه افزود: باید دعای همیشگی ما این باشد که 
»خدایا ما را به نور خود هدایت کن«. در برخی تفاسیر نیز آمده 
است که نور حق تعالی، همان نور امام )ع( است؛ لذا آنان که می 
خواهند به ساحت حق متعال اقتراب یابند، باید وجود خود را منور 

به نور ائمه هدی علیهم السلام کنند.
آیت الله آملی لاریجانی پس از این مقدمه به تبیین وضعیت 
کشور پرداخت و اظهار کرد: امروز در شرایط خاصی به سر می 
بریم. در آستانه 4۰ سالگی انقلاب اسلامی هستیم و همه در 
جریان حوادث 4 دهه گذشته قرار داشته ایم. شاید پیوستگی امور 
به نحوی بوده که الان نتوانیم به دقت تمام آنچه را که گذرانده 
ایم مرور کنیم و اشراف کاملی بر مسیر پر فراز و نشیب طی 
شده داشته باشیم. اما اگر به انقلاب اسلامی، تثبیت و تداوم آن 
با رهبری های امام راحل )قدس الله نفسه الزکیه( و مقام معظم 
رهبری )مد ظله العالی( و همچنین مجاهدت های مردان و زنانی 
که از تمام هستی خود برای ایستادن در مقابل خواست دشمنان 
گذشته اند، از بیرون نگاه کنیم، می بینیم که همواره فضل و 
عنایت الهی در این مسیر دشوار پشتوانه این کشور و مردم بوده 
است و با اتکا به این عنایات و تفضلات، از گردنه های بسیار 

سختی عبور کرده ایم.

از  ما  شدن  آگاه  برای  دشمنان  سخنان  شنیدن   *
رویاهایشان مفید است

رئیس قوه قضاییه با اشاره به تلاش های دشمن برای به زانو 
ایران طی 4۰ سال گذشته، خاطرنشان کرد:  درآوردن مردم 
رئیس جمهور نادان آمریکا و مشاوران کم فهم او دائما از آغاز سال 
جدید میلادی همزمان با پایان کار جمهوری اسلامی دم می 
زدند و می خواستند در کنار منافقین، جشن بر پا کنند. گرچه 
این نهایت کوته فکری، بی خردی و بی منطقی آنها را نشان می 
دهد اما شنیدن این سخنان برای ما از این جهت که می فهمیم 

دشمنانمان در چه رویا و سودایی به سر می برند، مفید است.
آیت الله آملی لاریجانی با بیان اینکه دشمنان تمام تلاش و 
توان خود را برای تسلیم کردن مردم و نظام جمهوری اسلامی به 
کار بسته اند، ادامه داد: به فضل الهی و عنایات حق تعالی، ملت 
ما در طول 4۰ سال گذشته ملتی مقاوم بوده که بر اساس ایمان 
خود، پای اهداف انقلابش ایستاده است. ما به عنایات خاصه حق 
تعالی کاملا معتقدیم اما فراموش نکنیم که نصرت الهی، منافاتی با 
لزوم تدبیر از سوی مسئولان ندارد و همگی باید هوشیارانه توجه 

کنیم که دشمن از چه نقطه ای قصد ضربه زدن دارد.
رئیس قوه قضاییه افزود: امروز جمهوری اسلامی با اقتدار تمام 
در صحنه ایستاده است. در بعد نظامی، جلوی آمریکا و ائتلافش 
را در منطقه سد کرده است و این وضعیت که امروز به جای 
سخن گفتن از برکناری بشار اسد، صحبت از بازگشایی سفارتخانه 
هایشان در سوریه می کنند، جز با محوریت مقاومت از سوی 

ایران حاصل نمی شد.

* دشمن به پیشبرد جنگ نرم برای فروپاشی اقتصادی 
ایران روی آورده است

آیت الله آملی لاریجانی با بیان اینکه شکست آمریکایی ها در 
منطقه موجب هوشیاری بیشتر آنها شده است، اظهار کرد: امروز 
که اقتدار علمی، نظامی و فناوری ایران در صحنه های مختلف 
بروز و ظهور یافته، دشمن در دشمنی خود عازم تر و جازم تر شده 
و فهمیده که با سلاح ظاهر نمی تواند در مقابل ایران بایستد. بر 
همین مبنا به پیشبرد جنگ نرم و تلاش برای فروپاشی اقتصادی 
کشور روی آورده و بر همین اساس، مردم و مسئولان باید بیش از 

پیش در سد کردن راه دشمن، هوشیار باشند.
رئیس قوه قضاییه، »معیشت مردم« را مرکز و هدف اصلی 
حمله دشمن و به راه انداختن جنگ روانی دانست و خاطرنشان 
کرد: ایجاد ناامیدی و یاس در مردم و تشدید فشارهای روحی و 
روانی، از مهمترین ابزارهای دشمن در جنگ روانی علیه کشورمان 
است و بر همین اساس مسئولان، مسئولیت بسیار عظیمی بر 

عهده دارند.
آیت الله آملی لاریجانی گفت: باید بدانیم که امروز هر خدمتی 
به مردم و نظام، نوعی جهاد است و با همین نگاه و عمل جهادی 

است که می توان فریب و توطئه دشمن را خنثی کرد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به مسئولیت عام همه مسئولان 
برای خدمت به مردم، به مسئولیت های قوه قضاییه به صورت 
خاص اشاره کرد و گفت: همانطور که در جلسات مختلف به 
صورت مکرر بیان شد، امروز روسای دادگستریها می توانند کمک 
زیادی به بحث تولید داشته باشند. به هر حال برخی کارخانه ها و 
واحدهای تولیدی با مشکل نقدینگی مواجهند و بانکها نیز درگیر 
مشکلات بازپرداخت تسهیلات هستند. بر این اساس ممکن 
است بانک ها در چارچوب قانون، کارخانه ای را توقیف کنند. در 
گذشته، یک طلبکار با حکم دادگاه، وسیله حیاتی یک کارخانه 
را توقیف می کرد و سبب تعطیلی آن می شدکه به حمدالله در 
سال های اخیر گزارشهای خوبی از کمک روسای کل دادگستری 
ها به کارخانه ها و واحدهای تولیدی واصل شده و کمتر چنین 
مشکلاتی وجود دارد اما تاکید مجدد دارم که این روند ادامه یابد 
و با جلسات مستمری که با مسئولان اجرایی برگزار می شود، 
روسای کل دادگستری ها و دادستانها اجازه ندهند هیچ کارخانه 

یا واحد تولیدی تعطیل شود و کارگران بیکار شوند.

* تمام تلاش ما باید در جهت جلوگیری از تعطیلی 
کارخانجات باشد

آیت الله آملی لاریجانی با بیان اینکه دشمن از همین نقاط به 
کشور ضربه وارد می کند، بر ضرورت حفظ اصل نظام تاکید کرد 
و افزود: امروز می بینیم که هر جا جمهوری اسلامی برای فروش 
نفت یا خرید اقلام مورد نیاز خود می رود، آمریکا پیشاپیش حضور 
می یابد تا راه کشورمان را سد کند. این موضوع ربطی هم به 
تحریمهای بین المللی ندارد زیرا به هر حال با همان توافق برجام، 
ما در حال حاضر مشمول تحریم های بین المللی نیستیم اما یک 
حکومت قلدر زورگو در جهان، تحریم هایی را به صورت یک طرفه 
و ظالمانه اعمال کرده تا به کشور ما فشار وارد کند. بر همین مبنا، 
تمام همّ ما باید این باشد که اگر یک واحد تولیدی یا یک کارخانه 

مشکلی پیدا کرد، اجازه تعطیلی ندهیم.
رئیس قوه قضاییه با تقدیر از تلاش دادگستری های سراسر 
کشور در این مسیر، به موضوع رفع موانع تولید اشاره کرد و گفت: 
گاهی می بینیم کسی که می خواهد یک واحد تولیدی تاسیس 
کند، برای یک مجوز مدام او را از این دستگاه به آن دستگاه ارجاع 
می دهند. عمده این اتفاق در دستگاه های اجرایی رخ می دهد 
اما در خود دستگاه قضایی و در بحث ثبت شرکت ها نیز ممکن 
است روندهای پیچیده ای وجود داشته باشد که این روندها باید 
اصلاح شود و یک سرمایه گذار برای راه انداختن کسب و کار سالم 
خود بی دلیل با مانعی مواجه نشود و دستگاه ها او را معطل نکنند.

آیت الله آملی لاریجانی با بیان اینکه دادگستری ها، ادارات 
کل بازرسی و سایر دستگاه ها باید از باب حقوق عامه نسبت به 
رفع موانع تولید و اشتغال اقدام کنند، بر ضرورت اتخاذ راهکارهای 
مدبرانه، مشورتی، معقول و به دور از تنش در تعامل با دستگاه 

های اجرایی برای تحقق این امر تاکید کرد.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به موضوع مهم مبارزه 
با مفاسد اقتصادی و تلاش های دستگاه قضایی در این زمینه، 
تصریح کرد: همه می دانیم که فسادهایی در برخی بخش های 
دولتی، خصوصی و بانکها وجود دارد. البته باید بر این نکته تاکید 
کرد آنچه که برخی افراد گاهی ظاهرا برای تطهیر و تقدیس خود 
به زبان می آورند و مغایر با موازین شرعی، قانونی و اخلاقی، همه 
مسئولان و دستگاه ها را متهم به فساد می کنند یا مدعی می 
شوند که در کشور فساد سیستماتیک و فراگیر وجود دارد، به هیچ 
عنوان صحت ندارد اما منکر وجو برخی فسادها در گوشه و کنار 
نیستیم و معتقدیم بسیاری از این مفاسد نیز متعلق به زمانهای 
دورتر است که در برخی دولت ها به صورت بی رویه و بی ضابطه، 
مجوزهایی برای تاسیس بانک ها و موسسات اعتباری داده شد و 

برخی مشکلات را پدید آورد.
* برخورد اصولی با مفاسد اقتصادی، اعتمادزا و اطمینان 

بخش است
آیت الله آملی لاریجانی با تاکید بر اینکه برخورد با مفاسد 
باید توام با موازین قانونی و شرعی باشد و تندروی بی معنا اثر 
معکوس دارد، برخوردهای اصولی را »اعتمادزا« و »اطمینان 
بخش« توصیف کرد و افزود: برخی معتقدند این برخوردها موجب 
فرار سرمایه می شود در حالیکه ما معتقدیم اگر برخورد با مفاسد 
بر اساس موازین باشد، نه تنها سرمایه ها فرار نمی کنند بلکه 

اتفاقا صاحبان سرمایه از بی نظمی، بی قانونی و رانتها نجات پیدا 
می کنند.

رئیس قوه قضاییه با تاکید بر اینکه قضات در برخورد با مفاسد 
اقتصادی نباید تحت تاثیر فضاسازی های رسانه ای قرار گیرند، 
اظهار کرد: دادگستری ها باید در طریق عدل، انصاف و قوانین 
حرکت کنند و ممشای قاضی نیز باید شرع و قانون باشد تا 

برخوردها اثربخش شود.
آیت الله آملی لاریجانی در بخش دیگری از سخنان خود با 
تاکید بر ضرورت برخورد مدبرانه با گرانفروشیها و احتکار از باب 
حقوق عامه، به بخشنامه دادستانی کل کشور که به تازگی به 
دادستانهای سراسر کشور ابلاغ شده است اشاره کرد و گفت: این 
دستورالعمل برای ایجاد هماهنگی بیشتر میان دستگاه قضایی و 
دستگاه های اجرایی صادر شده است. در حال حاضر، وضع گرانی 
ها غیرعادی است و دشمن از این نقطه نیز فشار وارد می کند. 
تحمل قشری که درآمدش ثابت است، حدی دارد. مردم انقلاب 
خود را دوست دارند اما ما هم باید توجه کنیم که واقعا یک کارگر 
با این حقوق و قیمت هایی که در بازار است چگونه باید زندگی 
کند؟ بسیاری از این گرانی ها هیچ ربطی به واردات ندارد. البته 
ممکن است تاثیراتی داشته باشد اما واقعا تاثیرها به میزانی نیست 

که الان قیمت ها افزایش یافته است.

* دولت، قوه قضاییه و نیروی انتظامی باید در مبارزه با 
گرانی همکاری کنند

رئیس قوه قضاییه افزود: مسئولان اجرایی، قوه قضاییه و نیروی 
انتظامی باید برای مقابله با گرانفروشی ها دست به دست هم 
دهند. البته قطعا گرانفروشی صفر نمی شود اما اگر همکاری وجود 
داشته باشد، شاهد گرانفروشی در سطح گسترده نخواهیم بود. 
اجناسی در زمان بالا رفتن قیمت ارز، گران شد اما وقتی قیمت 
ارز کاهش یافت، این اجناس ارزان نشد! دادستان ها موظفند از 
باب حقوق عامه و وظایفی که به لحاظ قانونی بر عهده دارند، به 
موضوع گرانی ها ورود کنند تا بخشی از نگرانی های مردم در این 
زمینه برطرف شود.آیت الله آملی لاریجانی در ادامه بر ضرورت 
پاسداشت حقوق عامه تاکید و اظهار کرد: از جمله بحثهای مهم 
که مبانی نظری زیادی دارد، بحث »حقوق عامه« است. کارهای 
زیادی از گذشته در این زمینه صورت گرفته اما در دوره اخیر 
با توجه به ظرفیتهای قانونی، این مقوله بیش از گذشته مورد 
توجه قرار گرفت و در چند ماه گذشته نیز بحث های مبسوطی 
در جلسه مسئولان عالی قضایی پیرامون این موضوع داشتیم که 
ماحصل آن بخشنامه ای شد که به دادگستری ها ابلاغ کردیم و 
امیدوارم همه مسئولان قضایی روی آن کار علمی و عملی کنند 
تا از ظرفیت دادستانیها، بازرسی کل کشور، دیوان عدالت اداری 
و دادگاهها برای اعمال حقوق عامه و مصالح عمومی استفاده 
کنیم.رئیس قوه قضاییه افزود: در این دستورالعمل 16 ماده 
ای مباحث به دقت مورد بررسی قرار گرفته که البته امیدواریم 
مسئولان قضایی در سراسر کشور، قضات، حقوقدانان و صاحب 
نظران نیز اگر نکات و ملاحظاتی را در مورد این دستورالعمل 
دارند، با دادستانی کل در میان بگذارند تا ان شاء الله با اصلاحات 
احتمالی به عنوان یک لایحه قضایی به مجلس برود و این مباحث 

به صورت قانون در بیاید.

* باید ظرفیت های قانونی برای حراست از حقوق عامه 
به کار گرفته شود

آیت الله آملی لاریجانی با اشاره به برخی مفاد این دستورالعمل، 
خاطرنشان کرد: وقتی دستگاههای اجرایی در انجام وظایف خود 
کوتاهی می کنند، دستگاه قضایی نمی تواند جای این دستگاهها 
بنشیند و به عنوان متولی وارد عمل شود بلکه باید در چارجوب 
وظایف قانونی، همان دستگاه متولی را مجبور به انجام وظیفه 
کند. اینجاست که باید ظرفیتهای قانونی مورد استفاده قرار گیرد 
و معتقدم اگر در زمینه حقوق عامه، کار و دقت زیادی اعمال شود، 
شاهد تحول خاصی در کار دستگاه قضایی خواهیم بود و از وقوع 

بسیاری بحران ها در سطح جامعه جلوگیری خواهد شد.
رئیس قوه قضاییه همچنین »تسریع در رسیدگی به پرونده 
ها« را از اصلی ترین مطالبات مردم از دستگاه قضایی دانست و با 
اذعان به کمبود امکانات و نیروی انسانی در قوه قضاییه، یادآور شد: 
به هر حال چاره ای نداریم که تا زمان رفع کمبودها، همانگونه که 
تاکنون نیز به این شکل عمل شده است، به صورت جهادی کار 

کنیم و در حال حاضر نیز قضات زیادی داریم که فراتر از وظیفه 
خود کار می کنند تا در حد امکان از نارضایتی مردم کاسته شود 

و امرو با سرعت بیشتری انجام گیرد.
آیت الله آملی لاریجانی در ادامه به موضوع »حبس« اشاره و 
تصریح کرد: یکی از نکات بسیار مهم برای مردم و خود دستگاه 
قضایی، بحث حبس است که از جهات مختلف قابل بررسی 
است. در حال حاضر زندانها بیش از فضای استاندارد خود میزبان 
زندانیان هستند و در بعضی جاها با مشکلاتی مواجهند. تقاضای 
من از روسای کل دادگستری ها و قضات شریف این است که 
همانطور که در دستورالعمل کاهش جمعیت کیفری نیز آمده 
است و قوانین هم ظرفیت ها و تاسیساتی مناسبی در این زمینه 
داشته، حتی المقدور از این ظرفیت ها استفاده کنند تا افراد 

کمتری روانه زندان شوند.

* با کاهش مجازات حبس از حرفه ای ساختن مجرمان 
جلوگیری کنیم

رئیس قوه قضاییه، وضعیت خانواده زندانیان و خود زندانی 
را مهمتر از مشکلات دستگاه قضایی به سبب ازدیاد جمعیت 
کیفری دانست و یادآور شد: خانواده زندانیان بسیار آسیب پذیرند. 
خود زندانی نیز به هر حال در همه جهات، آدم بدی نیست و 
ممکن است به سبب خطایی وارد زندان شده باشد که اگر روی او 
کار شود، مورد اصلاح قرار گیرد اما زمانی که ما یک جوان بزهکار 
را که می توانیم به او مجازات حبس ندهیم روانه زندان می کنیم، 
از او یک مجرم سابقه دار مجرب حرفه ای می سازیم و این آسیب 

های زیادی برای فرد و جامعه دارد.
آیت الله آملی لاریجانی در عین حال گفت: هیچ کس موافق 
رها کردن همه زندانیان در جامعه نیست زیرا این امر نیز موجب 
ناامنی می شود اما بحث ما مربوط به مواردی است که طبق قانون، 
امکان صدور مجازات جایگزین حبس وجود دارد و می توان فردی 

را به زندان نفرستاد.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به بازدید دو سال گذشته خود از 
زندان فشافویه گفت: در این بازدید، جوانی را دیدم که به خاطر 
5۰۰ هزار تومان بدهی در زندان مانده بود. آن زمان گفتم خیلی 
ها حاضرند به صورت شخصی این مبلغ را بپردازند تا فردی به 
خاطر این میزان پول در زندان نباشد. واقعا ما گاهی به خاطر 5۰۰ 
هزار تومان، فردی را در زندان نگه می داریم و چند برابر این مبلغ 

برای او هزینه می کنیم که اصلا منطقی نیست!
آیت الله آملی لاریجانی همچنین با تاکید بر توجه دادستان 
ها و قضات برای کاهش قرارهای بازداشت موقت و عدم صدور 
این قرار در موارد غیر ضروری تصریح کرد: گاهی قضات محترم 
دادسراها با وجود اینکه امکان صدور قرارهای سبک تر وجود دارد، 
از قرار بازداشت موقت استفاده می کنند و خود این مساله باعث 
افزایش جمعیت کیفری و آسیب های بعدی می شود.وقتی می 
توان از قرار کفالت استفاده کرد، حتی نباید قرار وثیقه سنگین 

صادر کرد که فرد به دلیل عجز از تودیع آن بازداشت شود.
رئیس قوه قضاییه خاطرنشان کرد: باید این باور در همه ما 
نهادینه شود که افزایش زندانی به نفع کشور نیست. البته در اینجا 
یک خبر خوش هم بدهم و آن اینکه طی عرایضی که خدمت 
مقام معظم رهبری داشتیم، بنا شد در 4۰ سالگی انقلاب اسلامی 
عفویی معیاری گسترده تر از گذشته داشته باشیم که این موضوع 
در حال بررسی است. ان شاءالله تعداد قابل توجهی از زندانیان، 
مورد عفو قرار خواهند گرفت. البته آن استثناهایی که در عفوهای 
دیگر وجود دارد برای این عفو جدید نیز مطرح می شود اما تلاش 
ما این است که با انجام بررسی های دقیق، تعداد بیشتری مشمول 
شرایط شوند و با توجه به موافقت رهبر معظم انقلاب با اصل 

موضوع، ان شاءالله به زودی جزئیات آن اعلام خواهد شد.
آیت الله آملی لاریجانی همچنین به موضوع حبس محکومان 
مالی به ویژه محکومان مرتبط با دیه و مهریه اشاره کرد و افزود: 
سالها پیش، قبل از قانون نحوه اجرای محکومیت های مالی، 
حسب فتوای مقام معظم رهبری و استنباط های فقهی خود 
که محضر رهبر معظم انقلاب )مد ظله العالی( مطرح کردیم، 
بخشنامه ای ابلاغ شد که بر اساس آن در موارد شک در اعسار 
و حین بررسی آن، فرد به زندان نرود. این موضوع بعدا تبدیل به 
قانون شد اما باز هم متاسفانه حسب برخی گزارش ها، مواردی 
مشاهده می شود که فرد تا زمان اثبات اعسار، به زندان فرستاده 

می شود.

* در زمان بررسی اعسار محکومان مالی، فرد نباید 
زندانی شود

رئیس قوه قضاییه افزود: البته میزان چنین مواردی بسیار کم 
است اما روسای کل دادگستری ها باید توجه داشته باشند که از 
همین مقدار کم هم حسب شرع و قانون باید جلوگیری شود؛ 
خصوصا در مورد مهریه. در ماههای اخیر مشاهده کردیم که یک 
باره قیمت سکه چند برابر شد و بسیاری از افراد قادر به تادیه 
مهریه نبودند. بخشنامه ای صادر کردیم مبنی براینکه در چنین 
شرایطی مهریه به صورت خارج از نوبت مورد بررسی و تعدیل قرار 
گیرد. اجرای این بخشنامه، اراده و عزم خاص روسای دادگستری 
و قضات اجرای احکام را می طلبد تا خدای ناکرده فردی که واقعا 
معسر است و درآمد او با توجه به افزایش قیمت سکه، کفاف 

پرداخت مهریه را نمی دهد، به زندان نرود.
آیت الله آملی لاریجانی با تقدیر از مراجع معظمی که در این 
زمینه تذکر دادند، خاطرنشان کرد: البته گاهی برخی انتقادهای 
مراجع معظم تقلید در این زمینه بر مبنای اطلاعات ناقص یا  
نادرست بود اما در هر حال اعتقاد ما این است که دغدغه این 
بزرگواران، شخصی نیست و دلسوز مردم و کشورند. بر همین مبنا 

از همه آنان تشکر می کنیم.

رئیس قوه قضاییه: به زودی اعلام می شود

عفو گسترده

غیـاب گفـت و گوی سـازنده میـان دولت و ملت، سـرمایه های 
اجتماعـی را دچار نقصان کرده و از اعتماد عمومی و مقبولیت نظام 

سیاسـی می کاهد. 
از کوچـه پـس کوچـه های شـهرک ها تـا خیابان هـای عریض 
و طویـل شـهرها، تکاپـوی آدم هـا را مـی بینیم. با ایـن حال گاهی 
چهـره هایی را مشـاهده می کنیم کـه در لاک خود فـرو رفته اند و 
در نوعی سـکوت و سـکون بسر می برند؛ گویی نشاط از رخسارشان 
رخـت بربسـته اسـت. از فحـوای کلامِ برخـی از افراد رگـه هایی از 
بـی اعتمـادی، بـی انگیزگـی و کاهـش نشـاط را حس مـی کنیم. 
گویـی امیـد به آینـده در آنها کمرنگ تر شـده اسـت. این وضعیت 
در شـهرهای بزرگ نمود بیشـتری دارد. البته بیشـتر آن ها نیز به 
مشـکلات معیشـتی و اقتصادی بـاز می گردد.بررسـی این مسـاله 
نیز گویای آن اسـت که بخشـی از مشـکلات و مصائب به سـاختار 
و بخـش دیگـر بـه کارگزار باز می گـردد. بر این اسـاس باید در نظر 
داشـت که همدلی و همراهی میان مردم و مسـئولان و مسـئولان 
بـا یکدیگـر جدا از سـلیقه هـای متفاوتی کـه دارند مـی تواند نوید 
بخـش امیـد و آینـده ای روشـن باشـد. در ایـن بیـن گفـت و گـو 
میـان دولـت و ملت امری مهم اسـت کـه نیازمند ایجاد بسـترها و 

سـازوکارهایی در راسـتای تحقق آن هسـتیم. در واقع زمانی که مونولوگ)تک گویی( 
جـای دیالوگ)گفـت وگـو( را مـی گیـرد، اختـلاف نظرها، دیـدگاه های متعـارض و 
تضادهـا بـه میـان می آینـد. از ایـن رو ما نیازمند گفت وگو در سـطح ملی هسـتیم. 
بـر این اسـاس یکـی از نکته های مهم، غیاب گفت وگوی سـازنده اسـت. زیرا تقویت 
فضـای مفاهمـه و همدلـی مسـتلزم فضاهای گفـت وگو محـور اسـت. از زمینه های 
برجسـته گفـت و گـو کـه به نظر می رسـد ایـن روزها کمرنگ شـده یـا رنگ باخته 
اسـت، گفـت و گـوی میـان دولـت و ملت اسـت. رابطه میـان دولت و ملـت که یکی 
از اصطلاحات مدرن اسـت، رویکرد دوسـویه میان نظام سیاسـی و ملت را نشـان می 

دهـد. بـه ایـن معنی کـه نظام هـای سیاسـی در راسـتای تحقـق آرمان هـای مردم 
سـالارانه، گریـزی از رابطه همبسـته میـان دولت و ملت ندارند. بررسـی تاریخ معاصر 
گویـای آن اسـت کـه رابطـه »دولـت- ملـت« در ایران تا پیـش از انقلاب اسـلامی به 
صـورت عمـودی و یکسـویه بـود، اما با انقلاب اسـلامی دریچه نوینی گشـوده شـد و 
رابطـه دوسـویه میـان دولـت- ملـت شـکل گرفـت. در واقع تا پیـش از انقـلاب نظام 
هـای سیاسـی غیرجمهوری بـود، اما انقلاب اسـلامی جمهوریت را بـه صورت عملی 
وارد عرصه سیاسـی و اجتماعی ایران کرد. حتی مدل توسـعه ای که پیش از انقلاب 
دنبـال مـی شـد مبتنی بر مدرنیزاسـیون یا تجـدد آمرانه بـود و نگاهی بـرون گرایانه 
داشـت و توانمنـدی های داخلی را مدنظر قرار نمـی داد و از ظرفیت های بومی غافل 

بـود. در حالـی که مدل پیشـرفتی کـه جمهوری اسـلامی دنبال 
مـی کنـد مبتنی بـر الگـوی اسـلامی- ایرانی پیشـرفت اسـت و 
ظرفیـت هـا و توانمندی های داخلی و مـردم را در نظر می گیرد.

رویکرد سـازنده و نوع نگاه در زمینه رابطه میان مردم و مسـئولان 
درجمهوری اسـلامی ایران، گواهی بر آن اسـت که فاصله گذاری 
میان مردم و مسـئولان برداشـته شـده اسـت. با این حال به باور 
برخـی صاحبنظران طی سـال های گذشـته این رابطه دوسـویه 
ضعیف شـده یـا به عبارتی دیگر چندان مدنظر قـرار نمی گیرد و 
به عبارتی دیگر رابطه بی واسـطه مردم و مسـئولان دچار اختلال 
شـده اسـت. به نظر می رسـد رفـع این اختلال و ایجـاد رابطه بی 
واسـطه دولـت- ملـت منجر به تقویت سـرمایه هـای اجتماعی و 
افزایـش اعتمـاد عمومـی می شـود. در این میـان نیز گـروه ها و 
جریان های سیاسـی از جایگاه و نقش تعیین کننده ای در ایجاد 
انسـجام و فراهم سازی بسـترهای تفاهم برخوردارند.غیاب فضای 
مفاهمـه و گفـت و گوی سـازنده در بلنـد مدت فاصله گـذاری و 
تمایـز بیـن دولـت- ملـت را زیـاد مـی کنـد و بـر شـکاف ها می 
افزایـد و از آنجایی که دشـمنان همواره در پـی ایجاد فضای یاس 
و ناامیـدی در جامعـه و فاصلـه انداختـن میان مـردم و حاکمیت 
هسـتند، زمینه برای فضاسـازی دشـمنان در یـاس و ناامیدی میان مـردم فراهم می 
شـود.در واقع دشـمنان برای رسـیدن به اهداف خود از همه ابزارها و ترفندها استفاده 
می کنند و چالش های مختلفی را در راسـتای تضعیف انقلاب دنبال می کنند و در 
پی به اسـتحاله کشـاندن آن هسـتند. یکی از ترفندهای آنان نیز ایجاد خسـتگی در 
مـردم و بریـدن آن هـا از آرمان ها و ارزش های انقلاب اسـت.بنابر این تقویت همدلی، 
همبسـتگی، انسـجام و گفت و گوی سـازنده میان مردم و مسـئولان می تواند نقشه 
هـای دشـمنان را نـاکام بگذارد و بـا تقویت اعتماد عمومی و سـرمایه های اجتماعی، 

مقبولیت و مشـروعیت نظام سیاسـی را افزایش دهد.

سرمایه های اجتماعی دچار نقصان شده اند 

دولت و ملت در غیاب گفت و گو 
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»اى كه چون كارها به تنگنا مى  افتد، درى به روى ما مى  گشايى كه 
به خيال كسى هم نرسيده است! بر محمّد و خاندان محمّد درود 
فرست و براى كارهاى به تنگناافتاده  ام، درى بگشاى كه به خيال 

كسى هم نرسيده است. اى رحيم ترين رحيمان!«

شنبه - 6بهمن ماه 1397- سال بیست و یکم - شماره  4738

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم گفت: 30 دانشگاه و مرکز آموزش عالی در 
استان داریم و 72 هزار دانشجو در این دانشگاه ها تحصیل می کنند

سید محمدرضا هاشمی شامگاه چهارشنبه در نشست روسای دانشگاه ها و مراکز 
آموزش عالی استان قم با استاندار که در سالن امام جواد)ع( استانداری قم برگزار شد با 
اشاره به ویژگی های شهر قم اظهار کرد: این شهر علاوه بر اینکه یک شهر مذهبی و زیارتی 

است، ظرفیت های زیادی در زمینه دانشگاه ها دارد.
وی ادامه داد: 30 دانشگاه و مرکز آموزش عالی در استان قم داریم و 72 هزار دانشجو 
در این دانشگاه ها تحصیل می کنند، 39 هزار نفر از دانشجویان استان پسر و بیش از 32 

هزار نفر هم دختر هستند.

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم افزود: در دانشگاه های استان 235 تشکل 
فرهنگی، علمی و پژوهشی داریم و این تشکل ها 121 نشریه علمی و فرهنگی در 

دانشگاه های قم چاپ می کنند.
کرد:  اظهار  قم  استان  دانشجویی  کمیسیون  عملکرد  به  اشاره  با  هاشمی 
و  می شود  برگزار  استان  دانشگاه های  در  کمیسیون  این  جلسات  از  برخی 
با هماهنگی  دانشجو  روز  مناسبت  به  قم  دانشگاه های  به  دعوت شخصیت ها 

کمیسیون بوده است.
وی خاطرنشان کرد: سالیانه حدود سه هزار و 500 پایان نامه در دانشگاه های استان 

تدوین می شود که باید این پایان نامه ها را به سمت صنعت هدایت کنیم.

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم مطرح کرد

تحصیل 72 هزار دانشجو در دانشگاه های قم 

نیم نگاه

نامحـرمانه
دوشنبه؛ احتمال ثبت کانال مالی اروپا و ایران 

 دیپلمات های اروپایی می گویند روز دوشنبه هفته آینده به عنوان موعد رسمی ثبت SPV در 
نظر گرفته شده، اما هنوز مسائلی در این مورد باقی مانده که باید حل شود.به گزارش از فارس، پایگاه 
»بلومبرگ« روز پنج شنبه به نقل از سه دیپلمات اروپایی نوشته است که قرار است کانال ویژه پرداخت 
مالی اروپا و ایران روز دوشنبه هفته آینده ثبت شود، هرچند که هنوز مسائلی در این مورد مانده که 
باید حل شود.بر اساس این گزارش، کمیسیون اروپای روز )پنج شنبه( به خبرنگاران گفته است که 
اروپا قصد دارد »خیلی زود« این کانال ویژه موسوم به SPV را ثبت کند. این کانال که از مدت ها 
پیش به ایران وعده داده شده، قرار است رابطه تجاری شرکت های کوچک و متوسط اروپایی با ایران 
را تا حدی تسهیل کند. »مایا کوچییانسیچ« سخنگوی »فدریکا موگرینی« مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا در این مورد گفته است: »مقدمات SPV پیشرفت داشته است و در مرحله پیشرفته ای 
قرار دارد. امیدوارم که بتوانیم خیلی زود راه اندازی آن را اعلام کنیم. به همراه کشورهای مسئول، در 

حال کار روی این مسئله هستیم.

علت ممنوع الخروجی رئیس سازمان خصوصی سازی 
 دادستان کل کشور علت ممنوع الخروجی رییس سازمان خصوصی سازی را تشریح کرد. حجت 
الاسلام محمد جعفر منتظری در پاسخ به سوال خبرنگار مهر مبنی بر اینکه اخیرا شنیده شده رییس 
سازمان خصوصی ممنوع الخروج شده است، علت ممنوع الخروجی این فرد چیست؟ گفت: گزارشاتی 
که در مورد عملکرد ایشان بوده باعث شده پرونده ای تشکیل شود. ممنوع الخروجی هم به خاطر این 
است که اگر حقوقی از عامه مردم متصور شود، ما بایستی از ضایع شدن حقوق مردم پیشگیری کنیم.وی 
ادامه داد: این بحث را نمی دانم چه کسی منتشر کرده است و نباید معمولا قبل از اینکه پرونده تشکیل 
شود و افراد بخواهند تخت تعقیب رسمی قرار بگیرند، این مسایل مطرح و منتشر شود. به لحاظ اینکه 

مسایلی در بازه ایشان مطرح شده، ممنوع الخروج هست تا رسیدگی شود.

ابتلای سالانه 110 هزار نفر به سرطان در ایران 
رئیس اداره سرطان وزارت بهداشت گفت: سالانه 110هزار مورد جدید ابتلا به سرطان در کشور 
اتفاق می افتد. شیوع سرطان در دنیا رو به افزایش است و در ایران با توجه به اینکه هرم سنی جوانی 
داریم و جمعیت سالمند رو به افزایش است، در آینده بروز سرطان در کشور قابل ملاحظه  خواهد 
بود.علی قنبری مطلق روز پنجشنبه در حاشیه اولین کنفرانس مراقبت های دهان و دندان از بیماران 
سرطانی افزود: بیماری سرطان چند عاملی است، اما وقتی مجموعه عوامل در کنار هم قرار می  گیرند 
سرطان بروز می کند و برخی عوامل مانند سبک زندگی نادرست، چاقی، اضافه وزن، بی تحرکی، مصرف 
سیگار و دخانیات و قلیان، تغذیه ناسالم مانند مصرف غذا های کبابی، سوخته و پرچرب خطر ابتلا به 

سرطان را افزایش می دهند.
 

درآمدهای مالیاتی سال ۹۸ چقدر است؟ 
 مرکزپژوهش های مجلس شورای اسلامی درآمدهای مالیاتی در لایحه بودجه سال 139۸ کل 
کشور را مورد بررسی قرار داد.به گزارش  مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، دفتر مطالعات 
اقتصاد بخش عمومی این مرکز با بیان این مطلب که در لایحه بودجه سال 139۸ معادل 1535 هزار 
میلیارد ریال به عنوان درآمدهای مالیاتی پیش بینی شده است به بررسی لایحه بودجه سال 139۸ کل 

کشور از منظر درآمدهای مالیاتی پرداخت.

محرومیت نماینده  مجلس  ازورود به  استادیوم ها 
 یک نماینده مجلس 3 ماه از ورود به استادیوم محروم شد. محرومیت حجت الاسلام عبدالحمید 
خدری،نماینده بوشهر در مجلس از ورود به استادیوم ها توسط کمیته انضباطی ابلاغ شده است.حجت 
الاسلام عبدالحمید خدری نماینده مردم بوشهر،دیلم و گناوه در مجلس شورای اسلامی، بخاطر رفتار 
ناشایست سه ماه از ورود به استادیوم های ورزشی محروم شد.طی این حکم که از سوی کمیته انضباطی 
فدراسیون فوتبال صادر شده است، این نماینده به دلیل رفتارش با داوران و ایجاد تنش در مسابقه تیم 

های پرسپولیس گناوه و نفت و گاز گچساران سه ماه از ورود به ورزشگاه محروم شد.

 قطع اینترنت توسط دشمن ممکن نیست 
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور تاکید کرد: اساسا قطع اینترنت را توسط دشمن ممکن 
و میسر نمی دانم چرا که راهبرد دشمن را مبتنی بر اینترنت و شبکه اجتماعی می دانیم.سردار 
جلالی در کانال شخصی خود نوشت: »اخیرا با خبربازی بی بی سی روی مساله قطع اینترنت و 
داستان سرایی بعضی دوستان علاقمند به حضور دائمی در رسانه، تبدیل به جریان کاذب خبری 
شده. اساسا قطع اینترنت را توسط دشمن ممکن و میسر نمی دانم چراکه راهبرد دشمن را مبتنی بر 

اینترنت و شبکه اجتماعی می دانیم.

سه شهر برتر کشور در نزاع و دعوا کدامند؟ 
پزشکی قانونی، از افزایش 7 درصدی نزاع در سال جاری خبر داد. براساس گزارش پزشکی قانونی، 
در 9 ماهه اول سال 97 آمار ارجاعات نزاع ها به این سازمان ۴5۸/۴۴0 مورد بود که نسبت به مدت زمان 
مشابه سال گذشته 7 درصد افزایش نشان می دهد.همین گزارش می افزاید تهران، خراسان رضوی و 
اصفهان بیشترین نزاع ها را داشته و به ترتیب اول تا سوم بودند. در همین مدت، در ایلام، خراسان جنوبی 

و بوشهر، کمترین نزاع ها رخ داده است.

فروش خاک ایران به خارج از کشور ممنوع شد!کاریکاتور

محمدعلى رجبى

استاندار قم تاکید کرد

لزوم توجه به موزه آرایی
 و محتوای موزه دفاع مقدس 

استاندار قم گفت: توجه به موزه آرایی و محتوای موزه دفاع مقدس 
موجب اثربخشی مطلوب بر مخاطبان می شود.

»بهرام سرمست« در دیدار »احمد حسینی« مدیرکل حفظ آثار دفاع 
مقدس استان که در محل استانداری صورت گرفت، اظهار داشت: هر چه 
داریم از ایثار و از خودگذشتگی کسانی است که در راه عزت و اقتدار کشور 
جانشان را فدا کردند.وی افزود: شهدا و ایثارگران صحنه های به یاد ماندنی 
از ایثار و جانفشانی را برای نسل های بعد از خود بر جای گذاشتند.استاندار 
قم با اشاره به روند در حال احداث مرکز فرهنگی و موزه دفاع مقدس استان 
عنوان کرد: اگر با دقت و ظرافت به محتوای موزه پرداخته شود قطعا برای 
مخاطبانش جذاب، اثرگذار و مفید خواهد بود.وی افزود: در اسرع وقت از این 
موزه بازدید خواهیم کرد تا موانع و مشکلات پیش روی آن را برطرف کنیم.

در ابتدای این دیدار حسینی گزارشی از فعالیت ها و اقدامات این اداره 
کل طی سال های گذشته ارائه کرد و خواستار حمایت هر چه بیشتر 
مجموعه استان به منظور بهره برداری سریعتر از مرکز فرهنگی و موزه 
انقلاب اسلامی و دفاع مقدس استان شد.همچنین در این دیدار حکم 
ریاست شورای هماهنگی حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان 

به سرمست استاندار قم تقدیم شد.

آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم:

اروپا بداند صبر ملت حدی دارد
امام جمعه قم گفت: امیدواریم در مسئله FATF، پالرمو و اسناد بین 
المللی دقت نظر داشته و مواجهه هوشمندانه و شجاعانه داشته باشیم و در 
این مسائل هم انتظار است که موضع انقلابی با شجاعت لازم در برابر آنچه 

که دیگران مطرح کردند اتخاذ شود.
، آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه های این هفته نماز جمعه قم که در 
مصلای قدس برگزار شد با اشاره به فرارسیدن چهلمین سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی ایران بیان کرد: امروز شاهد هستیم از هر سو تلاش می کنند 
که ما را از ارزش های انقلابی و اسلامی دور کنند و با شیوه های گوناگون 
استکبار به صحنه آمده است تا این میراث بزرگ شما ملت انقلابی ایران 
را کم بشمارند و کوچک نشان دهند. وی تاکید کرد: انقلاب اسلامی در 
چهلمین سال قوی تر می ماند و در 22 بهمن تجلی بیشتری پیدا کرده و 
میلیون ها انسان عاشق اسلام و کشور در صحنه حضور یافته و همه خیالات 
مستکبران عالم نقش برآب خواهد شد.امام جمعه قم با اشاره به تذکرات 
مراجع تقلید گفت: مسؤولان باید نسبت به تذکرات مطرح شده در حوزه 
مسائل فرهنگی و حجاب اهتمام داشته باشند؛ انتظار است خط مشی نظام 
در مسائل فرهنگی مورد اهتمام قرار گرفته و مسؤولان بی توجهی نداشته 
باشند.وی با اشاره به اینکه مسائل مرتبط با معیشت مردم بخش دیگری از 
تذکرات مراجع تقلید بوده است، گفت: انتظار است که در مسائل معیشتی 
با عزم جدی گره گشایی انجام شود.اعرافی تصریح کرد: امیدواریم در مسئله 
FATF، پالرمو و اسناد بین المللی دقت نظر داشته و مواجهه هوشمندانه 
و شجاعانه داشته باشیم و در این مسائل هم انتظار است که موضع انقلابی 
با شجاعت لازم در برابر آنچه که دیگران مطرح کردند اتخاذ شود.وی بیان 
اینکه برجام نشان داد که چگونه عهد شکنی کردند، افزود: چند ماه است 
که اروپایی ها وعده می دهند، صبر انقلابی ملت و مسؤولان باید مورد عنایت 
قرار گیرد.امام جمعه قم گفت: ملت بزرگ ایران با تکیه بر اسلام عزیز و روح 
جهادی و انقلابی در برابر غرب ایستادگی کرده و انقلاب اسلامی را به اوج 

عظمت و شکوه خواهیم رساند.

اخبــار

شهردار قم با اشاره به محدودیت های 
برای  از پساب  استفاده  آبی و ضرورت 
آبیاری فضای سبز گفت: با پیگیریهای 
مترمکعب  میلیون   ۴.5 سالانه  گرفته 
پساب برای آبیاری فضای جنگلی و سبز 

قم به این نهاد اختصاص داده شد.
سید مرتضی سقائیان نژاد با تاکید 
بر اینکه شهرداری به دنبال به حداقل 
رساندن مصرف آب شرب برای آبیاری 
فضای سبز است افزود:تفاهم نامه خرید 
سالانه ۴.5 میلیون مترمکعب پساب با 
قیمت مناسب، نهایی شده است که به 

مدت 10 سال ادامه خواهد داشت. 
وی با بیان اینکه مصرف آب سرشاخه 
شدت  به  سبز  فضای  آبیاری  برای  ها 
کاهش یافته است گفت: درحال حاضر 
میزان استفاده آب از سرشاخه های دز 
برای آبیاری فضای سبز 200 لیتر برثانیه 

کاهش یافته است.
شهردارقم با اشاره توافق برای حفر 
13 حلقه چاه برای تامین آب مورد نیاز 
گفت: 3  سبز شهری  فضاهای  آبیاری 
حلقه چاه جدید احداث شده و به زودی 
شاهد قطع کامل آبیاری فضای سبز از 

آب انتقادی سرشاخه ها خواهیم بود.
سقائیان نژاد با بیان اینکه 30 لیتر 
در ثانیه پساب فاضلاب به زودی وارد 
مدار آبیاری فضای سبز می شود گفت: 
امکان استفاده مستقیم پساب فاضلاب 
در فضای سبز وجود ندارد و باید این آب 
فراوری شود که در این زمینه راه اندازی 
تصفیه خانه شهرداری در مراحل نهایی 

قرار دارد.
ایستگاه  ساخت  اجرایی  عملیات 
شهر  یک  شماره  ثانویه  تصفیه خانه 
قم با ظرفیت تصفیه 30 لیتر در ثانیه 

از اواخر سال 96 آغاز شده و در آینده 
این  تکمیل  با  افتتاح می شود،  نزدیک 
از  فاضلاب  پساب  ثانویه،  خانه  تصفیه 
تصفیه خانه شهری وارد این تصفیه خانه 
شده و سپس برای توسعه فضای سبز 

وارد عرصه ها می شود.
پساب  مترمکعب  میلیون   ۴.5
اختصاصی به شهرداری قم در قالب طرح 
جامع تصفیه ثانویه پساب، سال آینده در 
مرحله ورود به فاز مصرف قرار می گیرد. 
با این کار وابستگی به آب شهری برای 

توسعه فضای سبز به حداقل می رسد.

شهردارقم خبرداد

اختصاص 4.5 میلیون متر مکعب پساب برای آبیاری فضای سبز قم

کریمی شهردار صباشهر :

آسایش شهروندان هدف اصلی ما است 
شهردار صباشهر گفت :  شهرداری صباشهر در 
سال 1376 با تجمیع چند محله و ارتقای آنها به شهر 
تأسیس گردید و امروز صباشهر با مساحت 2500 
هکتار، بالغ بر60 هزار نفر را در خود جای داده است . 
کریمی با اشاره به بودجه اظهارداشت : یکی از 
مباحث مهم در شهرداری، تنظیم و تخصیص بودجه 
سالیانه این مجموعه است که رفع نیازهای شهری بر 
اساس آن تبیین می گردد. بودجه سال 97 شهرداری 
3۴ میلیارد تومان است که قریب به 60 درصد آن 
به امور عمرانی اختصاص یافته که در صدد هستیم تا 
در بودجه سال 9۸ ضمن کاهش هزینه های جاری، 
سهم بیشتری از بودجه مصوب را به حوزه عمرانی 
اختصاص دهیم تا هر چه سریعتر نیازهای شهری 

مرتفع گردد. 
آسایش  اصلی  هدف  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
شهروندان- کاهش بار ترافیک - پیشرفت و آبادانی 
و داشتن شهری با امکانات لازمه است ادامه داد: در 
بخش پروژه های عمرانی در سطح شهراز شهریور 

انجام شده  با برنامه ریزی های  تا امروز  سال 97  
توانستیم تا حد امکان فعالیتهای قابل توجهی انجام 
دهیم. که در حال حاضر ۴3  پروژه عمرانی در دستور 
از  نتایج آن )16 مورد  قرار دارد که  کار شهرداری 
این پروژه ها( در ایام مبارک دهه فجر امسال افتتاح 
و مورد بهره برداری قرار خواهند گرفت که عبارت 

اند از:
1 - مجموعه ورزشی و چمن مصنوعی محله قاسم 

آباد
2 - چمن مصنوعی شهرک مصطفی خمینی

3 - مجموعه ورزشی و چمن مصنوعی اسلام آباد 
ویژه بانوان

۴ - درمانگاه صباشهر)پروژه مشترک با بهداشت 
و درمان شهریار( 

5 - کتابخانه ی شهرک مصطفی خمینی  
6 - کتابخانه ی قاسم آباد

7 - ساختمان پارلمان شهری )شهید سبزآبادی( 
صباشهر)بخش  مگاواتی   25 برق  نیروگاه   -  ۸

خصوصی(
9 - ساختمان جدید فرهنگسرای ویره

سامانه های  یکپارچه   سیستم  استقرار   -  10
ارائه  همچنین  و  هوشمند  شهرداری  نرم افزاری 

خدمات الکترونیک از طریق وب به شهروندان 
افتتاح آکادمی تخصصی آموزش فوتسال   - 11

آقایان و والیبال بانوان) باشگاه شهرداری صباشهر( 
12 - بهره برداری از پل اتصالی محله کبودین 

به اسلام آباد
13 - افتتاح خیابان امامزاده فرخنده خاتون 

1۴ - بهره برداری از خیابان شهید مدنی
15 - افتتاح پارک ساحلی اسلام آباد

16 - بازار روز شهرک مصطفی خمینی
ا... فجر  ایام  ادامه به پروژه هایی که در  وی در 

کلنگ زنی خواهند شد اشاره کرد:
 1 - پارک 5 هکتاری شهروند)پارک بحران(

2 - سالن چندمنظوره 2000 نفری
3 - پارک ساحلی 1 هکتاری کبودین

۴ - پارک شهرک آسمان
5 - درمانگاه شهرک ویره

6 - آتش نشانی شهرک ویره
7 - تقاطع غیرهمسطح ورودی صباشهر

کریمی  به عزم جدی شهردای صباشهر در مقابله 
با ساخت و ساز غیرمجاز اشاره داشت و تاکید کرد: 
مجموعه شورای شهر همگام با شهرداری در خصوص 
مصمم  و  همسو  غیرمجاز  ساز  و  ساخت  با  مقابله 
هستند. بنابراین  با ساخت و ساز غیرمجاز مخالفیم و 
سعی بر آن است تا  موارد، منطبق بر موازین قانونی 

صورت بگیرد و برای آنها پروانه صادر گردد.
شهردار صباشهر در پایان گفت : از شهروندان و 
مسئولین استان و شهرستان واعضای محترم شورای 
اسلامی و تمامی پرسنل شهرداری و دست اندر کاران 
که ما را در جهت تسریع انجام امورات و پیشرفت 
شهر یاری نمودند تشکر کرده و امید است به همت 
این عزیزان هر چه سریعتر به اهداف و برنامه ها دست 

پیدا کنیم.


